
ΘΕΜΑΤΑ

Α. ΕΙΔΙΚΑ ΘΕΜΑΤΑ 
1. Επικύρωση Πρακτικών, σελ. 3853
2. Ανακοινώνεται ότι τη συνεδρίαση παρακολουθούν µα-

θητές από το Λεόντειο Γυµνάσιο Πατησίων, το 45ο Δηµοτικό
Σχολείο Περιστερίου, και το 17ο Δηµοτικό Σχολείο Αγίου Δη-
µητρίου, σελ. 3870, 3873, 3877

3. Ανακοινώνεται ότι κατά τη χθεσινή συνεδρίαση το άρθρο
τέταρτο του σχεδίου νόµου του Υπουργείου Οικονοµικών
«Κύρωση της από 6 Σεπτεµβρίου 2012 Πράξης Νοµοθετικού
Περιεχοµένου «Τροποποίηση του τελευταίου εδαφίου της
παραγράφου 1 του άρθρου 3 του νόµου 3986/2011 “Επεί-
γοντα µέτρα Εφαρµογής Μεσοπρόθεσµου Πλαισίου Δηµο-
σιονοµικής Στρατηγικής 2012-2015” (Α’ 152), όπως ισχύει»
(Α’ 174), της από 7 Σεπτεµβρίου 2012 Πράξης Νοµοθετικού
Περιεχοµένου «Κατάργηση ελάχιστου ποσοστού Ελληνικού
Δηµοσίου σε ΕΛΠΕ, ΔΕΗ, ΟΠΑΠ, ΟΔΙΕ, ΕΥΔΑΠ, ΕΥΑΘ, ΕΛΤΑ,
Οργανισµό Λιµένος Πειραιώς, Θεσσαλονίκης, Αλεξανδρού-
πολης, Βόλου, Ελευσίνας, Ηγουµενίτσας, Ηρακλείου, Καβά-
λας, Κέρκυρας, Λαυρίου, Πατρών και Ραφήνας, καθώς και
κατάργηση του άρθρου 11 του ν. 3631/2008 (Α’ 6)» (Α’ 175)
και άλλες διατάξεις» εκ παραδροµής ανακοινώθηκε ότι έγινε
δεκτό, αλλά όπως προκύπτει από τη καταµέτρηση των
ψήφων της χθεσινής ονοµαστικής ψηφοφορίας, τελικά το
άρθρο δεν έγινε δεκτό., σελ. 3866

4. Αναφορά στο λανθασµένο αποτέλεσµα της ονοµαστικής
ψηφοφορίας επί του άρθρου 4 του σχεδίου νόµου του
Υπουργείου Οικονοµικών που ανακοινώθηκε από την έδρα,
ύστερα από την καταµέτρηση ψήφων κατά τη χθεσινή συνε-
δρίαση, σελ. 3866, 3867

5. Επί διαδικαστικού θέµατος, σελ. 3881

Β. ΚΟΙΝΟΒΟΥΛΕΥΤΙΚΟΣ ΕΛΕΓΧΟΣ                                                           
1. Kατάθεση  αναφορών, σελ. 3853-3855                                                                             
2. Απαντήσεις Υπουργών σε ερωτήσεις Βουλευτών, σελ.

3855-3865
3. Ανακοίνωση του δελτίου επικαίρων ερωτήσεων της Πα-

ρασκευής 2 Νοεµβρίου 2012, σελ. 3883
2. Συζήτηση επικαίρων ερωτήσεων:
α) Προς τον Υπουργό Εθνικής  Άµυνας: 
i) σχετικά µε τη συνέχιση λειτουργίας του Κέντρου Εκπαί-

δευσης Νεοσυλλέκτων Ρεθύµνου, σελ. 3868                                                                                                                                                                               
ii)  σχετικά µε την πιθανή µετεγκατάσταση του Κέντρου Εκ-

παιδεύσεως Τεχνικού (KETX)  στην Πάτρα, σελ. 3870                                                                                                           
iii) σχετικά µε τα δηµοσιεύµατα που αφορούν στα "Οχυρά

Ρούπελ", σελ. 3871
β) Προς τον Υπουργό Περιβάλλοντος, Ενέργειας και Κλι-

µατικής Αλλαγής, σχετικά µε την εκχώρηση δηµοσίων αγα-
θών, σελ. 3873

γ) Προς τον Υπουργό Παιδείας και Θρησκευµάτων, Πολι-
τισµού και Αθλητισµού:

i) σχετικά µε τη λήψη µέτρων για την κάλυψη των κενών σε
καθηγητές στα σχολεία της Κάσου και του Καστελλόριζου,
σελ. 3875

ii) σχετικά µε τα ερευνητικά κέντρα της χώρας, σελ. 3877
iii) σχετικά µε τις καταλήψεις από εξωπανεπιστηµιακούς

παράγοντες σε χώρους των πανεπιστηµίων και ΤΕΙ, σελ. 3879
δ) Προς τον Υπουργό Διοικητικής Μεταρρύθµισης και Ηλε-

κτρονικής Διακυβέρνησης, σχετικά µε την αξιοποίηση των
αποφοίτων των Εθνικών Σχολών Δηµόσιας Διοίκησης και Το-
πικής Αυτοδιοίκησης, σελ. 3881

Γ. ΝΟΜΟΘΕΤΙΚΗ ΕΡΓΑΣΙΑ 
Κατάθεση Εκθέσεως Διαρκούς Επιτροπής: Η Διαρκής Επι-

τροπή Οικονοµικών Υποθέσεων καταθέτει την  Έκθεσή της
στην πρόταση νόµου αρµοδιότητας του Υπουργείου Οικονο-
µικών "Κατάργηση των µνηµονίων, του µεσοπρόθεσµου πλαι-
σίου δηµοσιονοµικής στρατηγικής 2012-2015 και των εφαρ-
µοστικών τους νόµων - καταγγελία των δανειακών συµβά-
σεων που έχουν ως προαπαιτούµενο την εφαρµογή των µνη-
µονίων", σελ. 3870

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΝΤΕΣ

ΔΡΑΓΑΣΑΚΗΣ Ι. , σελ. 3874-3883
ΚΟΛΛΙΑ–ΤΣΑΡΟΥΧΑ Μ. , σελ. 3853-3874

ΟΜΙΛΗΤΕΣ

Α. Επί της αναφοράς στο λανθασµένο αποτέλεσµα της
ονοµαστικής ψηφοφορίας επί του άρθρου 4 του σχεδίου
νόµου του Υπουργείου Οικονοµικών:

ΒΟΥΤΣΗΣ Ν. , σελ. 3867
ΚΑΜΜΕΝΟΣ Π. , σελ. 3866
ΚΟΛΛΙΑ-ΤΣΑΡΟΥΧΑ Μ. , σελ. 3866
ΜΑΡΚΟΓΙΑΝΝΑΚΗΣ Χ. , σελ. 3867

Β. Επί διαδικαστικού θέµατος:
ΔΡΑΓΑΣΑΚΗΣ Ι. , σελ. 3881
ΜΩΡΑΪΤΗΣ Ν. , σελ. 3881

Γ. Επί  των επικαίρων ερωτήσεων:
ΑΡΒΑΝΙΤΗΣ - ΑΒΡΑΜΗΣ Μ. , 

σελ. 3870, 3871
ΔΙΩΤΗ Η. , σελ. 3873, 3874
ΙΑΤΡΙΔΗ Τ. , σελ. 3875, 3876, 3877
ΚΑΛΑΦΑΤΗΣ Σ. , σελ. 3873, 3875
ΚΑΡΑΜΠΕΛΑΣ Ι. , σελ. 3868, 3869, 3870, 3871,

3872
ΚΕΦΑΛΟΓΙΑΝΝΗΣ Ε. , σελ. 3868, 3869
ΚΟΛΛΙΑ-ΤΣΑΡΟΥΧΑ Μ. , σελ. 3872, 3873
ΜΑΝΙΤΑΚΗΣ Α. , σελ. 3882
ΜΑΡΚΟΓΙΑΝΝΑΚΗΣ Χ. , σελ. 3868, 3869
ΠΑΝΑΓΙΩΤΑΡΟΣ Η. , σελ. 3871, 3872
ΠΑΝΟΥΣΗΣ Ι. , σελ. 3881, 3882
ΠΑΠΑΘΕΟΔΩΡΟΥ Θ. , σελ. 3876, 3877, 3878, 3879,

3881
ΧΑΛΒΑΤΖΗΣ Σ. , σελ. 3877, 3878
ΧΡΙΣΤΟΦΙΛΟΠΟΥΛΟΥ Π. , 

σελ. 3879, 3880
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Αθήνα, σήµερα την 1η Νοεµβρίου 2012, ηµέρα Πέµπτη και
ώρα 9.35’ συνήλθε στην Αίθουσα των συνεδριάσεων του Βου-
λευτηρίου η Βουλή σε ολοµέλεια για να συνεδριάσει υπό την
προεδρία της ΣΤ’ Αντιπροέδρου αυτής κ. ΜΑΡΙΑΣ ΚΟΛΛΙΑ -
ΤΣΑΡΟΥΧΑ.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Κυρίες και κύ-
ριοι συνάδελφοι, αρχίζει η συνεδρίαση.

(ΕΠΙΚΥΡΩΣΗ ΠΡΑΚΤΙΚΩΝ: Σύµφωνα µε την από 31-10-2012
εξουσιοδότηση του Σώµατος επικυρώθηκαν µε ευθύνη του Προ-
εδρείου τα πρακτικά της Ξ’ συνεδριάσεώς του, της 31ης Οκτω-
βρίου 2012 σε ό,τι αφορά την ψήφιση στο σύνολο των σχεδίων
νόµου: 

1. «Κύρωση της Συµφωνίας µεταξύ της Ελληνικής Δηµοκρα-
τίας και του Καναδά σχετικά µε την κινητικότητα των νέων».

2. «Κύρωση της από 6 Σεπτεµβρίου 2012 Πράξης Νοµοθετικού
Περιεχοµένου «Τροποποίηση του τελευταίου εδαφίου της παρα-
γράφου 1 του άρθρου 3 του νόµου 3986/2011 “Επείγοντα µέτρα
Εφαρµογής Μεσοπρόθεσµου Πλαισίου Δηµοσιονοµικής Στρατη-
γικής 2012-2015” (Α’152), όπως ισχύει» (Α’ 174), της από 7 Σε-
πτεµβρίου 2012 Πράξης Νοµοθετικού Περιεχοµένου «Κατάρ-
γηση ελάχιστου ποσοστού Ελληνικού Δηµοσίου σε ΕΛΠΕ, ΔΕΗ,
ΟΠΑΠ, ΟΔΙΕ, ΕΥΔΑΠ, ΕΥΑΘ, ΕΛΤΑ, Οργανισµό Λιµένος Πει-
ραιώς, Θεσσαλονίκης, Αλεξανδρούπολης, Βόλου, Ελευσίνας,
Ηγουµενίτσας, Ηρακλείου, Καβάλας, Κέρκυρας, Λαυρίου, Πα-
τρών και Ραφήνας, καθώς και κατάργηση του άρθρου 11 του ν.
3631/2008 (Α’6)» (Α’175) και άλλες διατάξεις».)

Παρακαλείται ο κύριος Γραµµατέας να ανακοινώσει τις ανα-
φορές προς το Σώµα.

(Ανακοινώνονται προς το Σώµα από τον Γραµµατέα της Βου-
λής κ. Ιωάννη Κεφαλογιάννη, Βουλευτή Ρεθύµνης, τα ακόλουθα:

Α. ΚΑΤΑΘΕΣΗ ΑΝΑΦΟΡΩΝ

1) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία ο κ. Γεώργιος Φλωράς, µέλος του
ΔΣ του Επαγγελµατικού Επιµελητηρίου Αθηνών αιτείται την επί-
λυση θέµατος που αφορά τη δράση των καρτέλ και προτείνει την
υιοθέτηση µιας σειράς προτάσεών του για την αντιµετώπισή
τους.

2) Ο Βουλευτής Αργολίδος κ. ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΟΔΕΛΑΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία ο Δήµος Ερµιονίδας και άλλοι τοπι-
κοί φορείς του Νοµού Αργολίδας αιτούνται τη διατήρηση της
ΔΟΥ Κρανιδίου έως ότου οι προσφερόµενες υπηρεσίες προς
τους πολίτες και τις επιχειρήσεις υποστηριχθούν από το νέο
TAXIS.

3) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΜΙΧΑΗΛ ΚΡΙΤΣΩΤΑΚΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία το Δηµοτικό Συµβούλιο Χερσονήσου
του Νοµού Ηρακλείου αιτείται την ανάκληση της υπουργικής
απόφασης για τη συγχώνευση του Γενικού Λυκείου Μοχού και
του Γενικού Λυκείου Μαλίων σε Γενικό Λύκειο Μαλίων.

4) Ο Βουλευτής Δωδεκανήσου κ. ΔΗΜΗΤΡΗΣ ΓΑΚΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία ο Δήµος Κάσου Νοµού Δωδεκανή-
σου αιτείται την επίλυση θέµατος που αφορά την αεροπορική
συγκοινωνία της νήσου.

5) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία η Γενική Συνοµοσπονδία Επαγγελ-
µατιών Βιοτεχνών Εµπόρων Ελλάδας αιτείται την άµεση λήψη
µέριµνας για τους ασφαλισµένους µε ώριµα συνταξιοδοτικά δι-
καιώµατα, οι οποίοι έχουν βρεθεί εκτός αγοράς εργασίας και
αναµένουν τη συµπλήρωση του απαιτούµενου ηλικιακού ορίου
συνταξιοδότησης.

6) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία η Οµοσπονδία Πολυτέκνων Βορει-
οδυτικής Ελλάδας και Ιονίων Νήσων εκφράζει την αγωνία της για
την επιβιωση των πολύτεκνων οικογενειών.

7) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία ο Σύλλογος Επαγγελµατιών Κτη-
νοτρόφων Νοµού Ηρακλείου αιτείται να κλείσουν άµεσα οι
εκκρεµότητες της εξισωτικής και της ενιαίας ενίσχυσης.

8) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία η Ένωση Ασκούµενων και Νέων Δι-
κηγόρων Αθηνών επισηµαίνει τις επιπτώσεις των οικονοµικών
συνθηκών στον κλάδο των ασκουµένων και νέων δικηγόρων.

9) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία η Πανελλήνια Ένωση Δασολόγων
Δηµοσίων Υπαλλήλων εκφράζει την αντίθεσή της στη διαφαινό-
µενη διάλυση της δασικής υπηρεσίας.

10) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία η Πανελλήνια Οµοσπονδία Ξενα-
γών εκφράζει την αντίθεσή της στο ενδεχόµενο τροποποίησης
του ν.710/1977 «περί ξεναγών».

11) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΑΥΓΕΝΑΚΗΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία η Πανελλήνια Οµοσπονδία Ξενα-
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γών εκφράζει την αντίθεσή της στο ενδεχόµενο τροποποίησης
του ν.710/1997 «περί ξεναγών».

12) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία εκφράζει τη δυσαρέσκειά του για
την κατάργηση της δεύτερης ξένης γλώσσας (ιταλικής και ισπα-
νικής) στη δηµόσια εκπαίδευση.

13) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία ο κ. Θεόδωρος Παπαδηµητρίου,
ιατρός - διευθυντής του Κέντρου Ελέγχου και Πρόληψης Νοση-
µάτων εκφράζει τη διαµαρτυρία του για ερώτηση που αφορά τη
µηνιαία αποζηµίωσή του.

14) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΑΥΓΕΝΑΚΗΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία η Επαγγελµατική - Επιστηµονική
Ένωση Τεχνολογικής Εκπαίδευσης Μηχανικών αιτείται την
άµεση διακοπή της ανάθεσης διαχείρισης του συστήµατος τα-
κτοποίησης αυθαιρέτων και µεταβιβάσεων ακινήτων στο ΤΕΕ και
την ανάληψη αυτής από το Υπουργείο Περιβάλλοντος, Ενέρ-
γειας και Κλιµατικής Αλλαγής.

15) Ο Βουλευτής Αργολίδος κ. ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΑΝΙΑΤΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία το Επιµελητήριο Αργολίδας αιτείται την
επίλυση θέµατος που αφορά την παράταση ανανέωσης αδειών
λειτουργίας επιχειρήσεων.

16) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία ο Εµπορικός και Εισαγωγικός Σύλ-
λογος Αιγιαλείας Νοµού Αχαΐας εκφράζει την έντονη δια-
µαρτυρία του για τη διακοπή λειτουργίας της ΔΟΥ Αιγίου - Ακρά-
τας και τη συγχώνευση αυτής µε αντίστοιχη υπηρεσία στην
Πάτρα.

17) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία ο κ. Αθανάσιος Λιθουργίδης πα-
ραθέτει τις προτάσεις του σχετικά µε διατάξεις νοµοσχεδίου του
Υπουργείου Οικονοµικών που αφορούν µισθολογικές διαφορές
υπαλλήλων.

18) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία η Συντονιστική Επιτροπή Δανει-
οληπτών από το Ταµείο Παρακαταθηκών και Δανείων εκφράζει
τις απόψεις της για τον τρόπο επίλυσης της αποπληρωµής των
δανείων τους.

19) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία ο Ενιαίος Φορέας Μελών ΔΕΠ του
Ελληνικού Ανοικτού Πανεπιστηµίου Πατρών εκφράζει τη δυσα-
ρέσκειά του για τα µεγάλα προβλήµατα που αντιµετωπίζει,
καθώς και για την υποβάθµιση του ρόλου των διδασκόντων.

20) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία ο κ. Γεώργιος Σεφέρης εκφράζει
τη δυσαρέσκειά του για τα κενά που εξακολουθούν να υπάρχουν
στα σχολεία και για την άνιση αντιµετώπιση του κλάδου των Θε-
ολόγων από το αρµόδιο Υπουργείο.

21) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία η Ένωση Ασφαλιστικών Εταιρειών
αιτείται την άµεση επίλυση του θέµατος του Επικουρικού Κεφα-
λαίου και καταθέτει σηµείωµα σχετικά µε τις ρυθµίσεις της κα-
τατεθείσας τροπολογίας.

22) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία ο Σύλλογος Συνταξιούχων τέως
ΤΕΑΕΥΕΕΟ Νοµού Αχαΐας «Η ΕΝΩΣΗ » παραθέτει διευκρινίσεις
σχετικά µε τις συντάξεις του Ταµείου τέως ΤΕΑΕΥΕΕΟ.

23) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία η Πανελλήνια Οµοσπονδία Συλλό-

γων Διδακτικού και Ερευνητικού Προσωπικού, η Οµοσπονδία
Συλλόγων Εκπαιδευτικού Προσωπικού ΤΕΙ και η Ένωση Ελλήνων
Ερευνητών διαµαρτύρονται για την άδικη µισθολογική µεταχεί-
ριση την οποία υφίστανται.

24) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία το Νοµαρχιακό Τµήµα ΑΔΕΔΥ Αχαΐας
αιτείται την παραµονή του ΚΕΤΧ στην Πάτρα και επισηµαίνει τις
σοβαρές επιπτώσεις που θα προκύψουν εάν µεταφερθεί.

25) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία ο κ. Σπύρος Σπίγγος παραθέτει τα
προβλήµατα των συµβολαιογράφων της επαρχίας τα οποία προ-
κύπτουν από την κατάργηση των ειρηνοδικείων.

26) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία η Οµοσπονδία Οικοδόµων και Συ-
ναφών Επαγγελµάτων Ελλάδας διαµαρτύρονται για την
κατάργηση του Οργανισµού Εργατικής Κατοικίας.

27) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στη δυσκο-
λία των πολιτών να πληρώσουν το «χαράτσι», ενώ για διάφορες
µεγάλες επιχειρήσεις έγινε ειδική ρύθµιση.

28) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΜΙΧΑΗΛ ΚΡΙΤΣΩΤΑΚΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία η Πανελλήνια Οµοσπονδία Προσω-
πικού Οργανισµών Κοινωνικής Πολιτικής διαµαρτύρεται για την
υποβάθµιση των παροχών υγείας.

29) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΙΧΕΛΟΓΙΑΝΝΑΚΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο Δήµος Βιάννου Νοµού Ηρα-
κλείου αιτείται τη µετάθεση εφαρµογής των νέων Ελληνικών Τε-
χνικών Προδιαγραφών (ΕΤΕΠ) στα δηµόσια έργα µετά από
διάστηµα τεσσάρων-πέντε µηνών ή από 1-1-2013, ώστε να µην
παγώσει η διαδικασία δηµοπράτησης των έργων που είναι ήδη
σε αυτό το στάδιο.

30) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία η Πανελλήνια Οµοσπονδία Αστυ-
νοµικών Υπαλλήλων επισηµαίνει τα σοβαρά προβλήµατα υγιεινής
και ασφάλειας που θα δηµιουργηθούν από τη συνύπαρξη αστυ-
νοµικών υπαλλήλων και λαθροµεταναστών στο 6ο ΣΠ Κορίνθου,
ως Κέντρου Φύλαξης Λαθροµεταναστών.

31) Ο Βουλευτής Β’ Αθηνών κ. ΗΛΙΑΣ ΠΑΝΑΓΙΩΤΑΡΟΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία η Πανελλήνια Συνοµοσπονδία Ενώ-
σεων Αγροτικών Συνεταιρισµών διαµαρτύρεται για τα επικείµενα
οικονοµικά µέτρα, τα οποία πλήττουν σε µεγάλο βαθµό τους
αγρότες της χώρας.

32) Οι Βουλευτές, Επικρατείας κ. ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΦΙΛΗΣ και
Νοµού Αττικής κ. ΙΩΑΝΝΗΣ ΓΚΙΟΚΑΣ κατέθεσαν αναφορά µε την
οποία ο Δήµος Πετρούπολης Νοµού Αττικής αιτείται να συµπε-
ριληφθούν σχολεία και παιδικοί σταθµοί στη ρύθµιση για την επι-
στροφή του φόρου πετρελαίου στα νοικοκυριά που έχουν
ανάγκη, προκειµένου να καλυφθούν βασικές λειτουργικές ανάγ-
κες των σχολικών κτιρίων.

33) Ο Βουλευτής Επικρατείας κ. ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΙΧΕΛΑΚΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία η Πανελλήνια Οµοσπονδία Ξεναγών
εκφράζει την αντίθεσή της στο ενδεχόµενο τροποποίησης του
ν.710/1977 «περί ξεναγών».

34) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία ο κ. Παναγιώτης Γκουντελάκης αι-
τείται να µην περικοπούν τα επιδόµατα των πολύτεκνων οικο-
γενειών.

35) Οι Βουλευτές, Ηρακλείου κ.κ. ΜΙΧΑΗΛ ΚΡΙΤΣΩΤΑΚΗΣ και
ΜΑΡΙΑ ΔΙΑΚΑΚΗ κατέθεσαν αναφορά µε την οποία ο Σύλλογος

3854 �         ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



Παραδοσιακών Αποσταγµατοποιών Τσικουδιάς Νοµού Ηρα-
κλείου αιτείται την άµεση λήψη µέτρων προκειµένου να µην οδη-
γηθούν στον αφανισµό οι αποσταγµατοποιοί τσικουδιάς.

36) Ο Βουλευτής Ευβοίας κ. ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΑΝΑΓΝΩΣΤΑΚΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία τα Σωµατεία Εργαζοµένων και
Σύλλογοι της περιοχής Αλιβερίου Νοµού Εύβοιας αιτούνται τη
συνέχιση της λειτουργίας του ΙΚΑ Αλιβερίου.

37) Ο Βουλευτής Καρδίτσης κ. ΣΠΥΡΙΔΩΝ ΤΑΛΙΑΔΟΥΡΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία ο Πρόεδρος του Επιµελητηρίου
Καρδίτσας διαµαρτύρεται για την υποβάθµιση της οικονοµικής
και κοινωνικής ζωής του τόπου, ως αποτέλεσµα της κατάργησης
της λειτουργίας πολλών δηµοσίων υπηρεσιών.

38) Ο Βουλευτής Καρδίτσης κ. ΣΠΥΡΙΔΩΝ ΤΑΛΙΑΔΟΥΡΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία ο Αντιδήµαρχος Τρικκαίων της Πε-
ριφέρειας Θεσσαλίας αιτείται την άµεση έκδοση της απόφασης
έγκρισης περιβαλλοντικών όρων για το έργο «Μονάδα Επεξερ-
γασίας Απορριµµάτων Δυτικής Θεσσαλίας».

39) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία ο πρόεδρος της ανώνυµης εται-
ρείας ΟΤΑ µε την επωνυµία «Αναπτυξιακή Εταιρεία Περιφέρειας
Δυτικής Ελλάδας» αιτείται την άµεση επίλυση θέµατος που
αφορά την αδειοδότηση των κτηνοτροφικών εγκαταστάσεων.

40) Ο Βουλευτής Λέσβου κ. ΠΑΥΛΟΣ ΒΟΓΙΑΤΖΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο Δήµος Λέσβου και οι συµβασιούχοι που
προσλήφθηκαν σε αυτόν µέσω της µη κυβερνητικής οργάνωσης
«Ηλιαχτίδα» αιτούνται την άµεση καταβολή των δεδουλευµένων
τους.

41) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία η Πανελλήνια Ένωση Εκπαιδευτι-
κών Πολύτεκνων αιτείται την επίλυση θέµατος που αφορά το
διορισµό πολύτεκνων εκπαιδευτικών. 

42) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία η κ. Μαρία Νεγρεπόντη - Δελιβάνη
παραθέτει τις απόψεις της σχετικά µε το θέµα των γερµανικών
χρεών προς την Ελλάδα.

43) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία ο Διευθυντής του 41ου Δηµοτικού
Σχολείου Πατρών Νοµού Αχαΐας προτείνει λύσεις ώστε οι κρίσεις
στελεχών εκπαίδευσης του 2010 και του 2011 να γίνονται µε ανε-
ξάρτητο και ανεπηρέαστο τρόπο.

44) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία ο πρόεδρος του Εργατοϋπαλλη-
λικού Κέντρου Πάτρας Νοµού Αχαΐας αιτείται την επίλυση
θέµατος που αφορά τη χρηµατοδότηση των λειτουργικών δαπα-
νών των δευτεροβάθµιων συνδικαλιστικών οργανώσεων.

45) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία ο Σύλλογος Τεχνικών Τηλεόρασης
Νοτιοδυτικής Ελλάδας αιτείται την προώθηση αιτηµάτων του
κλάδου.

46) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία η Πανελλήνια Οµοσπονδία Αστυ-
νοµικών Υπαλλήλων αιτείται την επίλυση θέµατος που αφορά τα
χρονικά όρια απόσπασης και µετακινήσεων αστυνοµικών στις
Αστυνοµικές Διευθύνσεις Θράκης, προκειµένου να αντιµετωπι-
στεί το ζήτηµα της λαθροµετανάστευσης.

B. ΑΠΑΝΤΗΣΕΙΣ ΥΠΟΥΡΓΩΝ ΣΕ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ ΒΟΥΛΕΥΤΩΝ

1. Στην µε αριθµό 961/23-08-2012 ερώτηση της Βουλευτού κ.
Κόλλια - Τσαρουχά Μαρίας δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. ΓΚΕ 1134657
ΕΞ 2012/255/1-10-2012 έγγραφο από τον Υπουργό Οικονοµικών
η ακόλουθη απάντηση:
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2. Στην µε αριθµό 1004/24/08/2012 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Αυγενάκη Ελευθερίου δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. ΓΚΕ 1134815 ΕΞ

2012/268/1-10-2012 έγγραφο από τον Υφυπουργό Οικονοµικών
η ακόλουθη απάντηση:
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3. Στην µε αριθµό 1366/06/09/2012 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Ζησιµόπουλου Πολύβιου δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. Φ900α/ 9191/

12705/1-10-2012 έγγραφο από τον Υπουργό Εθνικής Άµυνας η
ακόλουθη απάντηση:
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4. Στην µε αριθµό 1486/10-09-2012 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Κούζηλου Νικολάου δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. 1034/1-10-2012 έγ-

γραφο από τον Υπουργό Εσωτερικών η ακόλουθη απάντηση:
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5. Στην µε αριθµό 1611/13-09-2012 ερώτηση των Βουλευτών
κυρίων Οικονόµου Βασιλείου και Μάρκου Αικατερίνης δόθηκε µε
το υπ’ αριθµ. 116149/ΙΗ ΕΞ/1-10-2012 έγγραφο από τον Υφυ-

πουργό Παιδείας και Θρησκευµάτων, Πολιτισµού και Αθλητισµού
η ακόλουθη απάντηση:
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ΠΑΝΟΣ ΚΑΜΜΕΝΟΣ (Πρόεδρος των Ανεξάρτητων Ελλή-
νων): Κυρία Πρόεδρε, θα ήθελα το λόγο. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Κύριε Πρό-
εδρε, πριν σας δώσω το λόγο, έχω την τιµή να ανακοινώσω στο
Σώµα ότι κατά τη χθεσινή συνεδρίαση το άρθρο τέταρτο του σχε-
δίου νόµου του Υπουργείου Οικονοµικών: «Κύρωση της από 6
Σεπτεµβρίου 2012 Πράξης Νοµοθετικού Περιεχοµένου «Τροπο-
ποίηση του τελευταίου εδαφίου της παραγράφου 1 του άρθρου
3 του νόµου 3986/2011 “Επείγοντα µέτρα Εφαρµογής Μεσοπρό-
θεσµου Πλαισίου Δηµοσιονοµικής Στρατηγικής 2012-2015”
(Α’152), όπως ισχύει» (Α’ 174), της από 7 Σεπτεµβρίου 2012 Πρά-
ξης Νοµοθετικού Περιεχοµένου «Κατάργηση ελάχιστου ποσο-
στού Ελληνικού Δηµοσίου σε ΕΛΠΕ, ΔΕΗ, ΟΠΑΠ, ΟΔΙΕ, ΕΥΔΑΠ,
ΕΥΑΘ, ΕΛΤΑ, Οργανισµό Λιµένος Πειραιώς, Θεσσαλονίκης, Αλε-
ξανδρούπολης, Βόλου, Ελευσίνας, Ηγουµενίτσας, Ηρακλείου,
Καβάλας, Κέρκυρας, Λαυρίου, Πατρών και Ραφήνας, καθώς και
κατάργηση του άρθρου 11 του ν. 3631/2008 (Α’6)» (Α’175) και
άλλες διατάξεις» εκ παραδροµής ανακοινώθηκε ότι έγινε δεκτό. 

Όπως προκύπτει από τη συνολική, λοιπόν, καταµέτρηση των
ψήφων της χθεσινής ονοµαστικής ψηφοφορίας, τελικά το άρθρο
δεν έγινε δεκτό. 

Κύριε Πρόεδρε, έχετε το λόγο. 
ΠΑΝΟΣ ΚΑΜΜΕΝΟΣ (Πρόεδρος των Ανεξάρτητων Ελλή-

νων): Κυρία Πρόεδρε, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, χθες εδώ
από τα έδρανα των Ανεξάρτητων Ελλήνων υποβάλαµε ένσταση
στο Προεδρείο της Βουλής, διότι διαβλέψαµε ότι πρόκειται να
γίνει ένα κοινοβουλευτικό πραξικόπηµα. Επρόκειτο µέσω κοινο-
βουλευτικού πραξικοπήµατος να αποφασιστεί ότι το άρθρο τέ-
ταρτο ψηφίστηκε µε πλειοψηφία, η οποία δεν προβλέπεται από
το Σύνταγµα και τον Κανονισµό της Βουλής. 

Η ένστασή µας όχι απλώς δεν έγινε δεκτή αλλά λοιδορηθήκαµε
από τον Προεδρεύοντα κ. Τραγάκη. Μάλιστα, ο κυβερνητικός
γκαουλάιτερ, ο οποίος διορίστηκε δίπλα από τον Πρόεδρο της
Βουλής, ο Διευθυντής του Νοµοθετικού Έργου κ. Σάκης Θεοδω-
ρόπουλος, παίρνοντας εντολή από την Κυβέρνηση, παραπλάνησε
τον Προεδρεύοντα, λέγοντάς του να απευθυνθεί στον Κοινοβου-
λευτικό Εκπρόσωπο των Ανεξάρτητων Ελλήνων κ. Κουΐκ και να
του πει ότι δεν ξέρει τον Κανονισµό και του επέβαλε παράνοµα
να προχωρήσει σε κοινοβουλευτικό πραξικόπηµα και να περάσει
το άρθρο τέταρτο το οποίο επέβαλε η τρόικα. 

Μάλιστα, µπήκα στην Αίθουσα εκείνη την ώρα και ενώ ζήτησα
το λόγο, ο κ. Τραγάκης, ως Προεδρεύων, γύρισε την πλάτη και
απευθυνόµενος απαξιωτικά µας είπε ότι το κλάσµα πάει υπέρ
του «ΝΑΙ».

Έδωσα αµέσως κατεύθυνση προς τον Γραµµατέα της Κοινο-
βουλευτικής Οµάδας και πήγε στον Πρόεδρο της Βουλής. Κά-
ναµε ένσταση. Ανεβάσαµε το θέµα, παρ’ ότι δεν υπήρχε
δηµοσιότητα και τελικά απεδείχθη ότι εδώ παίχτηκε ένα παιγνίδι
το οποίο βάλλει κατά του κύρους του Κοινοβουλίου.

Ζητάµε την παραίτηση του Αντιπροέδρου κ. Τραγάκη και την
αποποµπή του κυβερνητικού γκαουλάιτερ κ. Θεοδωρόπουλου, ο
οποίος παρ’ ότι έχει τελειώσει τη θητεία του εδώ και δύο χρόνια,
του ανανεώνεται η σύµβαση, προκειµένου να υποβάλλει προς
τον εκάστοτε Προεδρεύοντα λανθασµένες πληροφορίες και εξή-
γηση του Κανονισµού, µπας και περάσουν τα µέτρα.

Αυτό δεν αφορά µόνο εµάς και την Αντιπολίτευση. Αφορά το
σύνολο των συναδέλφων Βουλευτών -και της Συµπολιτεύσεως
και της Αντιπολιτεύσεως.

Κυρία Πρόεδρε, για πρώτη φορά στα χρονικά της Μεταπολί-
τευσης εκατόν σαράντα πέντε ερωτήσεις της Κοινοβουλευτικής
Οµάδας των Ανεξάρτητων Ελλήνων, των είκοσι Βουλευτών εκ-
κρεµούν αναπάντητες. Ο Πρωθυπουργός και οι Υπουργοί αρ-
νούνται να έρθουν στη Βουλή και να απαντήσουν και το
Προεδρείο της Βουλής δεν επιβάλλει, ως οφείλει, στους Υπουρ-
γούς -οι περισσότεροι δε αυτών είναι διορισµένοι, µη εκλεγµέ-
νοι- να έρχονται και να απαντούν στον κοινοβουλευτικό έλεγχο.

Το ίδιο ακριβώς πράττει ο Πρωθυπουργός της χώρας. Του έχω
καταθέσει τέσσερις φορές την επίκαιρη ερώτηση για το θέµα του
ονόµατος της Μακεδονίας. Αρνείται να έρθει στη Βουλή να απαν-
τήσει. Θα πρέπει να καταλάβει ο κ. Σαµαράς ότι, ακόµα και αν
έχει την προστασία των δανείων δυνάµεων και της κ. Μέρκελ,

οφείλει σεβασµό προς το Κοινοβούλιο και τα µέλη του ελληνικού
Κοινοβουλίου. Και λέω πάλι, τα µέλη και της Συµπολιτεύσεως και
της Αντιπολιτεύσεως.

Η κορύφωση δε αυτής της πρακτικής -κατάργησης ουσια-
στικά- του Κοινοβουλίου, εκτός από τις απαξιωτικές φράσεις, τις
οποίες λυπάµαι που δέχεται το Προεδρείο, είναι ότι ο κ. Στουρ-
νάρας προχθές, ο διορισµένος βοηθός του Σηµίτη, που έκανε το
swap µε τη «GOLDMAN SACHS» και τον διόρισαν ως Υπουργό
Οικονοµίας, απευθυνόµενος προς τον Πρόεδρο της Βουλής,
είπε: «Αλλάξτε τον Κανονισµό της Βουλής, δεν είναι καλός ο Κα-
νονισµός». Ο διορισµένος Υπουργός στον Πρόεδρο της Βουλής,
ενώπιον της Βουλής των Ελλήνων!

Και εδώ έχουµε πλέον και παράβαση του συνόλου των διαδι-
κασιών της Βουλής. Ζητήσαµε τη µήνυση την οποία υπέβαλε η
κ. Ντόρα Κρητικοπούλου και η οποία από την Εισαγγελία του
Αρείου Πάγου διαβιβάστηκε στη Βουλή. Τη ζητήσαµε προφορι-
κώς. Αρνήθηκε το Προεδρείο της Βουλής και οι υπηρεσίες του
να µας τη δώσουν. Τη ζητήσαµε, εν συνεχεία, από τη Διεύθυνση
Νοµοθετικού Έργου, της οποίας προΐσταται ο γκαουλάιτερ, που
προανέφερα και µας ενηµέρωσε ότι δεν δικαιούµαστε τη χορή-
γηση του αντιγράφου της υπ’ αριθµ. 82847/8-10-2010, που κα-
τατέθηκε στη Βουλή στις 10 Οκτωβρίου, ενώ αντίθετο προς αυτό
είναι και το Σύνταγµα και ο Κανονισµός της Βουλής. Και γιατί τη
ζητήσαµε;

Εµείς θέλουµε να ενεργοποιηθεί ο νόµος περί ευθύνης Υπουρ-
γών και ζητάµε εξεταστική επιτροπή για το αδίκηµα της εσχάτης
προδοσίας κατά του πρώην Πρωθυπουργού Γεώργιου Παπαν-
δρέου και του κ. Παπακωνσταντίνου σε µήνυση που υπέβαλε πο-
λίτης και η δικαιοσύνη έκρινε ότι πρέπει να τη στείλει στη Βουλή. 

Σας δηλώνουµε, λοιπόν, ότι τη µήνυση την καταθέτουµε εµείς
πλέον για τα Πρακτικά, ώστε να διανεµηθεί στα κόµµατα. Ζη-
τούµε από όλους τους Βουλευτές πλην του κ. Παπανδρέου, να
υπογράψουν προκειµένου να συζητηθεί κι αυτή η µηνυτήρια ανα-
φορά στη Βουλή και να αρθεί η ασυλία, επιτέλους, του κυρίου
αυτού, ο οποίος περιφέρεται διδάσκοντας στη Νέα Υόρκη, στη
Βοστόνη, πώς καταστρέφεται µια χώρα και την άλλη µέρα συνε-
δριάζει µε τον κ. Σόρος και τον Πρόεδρο της «GOLDMAN-
SACHS» στο Βερολίνο. 

(Στο σηµείο αυτό ο Πρόεδρος των Ανεξάρτητων Ελλήνων κ.
Παναγιώτης Καµµένος καταθέτει για τα Πρακτικά τα προαναφερ-
θέντα έγγραφα, τα οποία βρίσκονται στο αρχείο του Τµήµατος
Γραµµατείας της Διεύθυνσης Στενογραφίας και Πρακτικών της
Βουλής)

Αυτή η ιδιότυπη προστασία που παρέχει η Κυβέρνηση, το
ΠΑΣΟΚ, η Νέα Δηµοκρατία, η Δηµοκρατική Αριστερά αλλά και
το ΚΚΕ και φάνηκε στην Επιτροπή Θεσµών και Διαφάνειας, που
ούτε καν τον κάλεσαν για ακρόαση, πρέπει να τελειώσει εδώ.

Κυρία Πρόεδρε, σας δηλώνουµε ότι σεβόµενοι απόλυτα τον
Κανονισµό της Βουλής και το Σύνταγµα, ζητούµε από εσάς και
από τον Πρόεδρο της Βουλής να επιµεληθεί προκειµένου να λει-
τουργήσει το Κοινοβούλιο. Αυτό το παιχνίδι απειλεί τη δηµοκρα-
τία. Είναι παιχνίδι το οποίο βάζει τη χώρα µας σε αυτές τις
δύσκολες στιγµές σε ιδιαίτερο κίνδυνο. 

Τέλος πάντων, θα πρέπει να καταλάβουν και τα αφεντικά των
κυβερνώντων ότι σε αυτήν εδώ τη χώρα γεννήθηκε η δηµοκρατία
και η δηµοκρατία είναι κοινοβουλευτική. 

(Όρθιοι χειροκροτούν οι Βουλευτές των Ανεξάρτητων Ελλή-
νων)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Kόλλια - Τσαρουχά): Ευχαριστώ,
κύριε Πρόεδρε.

Θα πρέπει να σας πω ως Προεδρείο ότι καταγράφηκαν στα
Πρακτικά οι τοποθετήσεις και οι αιτιάσεις σας, κύριε Πρόεδρε,
για το θέµα που ανέκυψε χθες. Η ανακοίνωση που διάβασα έρ-
χεται από το Γραφείο του Προέδρου.

Τα προσωπικά θέµατα καταγράφηκαν και προφανώς θα φτά-
σουν εκεί που πρέπει, στους αποδέκτες και φαντάζοµαι ότι θα
τοποθετηθούν.

Σε ό,τι έχει να κάνει µε τις αναπάντητες ερωτήσεις, αυτό
όντως είναι ένα µεγάλο θέµα. Οµολογώ ότι στη Διάσκεψη των
Προέδρων επανειληµµένα ο ίδιος ο Πρόεδρος κ. Μεϊµαράκης
έγινε δέκτης αυτού του θέµατος από πολλούς συναδέλφους.
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Προσπαθεί κι αυτός να φέρει τους Υπουργούς εδώ. Όλοι έχουµε
καταθέσει ερωτήσεις, για τις οποίες δεν µας έχουν ενηµερώσει
καν ότι δεν θα τις απαντήσουν. Πολλοί συνάδελφοι έρχονται εδώ
και παραπονιούνται. 

Όσον αφορά το άλλο θέµα, καταθέσατε τα σχετικά έγγραφα
για τα Πρακτικά και θέλω να πιστεύω ότι θα προχωρήσει.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΜΑΡΚΟΓΙΑΝΝΑΚΗΣ (Γ’ Αντιπρόεδρος της Βου-
λής): Κυρία Πρόεδρε, το λόγο. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Kόλλια - Τσαρουχά): Φαντάζοµαι
ότι θέλετε το λόγο ως Αντιπρόεδρος για να πείτε δυο κουβέντες.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΜΑΡΚΟΓΙΑΝΝΑΚΗΣ (Γ’ Αντιπρόεδρος της Βου-
λής): Θέλω το λόγο όχι ως Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος αλλά
στο πλαίσιο της ιδιότητάς µου ως Αντιπροέδρου της Βουλής.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Kόλλια-Τσαρουχά): Ορίστε, έχετε
το λόγο.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΜΑΡΚΟΓΙΑΝΝΑΚΗΣ (Γ’ Αντιπρόεδρος της Βου-
λής): Θα περιοριστώ στο λανθασµένο αποτέλεσµα, το οποίο ανα-
κοινώθηκε χθες. Στα υπόλοιπα που ανέφερε ο κύριος Πρόεδρος
δεν είµαι ούτε αρµόδιος ούτε έχω διάθεση να τοποθετηθώ αυτήν
τη στιγµή. 

Κυρία Πρόεδρε, κύριε Υπουργέ, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι,
θα πρέπει να ξέρουµε όλοι µας ότι πολλές φορές, όταν τίθενται
ζητήµατα ή προκύπτουν προβλήµατα που πρέπει το Προεδρείο
να δώσει λύση, είναι τέτοια η πίεση του χρόνου, η πίεση η οποία
ασκείται από την Αίθουσα να τελειώνουµε και να µη χρονοτρι-
βούµε, αλλά είναι και τέτοια η πολυπλοκότητα των διατάξεων του
Κανονισµού, που µπορεί να οδηγήσουν σε µία εσφαλµένη ερµη-
νεία.

Είµαι απόλυτα βέβαιος ότι εκείνο που συνέβη χθες και ανακοι-
νώθηκε ένα λανθασµένο αποτέλεσµα, οφείλεται σε αυτούς τους
λόγους. 

Για όνοµα του Θεού, δεν µπορεί κανείς σε καµµία περίπτωση
να σκεφτεί ότι µπορεί εσκεµµένα ένας Προεδρεύων να εκδώσει
ένα λανθασµένο αποτέλεσµα που είναι δεδοµένο ότι στη συνέ-
χεια, περνώντας από χίλιες ασφαλιστικές δικλείδες, θα φανεί και
θα εκτεθεί ο ίδιος.

Εκτιµώ πως πρέπει όλοι µας να θεωρήσουµε ότι επειδή
υπήρχε η πίεση, υπήρχαν διατάξεις που αλληλοσυγκρούονταν
εκείνη τη στιγµή, έγινε µία λάθος…

ΤΕΡΕΝΣ – ΣΠΕΝΣΕΡ– ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΟΥΙΚ: Η συµπεριφορά
του Αντιπροέδρου…

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια–Τσαρουχά): Σας παρακα-
λώ, κύριε Κουίκ.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΜΑΡΚΟΓΙΑΝΝΑΚΗΣ (Γ’ Αντιπρόεδρος της Βου-
λής): Εγώ δεν τοποθετούµαι…

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια –Τσαρουχά): Κύριε Μαρκο-
γιαννάκη, τελειώστε σας παρακαλώ.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΜΑΡΚΟΓΙΑΝΝΑΚΗΣ (Γ’ Αντιπρόεδρος της Βου-
λής): Εγώ µόνο σε αυτό τοποθετούµαι. Δεν ήµουν µέσα στην Αί-
θουσα εκείνη την ώρα, διότι είχα κάποιο πρόβληµα. Σας λέω πως
είµαι απόλυτα βέβαιος ότι κανείς δεν λειτούργησε µε πρόθεση
να βγάλει ένα λάθος αποτέλεσµα.

Ευχαριστώ.
ΠΑΝΟΣ ΚΑΜΜΕΝΟΣ (Πρόεδρος των Ανεξάρτητων Ελλή-

νων): Κυρία Πρόεδρε, παρακαλώ το λόγο.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια–Τσαρουχά): Για λίγο, κύριε

Πρόεδρε, παρακαλώ, για να µπούµε στη συζήτηση των επικαί-
ρων ερωτήσεων.

ΠΑΝΟΣ ΚΑΜΜΕΝΟΣ (Πρόεδρος των Ανεξάρτητων Ελλή-
νων): Απλώς θα αναφέρω το εξής: Τονίσαµε τα άρθρα του Κα-
νονισµού της Βουλής που παραβιάζονται, το άρθρο 24 και το
άρθρο 74. Επικαλεστήκαµε, την ώρα που γινόταν η καταµέτρηση
επί ώρες, τη γνωµοδότηση του καθηγητή Συνταγµατικού Δικαίου
κ. Χρυσόγονου και του κ. Παραρά, του Προέδρου του Συµβου-
λίου της Επικρατείας. 

Η Νοµοθετική Υπηρεσία και προσωπικά ο κ. Θεοδωρόπουλος
τα γνώριζε, αλλά προτίµησε από την εφαρµογή του Κανονισµού
και της νοµιµότητας, επειδή ανταµείφθηκε µε παράνοµη παρα-
µονή στη θέση του, να υπηρετήσει ως γκαουλάιντερ την Κυβέρ-
νηση. Πρέπει να τον ξηλώσει σήµερα ο Πρόεδρος και να παραι-
τηθεί και ο Αντιπρόεδρος κ. Τραγάκης.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια – Τσαρουχά): Όλα αυτά κα-
ταγράφονται, κύριε Πρόεδρε. Θέλω να πιστεύω ότι ο Πρόεδρος
της Βουλής θα επιληφθεί του θέµατος, όπως το κρίνει αυτός του-
λάχιστον. 

Κι επειδή όλοι κρινόµαστε γι’ αυτά που λέµε και κάνουµε ενώ-
πιον του ελληνικού λαού και ενώπιον των συναδέλφων, θα δούµε
τη συνέχεια.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΒΟΥΤΣΗΣ: Κυρία Πρόεδρε, θα ήθελα για λίγο το
λόγο.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια – Τσαρουχά): Ορίστε, κύριε
Βούτση, για λίγο παρακαλώ, για να προχωρήσουµε.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΒΟΥΤΣΗΣ: Για πολύ λίγο.
Υπάρχει όντως σοβαρό ζήτηµα. Δεν θέλω να χρησιµοποιήσω

το χρόνο που δεν έχω, είτε έτσι είτε αλλιώς, για να αναφερθώ
γενικότερα σε ζητήµατα που έχουν υποβαθµίσει επί µήνες τη λει-
τουργία της Βουλής. Επανειληµµένα έχουµε αναφερθεί.

Χθες δηµιουργήθηκε, πράγµατι, αυτό το ζήτηµα. Είναι σοβαρό
ζήτηµα και η ευθύνη του Αντιπροέδρου, ο οποίος προήδρευε
τότε, είναι πάρα πολύ συγκεκριµένη. Εξ όσων γνωρίζετε, εµείς
ήµασταν παρόντες. Η καταµέτρηση και η διαβούλευση για την
ανακοίνωση του αποτελέσµατος ήταν πολύωρη. Δεν υπήρχε,
όµως, η πίεση του χρόνου και η πίεση της Αίθουσας. Ίσα – ίσα,
το αντίθετο, διότι όλοι γνωρίζαµε ότι ήταν οριακά τα νούµερα και
για το άρθρο δεύτερο και για το άρθρο τέταρτο και όλοι είχαµε
κρατήσει τις σηµειώσεις µας.

Κατόπιν τούτου και ιδιαίτερα στην τελική φάση –θα δει οπωσ-
δήποτε τα Πρακτικά ο κ. Τραγάκης- ήταν αδιανόητη η συµπερι-
φορά. Κι ενώ και από πλευράς των Ανεξάρτητων Ελλήνων –και
ήταν παρών και ο κ. Καµµένος- και από τη δική µας πλευρά και
από άλλες πλευρές λέγαµε ότι τα νούµερα είναι αυτά, είναι αλ-
λιώς το αποτέλεσµα, αντί να καθήσει η Έδρα επιτόπου να λύ-
σουµε το ζήτηµα –περιµέναµε είτε έτσι είτε αλλιώς τρεις ώρες,
θα µπορούσε να υπάρξει και µία διαβούλευση και να έρθουν και
κάποιες γνώµες, παίρνω πάντοτε, όµως, την καλή πλευρά ότι
απολύτως καλοπροαίρετα ο κ. Τραγάκης έκανε λάθος στο µέ-
τρηµα, στο πώς θα έπρεπε να τα πει- σηκώθηκε, έφυγε σίγουρος
ότι ήταν σωστό το αποτέλεσµα. Και µας απαξίωσε όλους λέγον-
τας «δεν συνεχίζω τη διαδικασία, αυτό είναι το αποτέλεσµα». 

Δεν είναι έτσι. Δείτε πραγµατικά τα Πρακτικά. Και θα αντιλη-
φθεί και ο κ. Μαρκογιαννάκης –είναι πολύ πιο έµπειρος από
εµένα- και ο κ. Τραγάκης ότι ήταν µία συµπεριφορά η οποία έδινε
πραγµατικά το εύλογο έδαφος για τις αιτιάσεις τις οποίες σή-
µερα ο κ. Καµµένος έφερε.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια–Τσαρουχά): Ευχαριστούµε
πάρα πολύ.
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ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια – Τσαρουχά): Κυρίες και κύ-
ριοι συνάδελφοι, εισερχόµαστε στη συζήτηση των

ΕΠΙΚΑΙΡΩΝ ΕΡΩΤΗΣΕΩΝ

Η πρώτη µε αριθµό 514/29-10-2012 επίκαιρη ερώτηση πρώτου
κύκλου του Γ’ Αντιπροέδρου της Βουλής και Βουλευτή Χανίων
της Νέας Δηµοκρατίας κ. Χρήστου Μαρκογιαννάκη προς τον
Υπουργό Εθνικής Άµυνας, σχετικά µε τη συνέχιση λειτουργία
τους Κέντρου Εκπαίδευσης Νεοσυλλέκτων Ρεθύµνου και η
πρώτη µε αριθµό 515/29-10-2012 επίκαιρη ερώτηση δευτέρου
κύκλου, του Βουλευτή Ρεθύµνης της Νέας Δηµοκρατίας κ.
Ιωάννη Κεφαλογιάννη, προς τον Υπουργό Εθνικής Άµυνας, σχε-
τικά µε τη λειτουργία του Κέντρου Εκπαίδευσης Νεοσυλλέκτων
Ρεθύµνου αναφέρονται στο ίδιο θέµα, δηλαδή στη συνέχιση λει-
τουργίας του Κέντρου Εκπαίδευσης Νεοσυλλέκτων Ρεθύµνου.

Συνεπώς θα συζητηθούν ταυτόχρονα, χωρίς να επηρεάζονται
τα δικαιώµατα των οµιλητών ως προς το χρόνο τους, µε εφαρ-
µογή της διάταξης της παραγράφου 4, του άρθρου 131 του Κα-
νονισµού της Βουλής.

Κύριε Μαρκογιαννάκη, έχετε το λόγο, για δύο λεπτά.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΜΑΡΚΟΓΙΑΝΝΑΚΗΣ (Γ’ Αντιπρόεδρος της Βου-

λής): Κυρία Πρόεδρε, έχουµε συµφωνήσει µε τον συνάδελφο να
εφαρµόσουµε αυτό που γίνεται και στα δικαστήρια: ο νεότερος
να προηγηθεί και ο αρχαιότερος να κλείσει.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια–Τσαρουχά): Δεν το ήξερα.
Εντάξει.

Ο κ. Κεφαλογιάννης έχει το λόγο.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΚΕΦΑΛΟΓΙΑΝΝΗΣ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, σύµφωνα µε πρόσφατα δηµοσιεύµατα, το Κέν-

τρο Εκπαίδευσης Νεοσυλλέκτων Ρεθύµνου πρόκειται να καταρ-
γηθεί στο πλαίσιο της ευρύτερης µείωσης του αριθµού των
κέντρων νεοσυλλέκτων ανά την επικράτεια.

Γίνεται αντιληπτό ότι η Κρήτη µένει χωρίς κέντρο νεοσυλλέ-
κτων, καθώς το ΚΕΝ Ρεθύµνου είναι το µοναδικό σε ολόκληρο
το νησί. Από την άλλη πλευρά, σε άλλες περιφέρειες βλέπουµε,
σύµφωνα µε τα φηµολογούµενα, να διατηρούνται παραπάνω από
ένα κέντρου εκπαίδευσης νεοσυλλέκτων.

Η απόφαση αυτή θα δηµιουργήσει τεράστιο πρόβληµα στους
νέους της Κρήτης και τις ήδη επιβαρυµένες οικογένειές τους οι
οποίες θα κληθούν να πληρώσουν πολλαπλάσια χρήµατα έχον-
τας τα παιδιά τους µακριά από τα σπίτια τους κατά τη διάρκεια
της βασικής τους εκπαίδευσης. 

Παράλληλα, η απόφαση αυτή αποδυναµώνει ακόµα περισσό-
τερο την αναπτυξιακή δυναµική του Ρεθύµνου και της Κρήτης
γενικότερα, ενώ αν συνδυάσουµε το γεγονός ότι η βασική εκπαί-
δευση των νέων Κρητών λαµβάνει χώρα σ’ ένα τάγµα µε το οποίο
θα συνδεθούν οργανικά σε περίπτωση πολεµικής ετοιµότητας,
καθίσταται σαφές και από γεωστρατηγικής πλευράς ότι η συνέ-
χιση της λειτουργίας του κέντρου είναι επιβεβληµένη. 

Επιπλέον, θα πρέπει να τονιστεί ότι σε περίπτωση κατάργησης
του ΚΕΝ Ρεθύµνου δεν εξοικονοµούνται σηµαντικές λειτουργικές
δαπάνες, καθώς το στρατόπεδο θα συνεχίσει να λειτουργεί στε-
γάζοντας κάποιους από τους λόχους του ενεργού τάγµατος που
εδρεύει στην Κρήτη. Συνεπώς δεν θα υπάρχει κανένα όφελος για
τα δηµόσια ταµεία, κανένας εξορθολογισµός παρά µόνο επι-
πλέον επιβάρυνση των οικογενειών της Κρήτης.

Κατόπιν όλων αυτών ερωτάσθε ποιες είναι οι προθέσεις του
Υπουργείου ως προς τη λειτουργία του Κέντρου Εκπαίδευσης
Νεοσυλλέκτων Ρεθύµνου και σε περίπτωση που αληθεύει η κα-
τάργηση του ΚΕΝ Ρεθύµνου, µε ποια διαδικασία και µε ποια κρι-
τήρια οδηγηθήκατε στη φηµολογούµενη απόφαση για την κα-
τάργησή του; Προτίθεστε να επανεξετάσετε την απόφαση αυτή;

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια - Τσαρουχά): Ο κ. Μαρκο-

γιαννάκης έχει το λόγο για δύο λεπτά.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΜΑΡΚΟΓΙΑΝΝΑΚΗΣ (Γ’ Αντιπρόεδρος της Βου-

λής): Κυρία Πρόεδρε, κύριε Υπουργέ, είναι απόλυτα κατανοητό
στον κάθε πολίτη και ασφαλώς και σε µας ότι σε περιόδους κρί-
σεως ενίοτε είναι αναγκαίο και περικοπές να γίνουν και διαρθρω-
τικά µέτρα να ληφθούν και περιορισµός των δαπανών και άλλες

παρεµβάσεις, οι οποίες θα στοχεύουν στον εξορθολογισµό των
δηµοσιονοµικών µιας χώρας. Όλα αυτά τα κατανοεί ο πολίτης.
Εκείνο που δεν µπορεί να κατανοήσει είναι η διακριτική µεταχεί-
ριση, είτε δυσµενής είτε ευνοϊκή. Επίσης, όταν το κράτος µπορεί
ανέξοδα να ανακουφίσει µία κατηγορία πολιτών, γιατί δεν το
κάνει;

Όπως ελέχθη προηγουµένως από το συνάδελφο, υπάρχει εδώ
το Κέντρο Εκπαίδευσης Νεοσυλλέκτων Ρεθύµνου, όπου κατά κα-
νόνα εκπαιδεύονται τους δύο πρώτους µήνες οι νεοσύλλεκτοι
από την Κρήτη. Για µία οικογένεια σήµερα είναι πρόβληµα να
δίνει αυτά τα χρήµατα που χρειάζεται ένας στρατιώτης για επι-
πλέον έξοδα συν τα έξοδα µετάβασης και επιστροφής από νησί
σε νησί. Αυτό είναι το πρόβληµα, διότι κάποιος που είναι από την
Κρήτη και θα πάει στην Κω έχει πολλαπλάσια έξοδα µετάβασης
και επιστροφής. Το κέντρο εκπαίδευσης που επί τόσα χρόνια λει-
τουργούσε, αυτούς τους δύο πρώτους µήνες ανακούφιζε τις οι-
κογένειες. Σ’ αυτούς τους δύο πρώτους µήνες υπήρχε η δυνα-
τότητα µίας επαφής µε την οικογένεια. Με την κατάργηση του
κέντρου, αυτά τα πλεονεκτήµατα, όπως καταλαβαίνετε, δεν θα
υπάρχουν πλέον. 

Το παράπονο είναι ότι σε άλλες περιφέρειες µε τον ίδιο σχεδόν
πληθυσµό παρατηρείται το φαινόµενο, όπως τουλάχιστον λένε
οι δηµοσιογραφικές πληροφορίες, να υπάρχουν και να διατη-
ρούνται περισσότερα του ενός κέντρα εκπαίδευσης. 

Εκτός των άλλων, βέβαια, ασφαλώς µία στρατιωτική µονάδα
δίνει επιπλέον ζωή σε ακριτικές περιοχές όπως η Κρήτη και ειδι-
κότερα το Ρέθυµνο και, όπως είπε ο συνάδελφος προηγουµέ-
νως, σε περίπτωση που υπάρχει µία πολεµική σύρραξη, ασφα-
λώς η περιοχή έχει και ένα επιπλέον αίσθηµα ασφάλειας.

Γι’ αυτόν το λόγο παρακαλούµε πάρα πολύ, αν αληθεύουν οι
δηµοσιογραφικές πληροφορίες, να τις επιβεβαιώσετε και σε πε-
ρίπτωση που είναι αληθινές, να µας πείτε αν υπάρχει κάποια πρό-
θεση να διατηρηθεί το στρατόπεδο Ρεθύµνου, δηλαδή να αλλά-
ξετε την απόφασή σας.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια - Τσαρουχά): Ο κύριος Υφυ-
πουργός έχει το λόγο για έξι λεπτά.

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΚΑΡΑΜΠΕΛΑΣ (Υφυπουργός Εθνικής Άµυ-
νας): Κυρία Πρόεδρε, κυρίες και κύριοι Βουλευτές, όπως σε πολ-
λούς τοµείς του κράτους µας απαιτούνται διαρθρωτικές
αλλαγές, έτσι και στο χώρο του Υπουργείου Άµυνας απαιτούνται
σοβαρές µεταβολές και αναδιοργανώσεις. Αυτές επιβάλλονται
όχι µόνο από τα δηµοσιονοµικά προβλήµατα αλλά και από την
εν γένει µεταβολή στην οροφή των Ενόπλων Δυνάµεων ως απο-
τέλεσµα του δηµογραφικού προβλήµατος.

Στο πλαίσιο αυτό η πολιτική ηγεσία έχει διατάξει την αναδιορ-
γάνωση του στρατεύµατος σ’ ό,τι αφορά δοµή διοικήσεως και
δοµή δυνάµεων, στην αλλαγή του δικτύου των κέντρων και των
σχολών εκπαιδεύσεως, καθώς και των ειδικών κέντρων εκπαιδεύ-
σεως.

Στο πλαίσιο αυτό τα Γενικά Επιτελεία συνέταξαν και συντάσ-
σουν -γιατί µερικές είναι ακόµα σε εξέλιξη- µελέτες για τα αντι-
κείµενα αυτά. Λαµβάνουν υπ’ όψιν τους πλήθος κριτηρίων,
κυρίως επιχειρησιακών, αλλά και χωρίς να αγνοούν τις τοπικές
ανάγκες και ιδιαιτερότητες. Για το συγκεκριµένο αντικείµενο των
κέντρων, αυτή την ώρα λειτουργούν περίπου είκοσι τρία, υπάρ-
χουν εισηγήσεις των Γενικών Επιτελείων βασισµένες στις µελέ-
τες τους που περιορίζουν σηµαντικά τον αριθµό αυτό.
Λαµβάνουν υπ’ όψιν τους κριτήρια του σύγχρονου των εγκατα-
στάσεων, για παράδειγµα, της χωρητικότητος των κέντρων, της
εγγύτητός τους µε τον αστικό ιστό, επιχειρησιακά κριτήρια, διε-
ξαγωγή επιστρατεύσεως, ασφάλεια στα µετόπισθεν, ασφάλεια
συγκοινωνιών, τη δυνατότητα κοινής εκπαίδευσης µεταξύ των
τριών κλάδων και το βασικότερο, όπως προανέφερα, την από-
δοση των κλάσεων των καλουµένων για στράτευση.

Έτσι, έχουµε στα χέρια µας τις µελέτες αυτές των Επιτελείων,
που αφορούν τον ιστό των κέντρων εκπαιδεύσεως και από τη
Δευτέρα, µετά την έγκρισή της από το Συµβούλιο Αρχηγών,
έχουµε στα χέρια µας και τη δοµή δυνάµεων, η οποία θα ακο-
λουθήσει την προβλεποµένη οδό για έγκριση, δηλαδή Συµβούλιο
Αµύνης, παρουσίαση στην αρµόδια κοινοβουλευτική επιτροπή
και στη συνέχεια προβολή της για έγκριση στο ΚΥΣΕΑ.
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Στο επίπεδο της πολιτικής ηγεσίας οι µελέτες αυτές και οι ει-
σηγήσεις των Επιτελείων συναξιολογούνται. Σ’ αυτό το πλαίσιο
η δοµή δυνάµεων, που µέχρι προχθές δεν ήταν τελειωµένη έχει
καθυστερήσει ήδη τρία χρόνια και οι εισηγήσεις για τα κέντρα
εκπαιδεύσεως αλλά και για τα λοιπά ειδικά κέντρα εκπαιδεύσεως
θα συναξιολογηθούν και συνεξεταστούν. Σε αυτό, λοιπόν, το
πλαίσιο υπάγεται και το Κέντρο Εκπαιδεύσεως του Ρεθύµνου.
Θα συνεξεταστεί και συναξιολογηθεί µαζί µε τη µελέτη των Επι-
τελείων, η οποία σχετίζεται µε τη δοµή δυνάµεων.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Ευχαριστούµε,

κύριε Υπουργέ.
Κύριε Κεφαλογιάννη, µπορείτε να δευτερολογήσετε για άλλα

τρία λεπτά.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΚΕΦΑΛΟΓΙΑΝΝΗΣ: Κύριε Υπουργέ, θα µου επιτρέ-

ψετε να πω ότι άκουσα µε µεγάλη προσοχή την απάντησή σας,
ωστόσο δεν καλύφθηκα λόγω της αοριστίας αυτής. Είναι, βέ-
βαια, θετικό το γεγονός ότι δεν αποκλείσατε τη διατήρηση του
Κέντρου Εκπαίδευσης Νεοσυλλέκτων Ρεθύµνου, από την άλλη
όµως δεν έλαβα και µια σαφή απάντηση περί της διατήρησής
του.

Σας ανέλυσα και στην πρωτολογία µου τους λόγους για τους
οποίους είναι επιβεβληµένη η συνέχιση λειτουργίας του ΚΕΝ Ρε-
θύµνου και ίσως η µοναδικότητά του σε σχέση µε τα υπόλοιπα
κέντρα νεοσυλλέκτων ανά την επικράτεια.

Πρώτον, κύριε Υπουργέ, θα επαναλάβω ότι όντως η τυχόν δια-
τήρηση του µοναδικού Κέντρου Εκπαίδευσης Νεοσυλλέκτων
στην Κρήτη θα απαλλάξει εκατοντάδες κρητικές οικογένειες από
τα επιπλέον έξοδα πληρωµής αεροπορικών ή ακτοπλοϊκών εισι-
τηρίων και όχι µόνο. Επιπλέον, καθιστά εύκολη και εφικτή την
επικοινωνία των νέων µε τις οικογένειές τους κατά τη διάρκεια
της βασικής τους εκπαίδευσης. Θα µπορούσε δε να εξυπηρετή-
σει και άλλες περιοχές της Ελλάδος, όπως τα Δωδεκάνησα και
τις Κυκλάδες, λόγω της εγγύτητάς τους µε την Κρήτη.

Δεύτερον και δεδοµένης της γεωστρατηγικής σηµασίας της
Κρήτης και του αυξανόµενου ενδιαφέροντος της χώρας µας για
την εκµετάλλευση των υδρογονανθράκων νότια αυτής είναι επι-
βεβληµένη η όσο το δυνατόν µέγιστη στρατιωτική ενίσχυση του
νησιού. Αν συνδυαστεί δε µε τη διεθνή στρατιωτική πρακτική ότι
τα Κέντρα Εκπαίδευσης Νεοσυλλέκτων βρίσκονται µακριά από
τα χερσαία σύνορα της εκάστοτε χώρας, είναι εύκολο να αντιλη-
φτεί κανείς τη σκοπιµότητα διατήρησης του ΚΕΝ Ρεθύµνου.

Τρίτον, το στρατόπεδο Ρεθύµνου, πέραν της λειτουργίας του
ως Κέντρο Εκπαίδευσης Νεοσυλλέκτων φιλοξενεί και το 547 µε-
ταφερόµενο Τάγµα Πεζικού. Όπως γίνεται αντιληπτό τυχόν κα-
τάργηση του ΚΕΝ Ρεθύµνου και δεδοµένης της συνέχισης
στέγασης του 547 µεταφερόµενου Τάγµατος δεν θα οδηγήσει
σε κανέναν εξορθολογισµό των λειτουργικών δαπανών, όπως
είναι και ο στόχος του Υπουργείου µέσω της κατάργησης άνω
του µισού των αριθµών των κέντρων ανά την επικράτεια.

Τέταρτον, µου είναι δύσκολο να αντιληφθώ τους λόγους για
τους οποίους άλλες περιφέρειες, όπως η Πελοπόννησος, σύµ-
φωνα µε τους φηµολογούµενους σχεδιασµούς του Υπουργείου
σας, θα φιλοξενήσουν τρία Κέντρα Εκπαίδευσης Νεοσυλλέκτων,
ενώ η Κρήτη κανένα.

Δεδοµένης και της αναστολής, για φέτος τουλάχιστον, της λει-
τουργίας του Τµήµατος Δοκίµων Αστυφυλάκων Ρεθύµνου, απο-
δυναµώνεται έτι περαιτέρω η αναπτυξιακή δυναµική του νοµού
εν µέσω µιας σφοδρότατης οικονοµικής και κοινωνικής κρίσης. 

Για όλους αυτούς τους λόγους, σας καλώ να αναθεωρήσετε
την όποια απόφαση υπάρχει για κατάργηση του ΚΕΝ Ρεθύµνου. 

Επειδή, όµως, είµαι βέβαιος ότι κι εσείς θεωρείτε εύλογους
τους παραπάνω λόγους και προβληµατισµούς, θα ήθελα να επι-
στήσω την προσοχή σας και στο ακόλουθο ζήτηµα: Εις περίπτω-
σιν που διατηρηθεί το ΚΕΝ Ρεθύµνου, όπως πιστεύω ότι θα
συµβεί κι εσείς ίσως το γνωρίζετε, θα πρέπει να σπεύσουν άµεσα
οι υπηρεσίες του Υπουργείου σας, προκειµένου να κληθούν νεο-
σύλλεκτοι της σειράς Νοεµβρίου να παρουσιαστούν στο Ρέθυ-
µνο. Έχει υπάρξει προηγούµενο και στο πρόσφατο ιστορικό
παρελθόν και για το λόγο αυτό θεωρώ ότι είναι απολύτως εφικτό.

Σας ευχαριστώ για την προσοχή σας.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Ευχαριστούµε,
κύριε συνάδελφε.

Κύριε Αντιπρόεδρε, έχετε το λόγο κι εσείς για τρία λεπτά.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΜΑΡΚΟΓΙΑΝΝΑΚΗΣ (Γ’ Αντιπρόεδρος της Βου-

λής): Κύριε Υπουργέ, ούτε καθ’ υπόνοιαν δεν µας δείξατε τις
προθέσεις της πολιτικής ηγεσίας για το τι πρόκειται να συµβεί,
είτε δηλαδή να διατηρηθεί είτε να καταργηθεί το στρατόπεδο για
το οποίο έχουµε κάνει την επίκαιρη ερώτηση.

Θα πρέπει να σας εξοµολογηθώ ότι εγώ νιώθω πράγµατι αναρ-
µόδιος στο να παρέµβω σε ό,τι έχει να κάνει µε τη διάρθρωση
του στρατεύµατος. Αυτό είναι αποκλειστική αρµοδιότητα των ει-
δικών, είναι αποκλειστική αρµοδιότητα των στρατιωτικών, οι
οποίοι έχουν και την εµπειρία και γνωρίζουν πού χρειάζεται και
πώς πρέπει να γίνεται και η εκπαίδευση και η παρουσία των
στρατιωτών, των στρατιωτικών γενικά. 

Όµως, ασφαλώς και η πολιτική ηγεσία δεν είναι άµοιρη του
στρατεύµατος, διότι αν συνέβαινε κάτι τέτοιο δεν θα χρειαζόταν
να έχουµε Υπουργό Εθνικής Άµυνας, θα διοικείτο το στράτευµα
µόνο από τους στρατιωτικούς. Η παρουσία ακριβώς του πολιτι-
κού προϊσταµένου, που είναι ο Υπουργός µε τους συνεργάτες
του Υφυπουργούς, έχει να κάνει µε αυτό το οποίο συζητάµε σή-
µερα, δηλαδή η συναξιολόγηση που είπατε να µην έχει µόνο τα
δεδοµένα τα στρατιωτικά και αποκλειστικά, αλλά να λαµβάνει υπ’
όψιν και παράγοντες άλλους, όπως αυτούς του οποίους εκθέ-
σαµε, όπως το δηµογραφικό που είπατε εσείς.

Το δηµογραφικό της Κρήτης είναι υπέρ των απόψεών µας,
διότι συνεχώς αυξάνεται ο πληθυσµός από τους γηγενείς, από
τους Έλληνες και όχι συνεπεία των µεταναστών.

Επιπλέον, να µην µείνει ο πληθυσµός της Κρήτης, οι κάτοικοι
της Κρήτης, οι πολίτες της Κρήτης µε την αίσθηση της αδικίας
και της διακριτικής µεταχείρισης, όπως σας είπα προηγουµένως,
διότι εάν συµβεί σε µία περιφέρεια να υπάρχουν τρία κέντρα εκ-
παιδεύσεως, όπως ανεφέρθη προηγουµένως και στην Κρήτη που
είναι αποµακρυσµένη και µε τόσες δυσκολίες όσον αφορά τη µε-
τάβαση και επιστροφή να µην έχουµε κανένα, τότε πράγµατι αρ-
χίζει κάποιος και σκέφτεται ότι εδώ µας παραγκωνίζουν και δεν
µας λογαριάζουν, δεν µας δίνουν καµµία σηµασία.

Αυτό είναι και το παράπονο αυτήν τη στιγµή στην Κρήτη και
ιδιαίτερα στο Νοµό Χανίων για την τύχη του Στρατοπέδου Μαρ-
κόπουλου, που βρίσκεται µέσα στην πόλη των Χανίων, στο κέν-
τρο των Χανίων. Στο παρά πέντε µε προκατόχους σας, µε άλλη
πολιτική ηγεσία, µε άλλους Υπουργούς, µε προφάσεις, διότι
υπήρχε ασυνεννοησία µεταξύ των θεσµικών φορέων της πόλης,
δεν υπεγράφη η παραχώρηση και τώρα ακούγεται ότι θα δοθεί
για αξιοποίηση. 

Ποια αξιοποίηση στο κέντρο της πόλης; Ασφαλώς όχι για να
γίνει πράσινο, αλλά για να στηθούν πολυκατοικίες, από εκείνους
οι οποίοι θα αγοράσουν τριάντα πέντε στρέµµατα στο κέντρο
της πόλης. Αντιλαµβάνεστε τι αναστάτωση θα φέρει, όταν είναι
εµπεδωµένη η πεποίθηση στην κοινωνία των Χανίων ότι αυτό
ανήκει στην πόλη, όπως είναι έκδηλες οι προθέσεις του Υπουρ-
γείου για πώληση αυτού του χώρου, που επαναλαµβάνω ότι δη-
µιουργεί την αίσθηση της αδικίας και της διακριτικής µετα-
χείρισης.

Τα θέτω όλα αυτά υπ’ όψιν σας, διότι σε καιρούς λιτότητας,
σε καιρούς που παίρνονται µέτρα δικαιολογηµένα, εκείνο το
οποίο πρέπει να κάνει το κράτος, είναι να αποφεύγει τα δύο
πράγµατα που είπα στην αρχή, δηλαδή, πρώτον, να µη δηµιουρ-
γείται η αίσθηση της διακριτικής µεταχείρισης και δεύτερον, να
µην αποφεύγει αυτό που ανέξοδα µπορεί να ανακουφίσει ή να
λειάνει τις γωνίες ή να γλυκάνει αυτό το οποίο πάει να γίνει γενι-
κότερα. 

Παρακαλώ, λοιπόν, για όσον αφορά το Στρατόπεδο του Ρεθύ-
µνου, αυτά τα οποία ελέχθησαν, αλλά παρεµπιπτόντως, µιας και
είχα το χρόνο, έθεσα και το θέµα του Στρατοπέδου Μαρκοπού-
λου.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Ευχαριστούµε,
κύριε Αντιπρόεδρε.

Κύριε Υπουργέ, έχετε το λόγο για έξι λεπτά.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΚΑΡΑΜΠΕΛΑΣ (Υφυπουργός Εθνικής Άµυ-

νας): Ευχαριστώ πολύ, κυρία Πρόεδρε.
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Οφείλω να σας ευχαριστήσω για την επιχειρηµατολογία σας.
Το Υπουργείο Αµύνης, όπως προανέφερα, δεν θα λάβει υπ’ όψιν
στη συναξιολόγηση που επίκειται µόνο τα επιχειρησιακά κριτήρια
που οφείλει η στρατιωτική ηγεσία και τα επιτελεία να λαµβάνουν
υπ’ όψιν τους.

Θα λάβει σοβαρά υπ’ όψιν τις τοπικές ιδιαιτερότητες και ανάγ-
κες, εν προκειµένου για το ΚΕΝ του Ρεθύµνου. Σε κάθε περί-
πτωση είκοσι τρία κέντρα για το µέγεθος της πατρίδας µας είναι
ένας υπερβολικός αριθµός, όπως καταλαβαίνετε. 

Πράγµατι, υπάρχουν περιοχές, στις οποίες λειτουργούν –ή θα
λειτουργήσουν- περισσότερα από ένα κέντρα. Αυτό συµβαίνει,
διότι αυτά τα κέντρα είναι κέντρα σεβαστής δυναµικότητος και
χωρητικότητας, έχουν σύγχρονες εγκαταστάσεις, είναι µακράν
του αστικού ιστού και για διάφορα άλλα κριτήρια που ήδη προ-
ανέφερα.

Το 547 Τάγµα που συστρατωνίζεται µε το ΚΕΝ για το οποίο
συζητάµε θα παραµείνει ενεργό. Το Υπουργείο δεν έχει καµµία
πρόθεση να αποδυναµώσει τις δυνάµεις στην Κρήτη –που δεν
είναι µόνο του στρατού, όπως γνωρίζετε, είναι σηµαντικότατες
οι δυνάµεις του Ναυτικού και της Αεροπορίας- και για τους λό-
γους που αναφέρατε. 

Επανέρχοµαι για να κλείσω µε το ότι η παραµονή ή όχι του
ΚΕΝ Ρεθύµνου συναξιολογείται και συνεξετάζεται µε την εγκε-
κριµένη µελέτη από το ΣΑΓΕ της δοµής δυνάµεων. Αυτό ήθελα
να σας αναφέρω τελικά. 

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια- Τσαρουχά): Ευχαριστούµε

κι εµείς, κύριε Υπουργέ. 
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω

στο Σώµα ότι τη συνεδρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω
δυτικά θεωρεία, αφού προηγουµένως ξεναγήθηκαν στην έκθεση
της αίθουσας «ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ» και ενηµερώθηκαν για
την ιστορία του κτηρίου και τον τρόπο οργάνωσης και λειτουρ-
γίας της Βουλής των Ελλήνων, πενήντα µαθητές και µαθήτριες
και πέντε εκπαιδευτικοί από το Λεόντειο Γυµνάσιο Πατησίων. 

Η Βουλή τούς καλωσορίζει.
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Επίσης, έχω την τιµή να ανακοινώσω στο Σώµα ότι η Διαρκής
Επιτροπή Οικονοµικών Υποθέσεων καταθέτει την έκθεσή της
στην πρόταση νόµου αρµοδιότητας του Υπουργείου Οικονοµι-
κών «Κατάργηση των µνηµονίων, του µεσοπρόθεσµου πλαισίου
δηµοσιονοµικής στρατηγικής 2012-2015 και των εφαρµοστικών
τους νόµων- καταγγελία των δανειακών συµβάσεων που έχουν
ως προαπαιτούµενο την εφαρµογή των µνηµονίων». 

Εισερχόµαστε στην πέµπτη µε αριθµό 524/29-10-2012 επί-
καιρη ερώτηση πρώτου κύκλου του Βουλευτή Αχαΐας του Λαϊκού
Συνδέσµου- Χρυσή Αυγή κ. Μιχαήλ Αρβανίτη προς τον Υπουργό
Εθνικής Άµυνας, σχετικά µε την πιθανή µετεγκατάσταση του Κέν-
τρου Εκπαιδεύσεως Τεχνικού (ΚΕΤΧ) στην Πάτρα. 

Κύριε Αρβανίτη, έχετε το λόγο για δύο λεπτά.
ΜΙΧΑΗΛ ΑΡΒΑΝΙΤΗΣ: Μπορώ να πω ότι εν πολλοίς µε εκάλυ-

ψαν οι προλαλήσαντες κύριοι Μαρκογιαννάκης και Κεφαλογιάν-
νης. 

Αυτό, το οποίο µπορεί να πει κανείς –και το παρατηρούµε εδώ
και ικανό χρονικό διάστηµα- είναι το εξής: Επιχειρείται σταδια-
κώς τα τελευταία χρόνια εκκένωση στρατοπέδων. Παράλληλα,
επιχειρείται σύµπτυξη µονάδων. Το µεν πρώτο, επιχειρείται για
την εξυπηρέτηση του λεγόµενου σχεδίου µε την ατυχή και ανι-
στόρητη ονοµασία «Ξενίους Ζευς», για την εγκατάσταση εκεί λα-
θροµεταναστών, το δε δεύτερο, έχει ως συνέπεια, µε αυτήν τη
σύµπτυξη µονάδων που επιχειρείται, να πληγεί η επιχειρησιακή
ευελιξία του στρατεύµατός µας και ιδιαιτέρως του στρατού
ξηράς.

Μολονότι, δεν είµαι στρατιωτικός, η κρίση µου είναι αυτή κι
όφειλα εξαρχής να το τονίσω αυτό. Πιστεύω όµως, ότι οµιλού-
µενοι εις ώτα µη ακουόντων υπάρχουν προαποφασισµένες ενέρ-
γειες, οι οποίες οπωσδήποτε θα γίνουν, γιατί, όπως έχω πει κι
άλλη φορά, παίζουµε εν ου παικτοίς. Υπάρχουν εντολές που
εκτελούνται έξωθεν. Περί αυτού δεν υπάρχει παραµικρά αµφι-
βολία. Θα δούµε, όµως, µέχρι πού θα φτάσουµε. 

Η ειδική ερώτησή µου αφορά µια στρατιωτική µονάδα, η απο-

στολή και η λειτουργία της οποίας έχει βαρύνουσα σηµασία,
τόσο για τη συντήρηση, τον έλεγχο και την επισκευή του οπλι-
σµού του στρατού ξηράς, όσο επίσης, και για τη συντήρηση και
εκπαίδευση πάνω στην συντήρηση οχηµάτων και µηχανηµάτων
του στρατού ξηράς. 

Πρόκειται για τη µονάδα, η οποία εδρεύει στην Πάτρα, το λε-
γόµενο Κέντρο Εκπαιδεύσεως Τεχνικών. Παλαιότερα, ελέγετο
ΚΕΤΕΣ. Εγώ από µικρό παιδάκι το θυµάµαι ως «ΚΕΤΕΣ». Όποιες
ονοµασίες περιείχαν τον όρο «ελληνικός» ή «εθνικός» σιγά-σιγά
άρχισαν να απαλείφονται από το λεξιλόγιο και των Υπουργείων
και των πολιτικών γενικότερα, για να εξυπηρετήσουν κάποια σκο-
πιµότητα γνωστή. 

Δυστυχώς, όµως αυτή η σκοπιµότητα δεν έχει πάρει ακόµη τη
δηµοσιότητα που θα έπρεπε να έχει πάρει, προκειµένου ο ελλη-
νικός λαός να µάθει τι γίνεται πίσω από τις πλάτες του.

Συγκεκριµένα, λοιπόν, στο ΚΕΤΕΣ –γιατί ΚΕΤΕΣ θα το λέω εγώ-
γίνεται βασική εκπαίδευση στους τεχνικούς. Παρέχει τις τεχνικές
ειδικότητες ι αξιωµατικών και υπαξιωµατικών, επαγγελµατιών
οπλιτών και οπλιτών. Επιπλέον, διαθέτει στους χώρους της σχο-
λής και Σχολή Υποψηφίων Εφέδρων Αξιωµατικών, Σχολή Εκπαί-
δευσης Στελεχών του Τεχνικού, ενώ διαθέτει στον ίδιο χώρο και
εγκαταστάσεις Κέντρου Επαγγελµατικής Κατάρτισης.

Περαιτέρω, στο ΚΕΤΕΣ, το οποίο βρίσκεται εις το άκρον της
πόλεως, υπάρχουν σχολεία εκπαίδευσης, όπου εκπαιδεύεται
προσωπικό της Ελληνικής Αστυνοµίας και του Πολεµικού Ναυτι-
κού, όσον αφορά τον τοµέα της συντηρήσεως των όπλων.

Υπάρχουν, βεβαίως, και πολλές βοηθητικές εγκαταστάσεις,
γιατί το σύνολο των στεγασµένων χώρων καλύπτει σε εµβαδόν
περίπου σαράντα τρεις χιλιάδες τετραγωνικά µέτρα. Υπάρχουν
βοηθητικές εγκαταστάσεις, όπως είναι το ανοικτό πεδίο βολής
στην Αρόη Πατρών και το σχολείο µηχανοδήγησης. Υπάρχουν,
ακόµη, φούρνοι και ψυκτικές εγκαταστάσεις. 

Επίσης, το ΚΕΤΕΣ αποτελεί µονάδα ελέγχου ποιότητας της Γε-
νικής Διεύθυνσης Αµυντικών Εξοπλισµών και Ελέγχου του
Υπουργείου για τα παραγόµενα προϊόντα στα ελληνικά αµυντικά
συστήµατα. Πρώτα ήταν στο Αίγιο. Είναι η πρώην ΕΒΟ, δηλαδή,
στις εγκαταστάσεις του Αιγίου.

Τελευταία, κυρία Πρόεδρε, γίνονται ερωτήσεις για το ποιο θα
είναι το κόστος, η δαπάνη σε περίπτωση µετεγκαταστάσεως του
ΚΕΤΕΣ. 

Επίσης, από πέρυσι, από τα µέσα του 2011, ενώ λειτουργούσε
εκεί Κέντρο Εκπαιδεύσεως Νεοσυλλέκτων Τεχνιτών, έπαψε να
λειτουργεί και µετεφέρθη σε άλλη µονάδα άγνωστο για ποιο
λόγο. Εάν τυχόν έχει αποφασιστεί η µεταστέγαση του ΚΕΤΕΣ, µε
τα έξοδα τα οποία έχουν γίνει προκειµένου να βελτιωθούν οι εγ-
καταστάσεις του, εάν συµβεί κάτι τέτοιο, οπωσδήποτε θα υπάρ-
ξει µεγάλο πρόβληµα και για τις πολλές οικογένειες των διοικη-
τικών υπαλλήλων που υπηρετούν εκεί και θα υποχρεωθούν σε
εσωτερική µετανάστευση και σε διάσπαση των οικογενειών τους.
Συνεπώς, έχει τεράστια σηµασία η λειτουργία του στην Πάτρα,
στο Νοµό Αχαΐας. 

Ερωτάται, λοιπόν, ο κύριος Υπουργός: Αληθεύει ότι δροµολο-
γείται η µετεγκατάσταση του ΚΕΤΕΣ σε άλλη κενή µονάδα, η
οποία είναι ίσως στους Αγίους Αναργύρους, όπως φηµολογείται,
ή στο Χαϊδάρι; Εύχοµαι να µην αληθεύει. Όµως, εάν αληθεύει,
είναι αποφασισµένο το Υπουργείο να επαναφέρει εκεί τη λει-
τουργία Κέντρου Εκπαιδεύσεως Νεοσυλλέκτων;

Κυρία Πρόεδρε, αυτές είναι οι δύο ερωτήσεις που ήθελα να
υποβάλω προς τον κύριο Υπουργό.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Ευχαριστώ,

κύριε συνάδελφε.
Το λόγο έχει ο Υφυπουργός Εθνικής Άµυνας κ. Παναγιώτης

Καράµπελας.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΚΑΡΑΜΠΕΛΑΣ (Υφυπουργός Εθνικής Άµυ-

νας): Κυρία Πρόεδρε, κυρίες και κύριοι Βουλευτές, όπως προ-
ανέφερα, είναι σε εξέλιξη µελέτη αναδιάρθρωσης του δικτύου
των κέντρων εκπαιδεύσεως, των ειδικών κέντρων εκπαιδεύσεως
και των σχολών πάσης φύσεως. 

Εις ό,τι αφορά τα ΚΕΝ, αυτή η µελέτη, η εισήγηση των Επιτε-
λείων έχει τελειώσει.
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Εις ό,τι αφορά τα Ειδικά Κέντρα Εκπαιδεύσεως, στα οποία
υπάγεται και το Κέντρο Εκπαιδεύσεως Τεχνικού της Πάτρας,
αυτή η τεχνοοικονοµική µελέτη είναι ακόµη σε εξέλιξη και θα
έλεγα ότι είναι σχεδόν στην αρχή της. Δεν πρόκειται να γίνει καµ-
µία µεταβολή στα Ειδικά Κέντρα Εκπαιδεύσεως και στις σχολές
εκπαιδεύσεως, χωρίς να έχουµε ανά χείρας τα συµπεράσµατα
αυτών των τεχνοοικονοµικών µελετών. 

Συνεπώς, αυτήν τη στιγµή δεν µπορώ να απαντήσω τελεσιδί-
κως εάν το Κέντρο Εκπαιδεύσεως Τεχνικού θα παραµείνει ή όχι.
Δεν πρόκειται εµείς να αγνοήσουµε τοπικές συνθήκες. Δεν πρό-
κειται να αγνοήσουµε ούτε τα οικονοµικά µέτρα τα οποία πρέπει
να ληφθούν, αλλά ούτε και τις οικονοµίες που πρόκειται να επι-
τευχθούν ή όχι από µετεγκαταστάσεις ή άλλες δραστηριότητες.

Σε ό,τι αφορά το Κέντρο της Πάτρας ως ΚΕΝ, όπως ξέρετε,
αυτό έχει σταµατήσει από πέρυσι. Συνεπώς, να µην επιστρέ-
φουµε στο παρελθόν και θα δούµε εάν µετεγκατασταθεί ή όχι το
Ειδικό Κέντρο Εκπαίδευσης του τεχνικού: η σχολή, δηλαδή, η
οποία εκπαιδεύει τους τεχνικούς, του Στρατού, αλλά και άλλων
κλάδων όπως προαναφέρατε. 

ΜΙΧΑΗΛ ΑΡΒΑΝΙΤΗΣ: Εγώ µιλώ για το Κέντρο Εκπαιδεύσεως
Νεοσυλλέκτων.

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΚΑΡΑΜΠΕΛΑΣ (Υφυπουργός Εθνικής Άµυ-
νας): Το κέντρο δεν λειτουργεί από πέρυσι. 

ΜΙΧΑΗΛ ΑΡΒΑΝΙΤΗΣ: Δεν λειτουργεί από τα µέσα του 2011.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΚΑΡΑΜΠΕΛΑΣ (Υφυπουργός Εθνικής Άµυ-

νας): Ναι, αυτό σας λέω ότι από πέρυσι δεν λειτουργεί.
Μιλάω για το ειδικό Κέντρο Εκπαιδεύσεως Τεχνικού και για το

ΚΕΝ. Προς το παρόν δεν σκεπτόµαστε να επανέλθουµε στο πα-
ρελθόν, για το Κέντρο Εκπαιδεύσεως Νεοσυλλέκτων. Για το Ει-
δικό Κέντρο Εκπαιδεύσεως και τη µετεγκατάστασή του µιλάω και
σε αυτό αναφέροµαι. 

Ευχαριστώ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Ο συνάδελφος

κ. Αρβανίτης έχει το λόγο, για τρία λεπτά.
ΜΙΧΑΗΛ ΑΡΒΑΝΙΤΗΣ: Σε όλες αυτές τις ενέργειες σε όλο

αυτό το σκεπτικό υπάρχει µια αντίφαση. Υπάρχουν αντικρουό-
µενα γεγονότα και αντικρουόµενες ενέργειες. Προσφάτως υπήρ-
ξαν ορισµένες θετικές εξελίξεις και τις διαβάζω. Τι δηλαδή;
Διερευνήθηκε κατ’ αρχάςν µετακίνηση της ΣΕΤΤΗΛ από τον
Πύργο στο ΚΕΤΕΣ. Θετική ενέργεια αυτή η διερεύνηση. Υποβλή-
θηκαν τεχνοοικονοµικές µελέτες –κοστίζουν όλα αυτά βέβαια-
για τη µετακίνηση στο κτήριο του ΣΕΣΤ στο ΚΕΤΧ στην Πάτρα,
προκειµένου να διακοπεί η καταβολή ενοικίων. Το ίδιο έγινε και
για τη λέσχη αξιωµατικών, που πληρώνει υψηλό ενοίκιο. Το ίδιο
έγινε και για το στρατολογικό γραφείο, το οποίο επίσης, πληρώ-
νει υψηλότατο ενοίκιο, ενώ έχει αρκούσες εγκαταστάσεις το
ΚΕΤΧ προκειµένου να τις φιλοξενήσει εκεί. 

Και να φανταστεί κανείς –και το λέω αυτό, διότι δεν είναι µόνο
απογοητευτικό, είναι κάτι χειρότερο, δείχνει έναν ευτελισµό- ότι
για το ανοικτό πεδίο βολής στην Αρόη έκανε αίτηση ο Δήµος Πα-
τρών, ο ανεκδιήγητος αυτός δήµος, να γίνει καρναβαλικό πάρκο,
γιατί µόνο για καρναβάλια είναι άξιοι και τίποτα άλλο. Έχουν υπο-
τιµήσει και έχουν υποβαθµίσει το Στρατό µας πάρα πολύ εσκεµ-
µένως βάσει σχεδίου.

Επίσης, αν τυχόν διανοηθεί το Υπουργείο να το παραχωρήσει
σε ιδιώτες, φαντάζεστε ότι είναι δυνατόν σε περίπτωση πολέµου
αυτοί οι ιδιώτες να πάνε στην πρώτη γραµµή; Αυτό αποκλείεται. 

Εγώ θέλω να πιστέψω ότι ήταν ειλικρινής, αν και αόριστος η
απάντησή σας, ότι θα παραµείνει το ΚΕTX και θα επαναλάβω και
τα λόγια των προλαλησάντων ότι πλήττεται και η κοινωνία των
Πατρών, διότι µε την έξοδο όλων αυτών των ανθρώπων που λει-
τουργούν εκεί, οπωσδήποτε ζει ένα µεγάλο µέρος των επαγγελ-
µατιών της Πάτρας ή βοηθείται στην οικονοµία του. Αυτό είναι
βέβαιο.

Για τις δυνατότητες αυτές δεν υπάρχει λόγος να µακρηγο-
ρήσω, είναι αυτονόητες και επειδή ο κύριος Υπουργός, κυρία
Πρόεδρε, είναι πρώην στρατιωτικός, τις γνωρίζει καλύτερα από
εµένα. Εκείνο που µε ανησυχεί ως Έλληνα πατριώτη είναι το ζή-
τηµα της επιχειρησιακής ευελιξίας και ότι τα στρατόπεδα, όπως
είχα την τιµή να πω προχθές εις την Κόρινθο, µολύνονται από λα-
θροεισβολείς εκεί που τιµήθησαν όσοι εφόρεσαν το τιµηµένο

χακί, όπως εγώ στο 6ο Σύνταγµα Πεζικού που αυτήν τη στιγµή
περνάω απέξω και θλίβεται η ψυχή µου, βλέποντας να βεβηλώ-
νεται αυτός ο ιερός χώρος.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Ο κύριος Υ-

πουργός έχει το λόγο.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΚΑΡΑΜΠΕΛΑΣ (Υφυπουργός Εθνικής Άµυ-

νας): Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Όπως ήδη προείπα, δεν πρόκειται το Υπουργείο να λάβει από-

φαση, χωρίς να βασίζεται σε τεκµηριωµένες εισηγήσεις τεχνοοι-
κονοµικών µελετών. Συνεπώς, το ζήτηµα του Ειδικού Κέντρου
Εκπαιδεύσεως Τεχνικού είναι υπό εξέταση µέχρι να υποβληθούν
αυτές οι µελέτες, οι οποίες καλύπτουν και τη ΣΕΤΤΗΛ που ανα-
φέρατε αλλά και το δίκτυο άλλων ειδικών κέντρων εκπαιδεύσεων
και άλλων σχολών. 

Θα ήθελα να σας ευχαριστήσω γιατί µου δώσατε την ευκαιρία
να πω δυο λόγια για το θέµα των µισθωµάτων. Το Υπουργείο από
το καλοκαίρι έχει εξαπολύσει εκστρατεία -ίσως δεν είναι και η
καταλληλότερη λέξη- για τη µείωση εξόδων που καταβάλει για
διάφορα µισθώµατα, τόσο στο στρατό, όσο και στο ναυτικό και
στην αεροπορία. 

Αυτή η προσπάθεια έχει αποδώσει σηµαντικά. Εκτιµούµε ότι
σύντοµα δεν θα έχουµε στρατολογικά γραφεία σε ενοικιασµέ-
νους χώρους, δεν θα έχουµε λέσχες σε ενοικιασµένους χώρους,
θα έχουµε συγχωνεύσεις λεσχών. Ήδη έχουµε έναν ικανοποι-
ητικό αριθµό και από τα τρία όπλα που έχουν συγχωνευτεί και
δεν θα έχουµε ενοικιασµένες κατοικίες για τα πληρώµατα που
πολεµικού ναυτικού, τα οποία περιπολούν ανά τας νήσους του
Αιγαίου. Αυτή η προσπάθεια είναι σε εξέλιξη και µέχρι τώρα έχει
αποδώσει καρπούς.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Ευχαριστούµε

κι εµείς, κύριε Υπουργέ.
Εισερχόµεθα τώρα στην πέµπτη µε αριθµό 525/29-10-2012 επί-

καιρη ερώτηση δεύτερου κύκλου του Βουλευτή Β’ Αθήνας του
Λαϊκού Συνδέσµου-Χρυσή Αυγή κ. Ηλία Παναγιώταρου προς
τους Υπουργούς Δηµόσιας Τάξης και Προστασίας του Πολίτη
και Εθνικής Άµυνας, σχετικά µε τα δηµοσιεύµατα που αφορούν
στα «Οχυρά Ρούπελ».

Κύριε συνάδελφε, έχετε δύο λεπτά κατ’ αρχάς, για να αναπτύ-
ξετε την ερώτησή σας.

ΗΛΙΑΣ ΠΑΝΑΓΙΩΤΑΡΟΣ: Κυρία Πρόεδρε, ευχαριστώ.
Πριν από τέσσερις ηµέρες εορτάστηκε η επέτειος της 28ης

Οκτωβρίου και το επικό «ΟΧΙ», το οποίο είχε ειπωθεί από τον
εθνικό κυβερνήτη Ιωάννη Μεταξά, ο οποίος ήταν εµπνευστής,
οργανωτής, ενορχηστρωτής και είχε καταφέρει να το εµπεδώσει
σε ολόκληρο τον ελληνικό λαό και ήσασταν όλοι οι πολιτικοί πολύ
περήφανοι γι’ αυτό το «ΟΧΙ». Μέχρις εκεί. Μιλάµε για δηλώσεις
που γίνονται µόνο εκείνη την ηµέρα. 

Ο ίδιος ηγέτης, ο Ιωάννης Μεταξάς, είχε πει κι ένα «ΟΧΙ» τέσ-
σερα χρόνια πριν, το 1936 για ένα µεγάλο ξένο δάνειο που δεν
µπορούσε να πληρώσει η Ελλάδα και που δικαιώθηκε στα διεθνή
δικαστήρια και βλέπουµε ότι το νεοελληνικό κράτος συµπεριφέ-
ρεται έτσι στον εν λόγω εθνικό κυβερνήτη, που το άγαλµά του
είναι παραπεταµένο στη γενέτειρά του την Κεφαλονιά από το
1983 και η προτοµή του είναι στο Ρούπελ σπασµένη. 

Βλέπουµε, όµως, ότι δεν σέβεστε καθόλου τη µεγαλειώδη
εθνική αντίσταση του ελληνικού λαού του 1940-1941, αφού η ευ-
ρύτερη περιοχή των Οχυρών Μεταξά, πλην δύο, είναι εντελώς
παραµεληµένη και κατεστραµµένη. Παράνοµοι αλλοδαποί κοι-
µούνται µέσα, παράνοµοι αλλοδαποί εισβάλλουν και έχουν κα-
τακλέψει ό,τι µπορούν να χρησιµοποιήσουν: µέταλλα, καλώδια,
ξύλα, τα πάντα. Δυστυχώς το νεοελληνικό κράτος έτσι αντιµετω-
πίζει τους ήρωες του ’40. 

Και σε συνδυασµό µε τους άταφους νεκρούς της Βορείου
Ηπείρου, που εβδοµήντα χρόνια µετά δεν έχετε το σθένος να
φτιάξετε δύο-τρία στρατιωτικά νεκροταφεία για να µπορέσουν
να βρουν κι αυτοί την ηρεµία τους, που τα κόκκαλά τους είναι
διάσπαρτα στα βουνά της Βορείου Ηπείρου, βλέπουµε ότι δεν
έχετε πρόθεση να κάνετε τίποτα.

Θα θέλαµε να µας πείτε ειδικότερα για τα Οχυρά Μεταξά τι
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σκοπεύετε να κάνετε που είναι στην κυριολεξία έρµαιο των λα-
θροµεταναστών, των εκµεταλλευτών, βοσκών και Ελλήνων και
Βούλγαρων και πάει λέγοντας. Και να µας πείτε αν υπάρχει κά-
ποιο συγκεκριµένο πλάνο για το τι θα γίνει εκεί.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Ευχαριστούµε,

κύριε συνάδελφε.
Επειδή τυχαίνει να κατάγοµαι, να προέρχοµαι και να εκλέγοµαι

στον Νοµό Σερρών, επιτρέψτε µου, κύριε Υπουργέ, να σας πω
ότι το Ρούπελ για εµάς τους Σερραίους και όχι µόνο, θεωρείται
ένα πολύ σηµαντικό κοµµάτι της ιστορικής µνήµης. Εµείς θέ-
λουµε τα οχυρά του Ρούπελ να µείνουν, να τα αναδείξουµε και
προς αυτή την πλευρά έχουµε παλέψει και παλεύουµε και προ-
σπαθούµε και οι Σερραίο και εγώ προσωπικά ως Βουλευτής των
Σερρών για πολλά χρόνια.

Θεωρούµε, λοιπόν, αυτονόητο ότι θα πρέπει να ενταχθούν σε
κάποιο πρόγραµµα τα Οχυρά του Ρούπελ και του Ιστίµπεη. Του-
λάχιστον να µείνουν για την ανάπλαση της ιστορικής µνήµης και
να θυµίζουν στους νεότερους. Και θέλουµε να βοηθήσουµε,
ώστε µέσα στην ευρύτερη κοιλάδα του Στρυµόνα, όπου εκεί
έχουν γίνει µάχες σε άλλες περιοχές, να ενταχθεί και να είναι ένα
σύγχρονο πολυθεµατικό ιστορικό πάρκο. 

Περιµένουµε, λοιπόν, την απάντησή σας και εγώ ως Σερραία
και ο συνάδελφος. 

Ορίστε, κύριε Υπουργέ, έχετε το λόγο.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΚΑΡΑΜΠΕΛΑΣ (Υφυπουργός Εθνικής Άµυ-

νας): Κυρία Πρόεδρε, κυρίες και κύριοι Βουλευτές, ευχαριστώ
για την επίκαιρη ερώτηση, γιατί µου δίνει την ευκαιρία τέσσερις
ηµέρες µετά από την Επέτειο του «ΟΧΙ», να αναφερθώ σε έναν
ιερό χώρο. 

Όπως γνωρίζετε, η οχυρωµατική γραµµή της παραµεθορίου
ζώνης, γνωστή σε όλους ως «Γραµµή Μεταξά» περιλαµβάνει εί-
κοσι ένα οχυρά και εκτός απ’ αυτά και διάφορες βοηθητικές εγ-
καταστάσεις, δηλαδή πλήθος φυλακίων, παρατηρητηρίων,
διοικητικών κτιρίων. Σε ό,τι αφορά καθ’ αυτά τα οχυρά, καλύ-
πτουν ένα µήκος στοών τριάντα επτά χιλιοµέτρων συνολικά. 

Επιτρέψτε µου να µνηµονεύσω µερικά από τα οχυρά που σή-
κωσαν τον όγκο των εχθρικών δυνάµεων την εποχή εκείνη, σε έν-
δειξη τιµής και σεβασµού, κύριε Βουλευτά: Ποποτλίβιτσα,
Ιστίµπεη, Κελκαγιά, Αρπαλούκι, Παληουριώνες, Ρούπελ, Καρα-
τάς, Κάλη, Περσέκ, Μπαµπαζώρα, Μαλιάγκα, Περιθώρι, Παρτα-
λούσκα, Ντάσαβλη, Λίσσε, Πυραµιδοειδές, Καστίλλο, Άγιος
Νικόλαος, Μπαρτίσεβα, Εχίνος και Νυµφαία. Αυτά σήκωσαν το
βάρος της γερµανικής επίθεσης στις 6 Απριλίου 1941.

Σήµερα, ο χώρος των οχυρών περιλαµβάνει δύο µέρη, τα
οποία έχουν µείνει στα χέρια του ελληνικού στρατού και συντη-
ρούνται µε άριστο τρόπο και έχουν εξελιχθεί µερικά απ’ αυτά σε
µουσεία, όπως το Ρούπελ, το Λίσσε και το Ιστίµπεη, τα οποία δέ-
χονται χιλιάδες επισκέπτες. Αναφέρω ότι από τον Ιανουάριο 2012
µέχρι σήµερα, έχουµε δεκαεννιά χιλιάδες πεντακόσιους επισκέ-
πτες στο Ρούπελ. 

Επίσης, πέραν των οχυρών αρκετές εγκαταστάσεις έχουν δια-
τηρηθεί στα χέρια µας, συντηρούνται και επιτηρούνται από τους
κατά τόπους σχηµατισµούς. Ένα άλλο µεγάλο µέρος των περι-
φερειακών εγκαταστάσεων των οχυρών έχει αποδοθεί στην το-
πική αυτοδιοίκηση και στο ελληνικό δηµόσιο. Γι’ αυτές τις
εγκαταστάσεις το Υπουργείο Αµύνης δεν έχει ευθύνη ούτε επι-
τήρησης, ούτε επίβλεψης, ούτε συντήρησης και ούτε δύναται να
αναλάβει µε τους πενιχρούς του πόρους τη συντήρηση αυτών
των εγκαταστάσεων που έχουν αποδοθεί.

Τιµάµε και σεβόµεθα τη µνήµη των πεσόντων στα οχυρά, τις
σελίδες ιστορίας που γράφτηκαν σε αυτόν τον ιερό χώρο. Γίνον-
ται τελετές, όπως γνωρίζετε, στο Οχυρό του Ρούπελ κάθε 6η
Απριλίου για να τιµήσουµε αυτούς τους αγώνες. 

Σας ευχαριστώ πάρα πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Ευχαριστούµε

και εµείς, κύριε Υπουργέ. 
Ορίστε, κύριε συνάδελφε, έχετε το λόγο.
ΗΛΙΑΣ ΠΑΝΑΓΙΩΤΑΡΟΣ: Κυρία Πρόεδρε, κατ’ αρχάς να υπεν-

θυµίσουµε σε όλους ότι όλα τα οχυρά λέγονται Οχυρά Μεταξά
και ότι το Ρούπελ είναι ένα εκ των οχυρών. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Έτσι είναι.
ΗΛΙΑΣ ΠΑΝΑΓΙΩΤΑΡΟΣ: Κύριε Υπουργέ, αν ήταν τζαµί ή κα-

νένα χαµάµ, θα είχε βγει το κονδύλι για αναστήλωση, επισκευή,
µετατροπή του σε µουσείο, όπως έχει γίνει σε δεκάδες σηµεία
στην Ελλάδα, ειδικότερα τον τελευταίο καιρό και εν µέσω κρί-
σεως, όπως είχε πει πριν από τρεις ηµέρες η συνάδελφος Βου-
λευτής κ. Ζαρούλια µε στοιχεία. 

Στην αυτοψία που έκαναν οι τρείς Βουλευτές µας που έχουµε
στη Βόρειο Ελλάδα, ο κ. Ματθαιόπουλος, ο κ. Ζησιµόπουλος και
ο κ. Γρέγος, είδαν ότι, εκτός από τα δύο οχυρά τα οποία λειτουρ-
γούν ως µουσεία και ένα ακόµα, όλα τα υπόλοιπα είναι σε οικτρή
κατάσταση. Θα έπρεπε το καθένα εξ αυτών των οχυρών να είναι
ένα µουσείο µνήµης, αποδόσεως τιµών, όπου θα µπορούν να πη-
γαίνουν τα Ελληνόπουλα της Βορείου Ελλάδος και όχι µόνο για
να µπορέσουν να καταλάβουν το µεγαλείο αυτού του έθνους.
Δυστυχώς, δεν γίνεται τίποτε από αυτά.

Και θα µπορούσατε κάλλιστα, σε συνδυασµό µε το πολύ επι-
τυχηµένο Υπουργείο Προστασίας του Πολίτη, να βγάλετε ένα
κονδύλι, ώστε να γίνουν φυλάκια και να πάνε συνοριοφύλακες
και Αστυνοµία και να µπορέσουν να κάνουν τα προβλεπόµενα,
τα στοιχειώδη, δηλαδή να σταµατήσουν την αθρόα εισβολή λα-
θροµεταναστών και από τα ελληνοβουλγαρικά σύνορα. Αµέσως-
αµέσως θα µπορούσαν να συλλάβουν και µερικές εκατοντάδες,
οι οποίοι τα χρησιµοποιούν ως κοιτώνες. 

Η κατάσταση είναι τραγική. Πιστεύουµε ότι το νεοελληνικό
κράτος διαλύει κάθε τι που µπορεί να µας θυµίσει και να µας συν-
δέσει µε το ένδοξο παρελθόν µας, το οποίο µε τη σειρά του µπο-
ρεί να µας καθοδηγήσει σε λήψη ορθών πατριωτικών απο-
φάσεων για το παρόν και το µέλλον. Προτάσεις υπάρχουν πολ-
λές –τις διαβάσαµε και εµείς- και κάποιες εξ αυτών δεν νοµίζω
ότι µας τιµούν και ιδιαίτερα, όπως το να γίνουν τουριστικά αξιο-
θέατα κ.λπ.. Άλλο ένα µουσείο που θα πηγαίνει κάποιος και θα
µπορεί να αποδώσει τιµές ή να µάθει το µεγαλείο που έλαβε
χώρα εκείνες τις ένδοξες ηµέρες του 1941 και όχι να βλέπει
αυτήν την οικτρή κατάσταση. 

Αλλά να δούµε και το γενικότερο πλαίσιο –τελειώνω, κυρία
Πρόεδρε- το πώς αντιµετωπίζει η ελληνική πολιτεία όλους τους
χώρους και τα µνηµεία, τα οποία έχουν να µας επιδείξουν κάτι
λαµπρό για το παρελθόν, το οποίο επαναλαµβάνω πάλι ότι θα
µας οδηγούσε σε πολύ σωστές αποφάσεις για το παρόν και το
µέλλον, όπως είναι και ο Τύµβος των Σαλαµινοµάχων, ο οποίος
είναι στην κυριολεξία ένας σκουπιδότοπος, όπως ήταν παλαι-
ότερα και ο Τύµβος του Μαραθώνα -και ευτυχώς που έγιναν κά-
ποιες εργασίες για να µπορέσει να είναι σε µία αξιοπρεπή
κατάσταση- όπως ήταν και το µνηµείο του Λεωνίδα στις Θερµο-
πύλες, το οποίο είναι µε ιδιωτική πρωτοβουλία, το κράτος δεν
έχει κάνει τίποτα. Ό,τι καλό υπάρχει, έχει γίνει στην κυριολεξία
µε ιδιωτική πρωτοβουλία. Μνηµεία τέτοια υπάρχουν σε ολόκληρο
τον ελλαδικό χώρο και θα έπρεπε να τα προσέχουµε µε θρησκευ-
τική ευλάβεια. 

Ευχαριστώ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Εµείς ευχαρι-

στούµε. 
Κύριε Υπουργέ, έχετε το λόγο, αν θέλετε να συµπληρώσετε

την απάντησή σας. 
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΚΑΡΑΜΠΕΛΑΣ (Υφυπουργός Εθνικής Άµυ-

νας): Όπως προανέφερα, κυρία Πρόεδρε και κυρίες και κύριοι
Βουλευτές, το µέρος που βρίσκεται στα χέρια του Ελληνικού
Στρατού συντηρείται, είναι σε πάρα πολύ καλή κατάσταση και
ορισµένα από τα οχυρά, όπως προείπαµε, έχουν µετεξελιχθεί σε
µουσεία. Το µέρος των οχυρών και οι εγκαταστάσεις που έχουν
παραχωρηθεί στην Τοπική Αυτοδιοίκηση, ο Στρατός δεν µπορεί
να τα παρακολουθήσει ένεκα του υψηλότατου κόστους. Αυτό δεν
σηµαίνει ότι δεν έχουµε και επιτυχίες στο χώρο αυτό. Θα ανα-
φέρω το Λίσσε, το οποίο αποδόθηκε για χρήση-εκµατάλλευση
στο Δήµο Νευροκοπίου και επιτυχώς υπέβαλε σχετική µελέτη για
την ανάδειξή του σε µουσείο και θεµατικό πάρκο, η οποία εγκρί-
θηκε τον Αύγουστο του 2012. Έχουµε όµως, και αποτυχίες. Και
όπου υπήρχε αποτυχία -αναφέροµαι στο οχυρό Μπαµπαζώρα και
στο Φυλάκιο του Αγίου Κωνσταντίνου, όπου δεν ευοδώθηκαν οι
προσπάθειες της Τοπικής Αυτοδιοίκησης- το ξαναπήραµε. 
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Ασκούµε επιτήρηση στο σύνολο των οχυρών και εγκαταστά-
σεων που είναι στα χέρια του Ελληνικού Στρατού. Ασκούµε αξιο-
ποίηση όπου δυνάµεθα και όπου τα οχυρά προσφέρονται γι’
αυτό: Ρούπελ, Ιστίµπεη, Λίσσε. Έχουµε επάνδρωση µε ενεργό
αποστολή προκάλυψης σε ορισµένα από αυτά. 

Στα περισσότερα ασκούµε επιτήρηση, γι’ αυτό και δεν έχουµε
σοβαρές ζηµιές.

Με κάθε υπευθυνότητα, αναφέρω ότι σεβόµεθα ιδιαιτέρως τη
γραµµή των οχυρών και θα κάνουµε το κάθε τι για τη συντήρησή
τους, τη διατήρησή τους, για την ενίσχυση της ιστορικής µνή-
µης.

Σας ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Ευχαριστούµε

και εµείς, κύριε Υπουργέ.
Οφείλω να οµολογήσω ότι τα οχυρά τα οποία έχει ο στρατός,

µε τις πενιχρές δυνάµεις του, όντως τα περιφρουρεί, τα φροντί-
ζει και τα κρατά όσο γίνεται καλύτερα µε πολύ µικρή βοήθεια της
τοπικής κοινωνίας και της Τοπικής Αυτοδιοίκησης. Σας ευχαρι-
στούµε.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, γίνεται γνωστό στο Σώµα ότι
από τα άνω δυτικά θεωρεία παρακολουθούν τη συνεδρίαση,
αφού ξεναγήθηκαν στην έκθεση της αίθουσας «ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ
ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ» και ενηµερώθηκαν για την ιστορία του κτηρίου και
τον τρόπο οργάνωσης και λειτουργίας της Βουλής τριάντα οκτώ
µαθητές και µαθήτριες και τρεις εκπαιδευτικοί από το 45ο Δηµο-
τικό Σχολείο Περιστερίου.

Η Βουλή τούς καλωσορίζει. 
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Επόµενη είναι η δεύτερη µε αριθµό 521/29-12-2012 επίκαιρη
ερώτηση πρώτου κύκλου της Βουλευτού Λαρίσης του Συνασπι-
σµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς-Ενωτικού, Κοινωνικού Μετώπου
κ. Ηρούς Διώτη προς τον Υπουργό Περιβάλλοντος, Ενέργειας
και Κλιµατικής Αλλαγής, σχετικά µε την εκχώρηση δηµοσίων
αγαθών.

Η κ. Διώτη έχει το λόγο, για δύο λεπτά.
ΗΡΩ ΔΙΩΤΗ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, η πρόσφατη επίσκεψη της κ. Μέρκελ στη

χώρα µας αποτυπώνει, κατά τη γνώµη µας, µε τον πιο σαφή και
κατηγορηµατικό τρόπο τις πιέσεις που ασκούνται από τους Γερ-
µανούς επιχειρηµατίες, ώστε να τους εκχωρηθούν κοινά αγαθά
αλλά και µεγάλοι και σηµαντικοί τοµείς της οικονοµικής δραστη-
ριότητας της χώρας.

Άλλωστε, δεν είναι τυχαία και η δήλωση του Προέδρου του
Συνδέσµου Βιοµηχάνων Γερµανίας, που είπε πως θα ήταν µία
καλή ιδέα, η Ελλάδα να ανακηρυχθεί σε ειδική οικονοµική ζώνη,
που σηµαίνει ότι είναι µία ζώνη που το κεφάλαιο, ντόπιο και ξένο,
θα κερδοφορεί σε βάρος των εργαζοµένων. 

Νοµίζουµε ότι είναι πολύ φανερό πως σε περιόδους κρίσης,
όσο πιο απαραίτητο για τη ζωή είναι ένα αγαθό, τόσο πιο ελκυ-
στικό γίνεται ως εµπόρευµα, γι’ αυτό και το πεδίο των αρµοδιο-
τήτων των ΟΤΑ φαίνεται ότι αποτελεί τον προνοµιακό χώρο για
µπίζνες. Σε αυτό το πλαίσιο εντάσσεται και η διοργάνωση της ελ-
ληνογερµανικής συνέλευσης το Νοέµβριο, που θα γίνει στη Θεσ-
σαλονίκη µε την Task Force και τον Ράϊχενµπαχ να ξεκαθαρίζουν
το τοπίο για το ποια είναι τα πραγµατικά τους σχέδια. Δηµόσια
αγαθά, όπως ενέργεια και νερό, αλλά φυσικά και η διαχείριση
των απορριµµάτων, όπως και άλλες κοινωνικές υπηρεσίες, όπως
είναι η υγεία και οι βρεφονηπιακοί σταθµοί, παραδίδονται µε
προκάλυµµα τη µεταφορά τεχνογνωσίας και συµβουλευτικής
υποστήριξης των Γερµανών στους Έλληνες. 

Ήδη χθες ψηφίστηκε νόµος του Υπουργείου Οικονοµικών σε
ποσοστά που κατείχε το ελληνικό δηµόσιο, δηλαδή της ΔΕΗ, της
ΕΥΑΘ, της ΕΥΔΑΠ, τα οποία παραχωρούνται στο ΤΑΙΠΕΔ προς
πώληση. Γεγονός βέβαια, καθόλου ανεξάρτητο µε την ιδιωτικο-
ποίηση των νερών, µέσω των υδροηλεκτρικών φραγµάτων που
περιλαµβάνεται στο µεσοπρόθεσµο. 

Παράλληλα, στον τοµέα των απορριµµάτων προωθούνται πα-
νάκριβες, όσο και αποτελεσµατικές, λύσεις που θα οδηγούν τα
σκουπίδια σε φαραωνικά εργοστάσια και µάλιστα δεν αποκλεί-
εται ακόµα και η καύση τους. Μάλιστα, αυτή η λύση της καύσης
είναι µία λύση ευθέως ανταγωνιστική µε τη διαλογή στην πηγή,

την ανακύκλωση, η οποία θα παραδίδει φυσικά στους ιδιώτες την
αποκοµιδή και όλη τη διαχείριση των σκουπιδιών, για να είναι
κερδοφόρες οι τεράστιες επενδύσεις που θα υποχρεωθούν να
πληρώσουν οι πολίτες από την τσέπη τους, σε µία πάρα πολύ
δύσκολη εποχή και φυσικά το περιβάλλον και η δηµόσια υγεία.

Επειδή, λοιπόν, θεωρούµε ότι η πρόσβαση των πολιτών στα
κοινά αγαθά είναι πάρα πολύ σηµαντική, όπως δηλαδή στα
αγαθά της ενέργειας, στο νερό, αλλά και η ιδιωτικοποίηση της
διαχείρισης των απορριµµάτων είναι πάρα πολύ σηµαντική, γι’
αυτό σας ρωτάµε ποιο είναι το σχέδιό σας ως Υπουργείο Περι-
βάλλοντος, προκειµένου να προστατεύσετε αυτούς τους κρίσι-
µους τοµείς, αυτούς τους κρίσιµους πόρους της χώρας, όπως
είναι το νερό, η ενέργεια και η διαχείριση των απορριµµάτων από
αυτήν την επίθεση που προωθείται.

Δεύτερον, µε ποιο τρόπο θα παρέµβετε ως πολιτική ηγεσία
του Υπουργείου Περιβάλλοντος, ώστε να µην παρακάµπτεται η
Βουλή σε τέτοια µείζονα ζητήµατα και να µην προωθούνται τόσο
κρίσιµα θέµατα µε αποσπασµατικές επιµέρους αποφάσεις, χωρίς
ένα σαφές πλαίσιο αναφοράς που θα ισχύει για το σύνολο της
χώρας;

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Ευχαριστούµε

κυρία συνάδελφε.
Στην ερώτηση θα απαντήσει ο Αναπληρωτής Υπουργός Περι-

βάλλοντος, Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλαγής κ. Σταύρος Καλα-
φάτης. 

Ορίστε, κύριε Υπουργέ, έχετε το λόγο.
ΣΤΑΥΡΟΣ ΚΑΛΑΦΑΤΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Περιβάλ-

λοντος, Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλαγής): Ευχαριστώ πολύ,
κύρια Πρόεδρε.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η Κυβέρνηση έχει κινηθεί µε αλ-
µατώδεις ρυθµούς τους τελευταίους αυτούς µήνες, επιδιώκον-
τας την άµεση παραγωγή έργου σε όλα τα επίπεδα, µε στόχο να
αναστρέψει το δυσµενές κλίµα που υπάρχει για τη χώρα µας.

Και στόχος αυτού του Υπουργείου είναι ακριβώς να συνεισφέ-
ρει σε αυτή την προσπάθεια, στο µέτρο των αρµοδιοτήτων του,
καταρτίζοντας και υλοποιώντας συγκεκριµένα προγράµµατα και
στρατηγικές που θα δώσουν διέξοδο στην κρίση και θα οδηγή-
σουν στην ανάπτυξη.

Στο πλαίσιο αυτό, λοιπόν, κατ’ αρχάς στον ευαίσθητο χώρο
των αποβλήτων έχει εκπονηθεί και λειτουργεί ο Εθνικός Σχεδια-
σµός Διαχείρισης Στερεών Αποβλήτων. Στο σχεδιασµό αυτό προ-
βλέπεται δηµιουργία συστηµάτων ολοκληρωµένης διαχείρισης
των αστικών στερεών αποβλήτων που να καλύπτουν όλο το φά-
σµα των εργασιών διαχείρισης, συλλογή, µεταφορά, µεταφόρ-
τωση και επεξεργασία, µε στόχο τη µείωση του λεγόµενου βιοα-
ποδοµήσιµου κλάσµατος των αστικών στερεών αποβλήτων, που
οδηγείται τελικά σε υγειονοµική ταφή και την ανάκτηση όσο το
δυνατόν περισσότερων υλικών.

Επίσης, προβλέπεται και η κατασκευή και λειτουργία της κα-
τάλληλης υποδοµής, δηλαδή, χώρος υγειονοµικής ταφής απο-
βλήτων ή υπολειµµάτων. 

Κύριοι στόχοι του σχεδιασµού αυτού είναι η προώθηση προ-
γραµµάτων διαλογής των αστικών στερεών αποβλήτων στην
πηγή και η ανάκτηση υλικών ή και ενέργειας µετά από επεξερ-
γασία των αποβλήτων συσκευασίας και άλλων προϊόντων, µε την
καθιέρωση και εφαρµογή συστηµάτων εναλλακτικής διαχείρισης
των υλικών αυτών.

Ο ΕΣΔΑ, ο Εθνικός Σχεδιασµός, εξειδικεύεται σε επίπεδο Πε-
ριφέρειας µέσω των ΠΕΣΔΑ, δηλαδή, των Περιφερειακών Σχε-
δίων Διαχείρισης Αποβλήτων. Και θέλω να τονίσω στο σηµείο
αυτό και να γίνει καθαρό –και µου δίνεται η ευκαιρία µέσα από
την ερώτηση που υποβάλλετε, κυρία συνάδελφε- ότι η εφαρµογή
των σχεδίων αυτών και η χωροθέτηση των χώρων υγειονοµικής
ταφής είναι αρµοδιότητα της Τοπικής Αυτοδιοίκησης, µε το
Υπουργείο να έχει εποπτικό ρόλο της παρακολούθησης της υλο-
ποίησης των περιφερειακών σχεδιασµών.

Να αναφέρω δε εδώ πως σε ό,τι αφορά τις µεθόδους διαχεί-
ρισης στη χώρα µας είναι θεσµοθετηµένες όλες οι παραδεκτές
µέθοδοι διαχείρισης των αστικών στερεών αποβλήτων µε εναρ-
µόνιση των κοινοτικών οδηγιών. Η επιλογή δηλαδή της κατάλλη-
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λης µεθόδου διαχείρισης των αστικών στερεών αποβλήτων ανή-
κει στους κατά τόπους φορείς διαχείρισης στερεών αποβλήτων,
τους γνωστούς πλέον εδώ και ένα, ενάµισι χρόνο, ΦΟΔΣΑ και
είναι σε συµφωνία µε το περιφερειακό σχέδιο διαχείρισης απο-
βλήτων της κάθε Περιφέρειας.

Επιπλέον, προωθείται η ανακύκλωση υψηλής ποιότητας και
καθιερώνεται η χωριστή συλλογή αποβλήτων όπου αυτό είναι τε-
χνικά, περιβαλλοντικά, οικονοµικά εφικτό και ενδεδειγµένο. Επι-
πλέον, εκπονείται το πρόγραµµα πρόληψης δηµιουργίας
αποβλήτων και βεβαίως µέσα στο πλαίσιο της ενίσχυσης ακρι-
βώς της προσπάθειας που κάνουµε για την καταπολέµηση του
φαινοµένου, κυρίως από τη µία πλευρά της άµεσης εξάλειψης
του δραµατικού φαινοµένου της λειτουργίας ακόµα χώρων ανε-
ξέλεγκτης διαχείρισης απορριµµάτων, των λεγόµενων χωµατε-
ρών, και από την άλλη της επιτάχυνσης και προώθησης των
έργων για αναπτυξιακές υποδοµές στο κοµµάτι των σκουπιδιών,
έχει συσταθεί η διυπουργική επιτροπή και βεβαίως στα πλαίσια
αυτής και η εκτελεστική γραµµατεία, µε στόχο ακριβώς τον κα-
λύτερο συντονισµό της προσπάθειας αυτής. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Αναπληρωτή Υπουργού) 

Θα µου δώσετε λίγο χρόνο, κυρία Πρόεδρε, γιατί είναι πολλά
τα θέµατα που έθεσε η κυρία συνάδελφος και πρέπει να απαν-
τήσω.

Η αγωνία µας, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, για τις καθυστε-
ρήσεις των προηγούµενων χρόνων στο ζήτηµα -όπως σας ανέ-
φερα προηγουµένως- της διαχείρισης των απορριµµάτων είναι
µεγάλη. Η Ελλάδα έχει καταδικαστεί από το 2005 στο δικαστήριο
της Ευρωπαϊκής Ένωσης για τη λειτουργία µεγάλου αριθµού
χώρων ανεξέλεγκτης διάθεσης απορριµµάτων, ΧΑΔΑ, και ακόµα
επτά χρόνια αργότερα δεν έχει επιτευχθεί συµµόρφωση µε την
απόφαση του δικαστηρίου για διακοπή λειτουργίας και αποκα-
τάσταση του συνόλου των ΧΑΔΑ. Η υπόθεση πλέον βρίσκεται ένα
στάδιο πριν από τη δεύτερη κρίση, που θα αφορά και βεβαίως
την επιβολή προστίµου και χρηµατικής ποινής.

Κατόπιν αυτού, λοιπόν, ακόµη µία ενέργεια από την πλευρά
του Υπουργείου µας είναι να ζητηθεί ενηµέρωση από τους δή-
µους, στους οποίους –επαναλαµβάνω- ανήκει ήδη η αρµοδιότητα
χωροθέτησης των εγκαταστάσεων διαχείρισης απορριµµάτων,
για την τρέχουσα κατάσταση διαχείρισης των απορριµµάτων, την
πρόοδο των ενεργειών και τη διακοπή λειτουργίας και αποκατά-
σταση των ΧΑΔΑ και αναλυτικό χρονοδιάγραµµα ολοκλήρωσης
ενεργειών και έργων. Έχει ζητηθεί, επίσης, από τις Περιφέρειες
η οριστικοποίηση του πίνακα των υπολειπόµενων υποδοµών, που
προβλέπονται στους ΠΕΣΔΑ και µπορούν να υλοποιηθούν εντός
της τρέχουσας προγραµµατικής περιόδου.

Επιπρόσθετα, µόλις πριν από λίγες µέρες, µε προσωπική µου
εντολή, ενισχύθηκε ο συγκεκριµένος άξονας που αφορά τη δια-
χείριση απορριµµάτων στα πλαίσια της λειτουργίας του Επιχει-
ρησιακού Προγράµµατος για το Περιβάλλον, το λεγόµενο
ΕΠΠΕΡΑΑ, µε επιπλέον 70 εκατοµµύρια ευρώ, φτάνοντας στο
συνολικό ύψος των 370 εκατοµµυρίων ευρώ, που έχουµε εµείς
δεσµεύσει και διαθέτουµε ακριβώς για να τελεσφορήσει αυτή η
προσπάθεια µέσω των αρµοδίων φορέων και των Περιφερειών,
αλλά και των δήµων ειδικότερα.

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο Δ’ Αν-
τιπρόεδρος της Βουλής κ. ΙΩΑΝΝΗΣ ΔΡΑΓΑΣΑΚΗΣ)

Αυτό είναι ένα πλέγµα ενεργειών και δράσεων µόλις τους τε-
λευταίους µήνες, µε το οποίο ουσιαστικά σας δίνω µια καθαρή
εικόνα για το τι κάνουµε για τη διαχείριση των απορριµµάτων,
ποια είναι η στρατηγική µας και ποιος είναι ο προγραµµατισµός
µας.

Θα επανέλθω στη δευτερολογία µου, για να σας απαντήσω
στο ζήτηµα της διαχείρισης των υδάτων που είναι πολύ σοβαρό,
όπως το θέσατε. Θα σας εκφράσω στη δευτερολογία µου µία αν-
τίληψη για µια αναβάθµιση της υπάρχουσας Ειδικής Γραµµα-
τείας των Υδάτων. Αναλαµβάνοντας ήδη, µε πρόσφατη από-
φαση, αυτή η Ειδική Γραµµατεία Υδάτων ρυθµιστικό ρόλο και µά-
λιστα αναβαθµισµένο, πιστεύουµε ότι θα έχει µεγάλη σηµασία
σε σχέση µε την ανάπτυξη, όχι µόνο των αγροτικών περιοχών,
αλλά και όλης της Ελλάδος και αυτό είναι µια απόφαση η οποία

έχει ληφθεί και θα την προχωρήσουµε.
Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Η κ. Διώτη έχει το

λόγο, για τρία λεπτά.
ΗΡΩ ΔΙΩΤΗ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, θα περιµένω και τη δευτερολογία σας, για να

µου απαντήσετε σε ό,τι αφορά τη διαχείριση των υδάτων, γιατί
ούτως ή άλλως, ως Αναπληρωτής Υπουργός Περιβάλλοντος,
είστε υπεύθυνος και γι’ αυτό.

Παρ’όλα αυτά, θα ήθελα και µια γενικότερη τοποθέτηση, γιατί
µια σειρά από νόµους που έχουν έρθει και έχουν ψηφιστεί πλέον
στη Βουλή, µε αποκορύφωµα το χθεσινό, «ξηλώνουν» κάθε προ-
στατευτική νοµοθεσία απέναντι στα δηµόσια αγαθά, στους φυ-
σικούς πόρους και στις υπηρεσίες προς τον πολίτη και εδώ και
καιρό έχει φυσικά γίνει καθαρή και ποια είναι η κατεύθυνση της
Κυβέρνησης γι’ αυτό το πράγµα.

Όµως, εσείς είστε στην πολιτική ηγεσία του Υπουργείου Πε-
ριβάλλοντος και πρέπει µε έναν τρόπο να ανταποκριθείτε και στο
ρόλο σας, της προστασίας του περιβάλλοντος.

Κύριε Υπουργέ, η ενέργεια και το νερό, για παράδειγµα, είναι
βασικά αγαθά για την ευηµερία των πολιτών και αγαθά στα οποία
πρέπει να έχουµε όλοι πρόσβαση. Συµφωνείτε µε αυτή την δια-
τύπωση;

Δεύτερον, συγκεκριµένα για την ΕΥΔΑΠ και την ΕΥΑΘ, µέσα
και από την ένταξή τους στο ΤΑΙΠΕΔ, δεν επιδιώκεται µόνο η
πλήρης απαξίωση του δηµόσιου τοµέα, αλλά στηρίζεται η επι-
κράτηση ενός οικονοµικού µοντέλου που ευρωπαϊκά φυσικά έχει
αποτύχει και αποκλειστικό στόχο έχει τη µεγιστοποίηση των κερ-
δών µεγάλων πολυεθνικών εις βάρος της κοινωνίας.

Η παγκόσµια εµπειρία -και σας το µεταφέρω για να καταγρα-
φεί στα Πρακτικά της Βουλής- έχει περιγράψει και έχει καταγρά-
ψει πολλά περιστατικά µόλυνσης νερών και ταυτόχρονης
αύξησης των τιµολογίων µετά την ιδιωτικοποίηση των υπηρεσιών
ύδρευσης, µε αποτέλεσµα πολίτες χαµηλών εισοδηµάτων να
έχουν στερηθεί την πρόσβαση σε νερό από τις ίδιες τις εταιρείες
που τώρα έχουν εκδηλώσει ενδιαφέρον για την εξαγορά του πο-
σοστού της ΕΥΑΘ και της ΕΥΔΑΠ που κατείχε το δηµόσιο.

Στην Ευρώπη η ιδιωτικοποίηση του νερού απέτυχε να οδηγή-
σει στην ορθή διαχείρισή του και τα κινήµατα και οι πολίτες αγω-
νίζονται για την επαναδηµοτικοποίηση των υπηρεσιών ύδρευσης.
Για παράδειγµα, στο Παρίσι από την επαναφορά των υπηρεσιών
ύδρευσης στη δηµόσια διαχείριση το 2010 εξοικονοµήθηκαν 35
δισεκατοµµύρια ευρώ και µειώθηκαν τα τιµολόγια στους δηµότες
κατά 8%.

Τα δηµόσια αγαθά -εµείς στηρίζουµε και αγωνιζόµαστε γι’
αυτό- δεν είναι µέσα αποπληρωµής του δηµοσίου χρέους. Εσείς
συµφωνείτε µε αυτή τη διατύπωση;

Έρχοµαι λίγο στο ζήτηµα των σκουπιδιών και κλείνω µε αυτό.
Σας είπα και στην ερώτησή µου ότι η επίσκεψη της Μέρκελ ήταν
πολύ στοχευµένη και µέσα από αυτό είδαµε ότι προωθούνται σε
εθνικό επίπεδο µεγάλης κλίµακας µονάδες επεξεργασίας σύµ-
µεικτων απορριµµάτων για την παραγωγή ενέργειας, προαναγ-
γέλλοντας φυσικά και την καύση.

Ο ΣΥΡΙΖΑ-Ενωτικό Κοινωνικό Μέτωπο είχε από την πρώτη
στιγµή καταγγείλει -γιατί µιλήσατε και για τον περιφερειακό σχε-
διασµό της Αττικής- την κατασκευή των τεσσάρων εργοστασίων
επεξεργασίας σύµµεικτων απορριµµάτων στην Αττική που προ-
βλέπεται στον περιφερειακό σχεδιασµό, είχε καταδικάσει τη
λήψη των αποφάσεων του ΕΣΔΚΝΑ ερήµην των πολιτών και την
επιλογή, φυσικά, για ΣΔΙΤ που δεν έχουν εγκριθεί, δηλαδή, το
συνολικό τους πλαίσιο δεν έχει εγκριθεί από την Βουλή µε τη
χρηµατοδότηση και εγγύηση του δηµοσίου.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας της κυρίας Βουλευτού)

Κλείνω, κύριε Πρόεδρε, σε µισό λεπτό.
Λέτε, λοιπόν, ότι λύνουµε ένα πρόβληµα που επιβαρύνει εδώ

και δεκαετίες τους πολίτες και το περιβάλλον. Αυτή είναι η θέση
της Κυβέρνησης. Επίσης, προαναγγέλλετε, σύµφωνα µε τις δη-
λώσεις και του κ. Στυλιανίδη, ένα οικονοµικό fast track και επικοι-
νωνείτε µε το χώρο της δικαιοσύνης για να επιταχυνθούν τα
έργα.

3874 �         ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



Επειδή µιλήσατε για τον περιφερειακό σχεδιασµό, θα θέλαµε
να δώσετε στη δηµοσιότητα όλα τα στοιχεία που αφορούν το αί-
τηµα και την πρόταση που κατέθεσε ο ΕΣΔΚΝΑ, την απόφαση
της διυπουργικής -είπατε ότι ούτως ή άλλως θα το κάνετε- την
αξιολόγηση της πρότασης από την Ειδική Γραµµατεία ΣΔΙΤ και
τα στοιχεία των υπηρεσιών που έχουν την ευθύνη παρακολού-
θησης του θέµατος από µέρους του ΕΣΔΚΝΑ. Τελικά -και αυτή
είναι η ουσία- θα πρέπει το Υπουργείο να διαλέξει πλευρά και να
ανταποκριθεί στο ρόλο του, που ο ρόλος του είναι η υπεράσπιση
των δηµοσίων αγαθών, των φυσικών πόρων και η προστασία φυ-
σικά του περιβάλλοντος.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Ευχαριστούµε και

εµείς.
Κύριε Υπουργέ, έχετε το λόγο για τη δευτερολογία σας.
ΣΤΑΥΡΟΣ ΚΑΛΑΦΑΤΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Περιβάλ-

λοντος, Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλαγής): Ακριβώς αυτός
είναι ο ρόλος, όπως το αναφέρατε και το υπογραµµίσατε στην
τελευταία εκφορά του λόγου σας. Ακριβώς ο στόχος ο δικός µας
είναι να υπερασπιστούµε το δηµόσιο συµφέρον, µε τον καλύτερο
δυνατό τρόπο.

Πιστεύουµε λοιπόν, ότι η σειρά των µεταρρυθµίσεων που προ-
ωθούνται από την Κυβέρνηση, καθώς και το έργο που παράγεται
τους τελευταίους µήνες, ακριβώς αυτόν το στόχο εξυπηρετεί: να
υπερασπιστούµε, µε τον καλύτερο δυνατό τρόπο το δηµόσιο
συµφέρον, να καταπολεµηθούν παθογένειες, ιδεοληψίες, αν θέ-
λετε και αγκυλώσεις που υπήρχαν για µία σειρά χρόνων στην Ελ-
λάδα. Και βεβαίως, µέσα από έναν εξορθολογισµό και µε την
εφαρµογή των αρχών ορθής διαχείρισης, όλων και των έννοµων
αγαθών, να µπορέσουµε να κάνουµε πολύ πιο προσβάσιµο κι αν
θέλετε µε πολύ πιο αποτελεσµατικό τρόπο για τον Έλληνα πο-
λίτη, την πρόσβαση στα δηµόσια αγαθά, που προηγουµένως
αναφέρατε. 

Στο πλαίσιο αυτό λοιπόν, εντάσσεται όλη η προσπάθεια της
Κυβέρνησης και στα πλαίσια αυτά εντάσσονται και τα κοµµάτια
τα οποία αφορούν στο δικό µας τοµέα, όπου πιστεύουµε ακρά-
δαντα ότι ναι, µπορούµε να προωθήσουµε αναπτυξιακές πρωτο-
βουλίες, που είναι απαραίτητες, όσο ποτέ άλλοτε πλέον σήµερα
στη χώρα µας, συµπληρωµατικά κι αν θέλετε σε παράλληλη πο-
ρεία και πολλές φορές γιατί όχι και µαζί µε την προστασία του
περιβάλλοντος, που θεωρούµε ένα κορυφαίο διακύβευµα εκ των
ών ουκ άνευ, που θα πρέπει να υπάρχει σε κάθε κυβέρνηση που
έχει την ευθύνη της διακυβέρνησης της χώρας.

Να πω µία κουβέντα µόνο για τη διαχείριση των υδάτων. Σας
είπα την πρόθεσή µας, το στόχο µας για την αναβάθµιση της Ει-
δικής Γραµµατείας Υδάτων και να έχει, εκτός των άλλων, κι ένα
ρυθµιστικό ρόλο, που αφορά µία ολοκληρωµένη διαχείριση των
υδάτων. 

Θα ήθελα να πω κάτι συγκεκριµένο, σε σχέση µε την εκπόνηση
µελετών για την κατάρτιση των σχεδίων διαχείρισης των λεκανών
απορροής ποταµών όλων των δυτικών διαµερισµάτων, που µέσα
από αυτά ουσιαστικά υλοποιούν µία ολοκληρωµένη πολιτική δια-
χείρισης. Τα σχέδια διαχείρισης που προέκυψαν από τη µελέτη
αυτή θα αντιµετωπίσουν συνολικά και συστηµατικά το πρόβληµα
της ορθολογικής διαχείρισης και προστασίας των υδατικών
πόρων της κάθε περιοχής και θα περιλαµβάνουν µεταξύ άλλων
την κατάρτιση µέτρων για την προστασία, αποκατάσταση και
αναβάθµιση των επιφανειακών και υπόγειων υδατικών συστηµά-
των. 

Όσον αφορά την ενέργεια, θα αναφερθώ µόνο σε ένα κοµµάτι
της ενέργειας. Η ερώτησή σας είχε µεγάλο κοµµάτι πολιτικής
κρίσης, η οποία, κατά την άποψή µου, καταντάει γενικόλογη. Το
αντιπαρέρχοµαι αυτό. Προσπαθώ µε συγκεκριµένα στοιχεία να
σας δώσω τις δράσεις που κάνουµε στο Υπουργείο Περιβάλλον-
τος, συνεισφέροντας από την πλευρά µας στην προσπάθεια που
καταβάλλεται γενικότερα από την Κυβέρνηση. 

Θα αναφερθώ µόνο σε ένα κοµµάτι της ενέργειας σε σχέση
µε µία σωστά σχεδιασµένη αποκρατικοποίηση της ΔΕΗ που,
κατά την άποψή µας, οι δυνατότητες που προσφέρονται µέσα
από αυτήν είναι πολλαπλές και τα οφέλη σηµαντικά. Νιώθουµε,
λοιπόν, ότι µέσα από µία τέτοια προσεκτικά και σωστά σχεδια-

σµένη αποκρατικοποίηση της ΔΕΗ, πρώτον, τα έσοδα που θα
προκύψουν θα τη βοηθήσουν να πραγµατοποιήσει τις απαραίτη-
τες επενδύσεις που χρειάζεται για την ανάπτυξη και της ισχυρο-
ποίησή της στην ανταγωνιστική αγορά ενέργειας -δεν µπορούµε
να παραβλέψουµε το γεγονός ότι υπάρχει µία αγορά εκεί και θα
πρέπει η ΔΕΗ να έχει έναν ισχυρό ρόλο σ’ αυτήν την ανταγωνι-
στική αγορά- δεύτερον, ο καταναλωτής θα επωφεληθεί από τη
µείωση του κόστους που συνεπάγεται ο εξορθολογισµός των τι-
µολογίων από την απελευθέρωση της αγοράς ενέργειας. Τρίτον,
θα ενισχυθούν τα δηµόσια έσοδα και θα µειωθούν οι πιέσεις στα
δηµόσια οικονοµικά, στόχος που είναι, αν θέλετε, κορυφαίος. Τέ-
ταρτον, θα έρθουν νέες επενδύσεις, γεγονός που σηµαίνει ανά-
πτυξη και επακόλουθα σηµαίνει νέες θέσεις εργασίας, χωρίς να
επιβαρυνθεί ο κρατικός προϋπολογισµός. 

Έτσι λοιπόν και στον τοµέα της ενέργειας υλοποιείται µία
εθνική στρατηγική, που αφορά σε διεθνείς συνεργασίες και όχι
µόνο. Πιστεύουµε ότι ακριβώς ένας στόχος που πρέπει να επι-
τευχθεί στον ευαίσθητο αυτό τοµέα είναι να σωθεί κατ’αρχάς η
αγορά της ενέργειας -γνωρίζετε όλοι ότι έχει πάρα πολύ µεγάλες
δυσκολίες και η προσπάθεια που καταβάλλεται από τον αρµόδιο
Υφυπουργό στον τοµέα αυτό τους τελευταίους µήνες είναι τιτά-
νια επίσης- και βεβαίως, να επέλθει και µια εξισορρόπηση της
λειτουργίας της αγοράς, ώστε να µπορέσει να οµαλοποιηθεί το
περιβάλλον, το κλίµα για να µπορέσουν να προωθηθούν µε κα-
λύτερο τρόπο αναπτυξιακές πρωτοβουλίες, που είναι απαραίτη-
τες, όσο ποτέ άλλοτε και στον καταλυτικό και σηµαντικό, πολύ
κοµβικό τοµέα της ενέργειας. 

Στα πλαίσια αυτά, λοιπόν, θα θέλαµε σε όλα τα ζητήµατα που
αναφέραµε να υπάρχουν προτάσεις που να βοηθούν την προ-
ώθηση τέτοιων ενεργειών και είναι µία κρίσιµη φάση για τη χώρα
µας. 

Εµείς νιώθουµε ότι καταβάλλουµε την προσπάθεια που µας
αναλογεί και θα πρέπει να αρθούµε στο ύψος των περιστάσεων.
Στο πλαίσιο αυτό, το Υπουργείο θα συνεχίσει την δύσκολη και
επίπονη προσπάθεια, όπως οφείλει να το κάνει, ακριβώς προς
όφελος τελικά των ίδιων των Ελλήνων πολιτών. 

Ευχαριστώ πολύ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Ευχαριστούµε κι

εµείς. 
Η τρίτη µε αριθµό 517/29-10-2012 επίκαιρη ερώτηση πρώτου

κύκλου του Βουλευτή Δωδεκανήσου του Πανελλήνιου Σοσιαλι-
στικού Κινήµατος κ. Δηµήτριου Κρεµαστινού προς τον Υπουργό
Οικονοµικών, σχετικά µε την κατάργηση ή τη συγχώνευση εφο-
ριών στα νησιά, δεν συζητείται λόγω κωλύµατος του κυρίου Υ-
πουργού και διαγράφεται. 

Εισερχόµεθα στην τέταρτη µε αριθµό 512/29-10-2012 επίκαιρη
ερώτηση πρώτου κύκλου της Βουλευτού Δωδεκανήσου των Ανε-
ξάρτητων Ελλήνων κ. Τσαµπίκας (Μίκας) Ιατρίδη προς τον
Υπουργό Παιδείας και Θρησκευµάτων, Πολιτισµού και Αθλητι-
σµού, σχετικά µε τη λήψη µέτρων για την κάλυψη των κενών σε
καθηγητές στα σχολεία της Κάσου και του Καστελλόριζου. 

Η κ. Τσαµπίκα Ιατρίδη έχει το λόγο, για δύο λεπτά. 
ΤΣΑΜΠΙΚΑ ΙΑΤΡΙΔΗ: Σας ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
Με τη σηµερινή επίκαιρη ερώτηση αναφέροµαι σε ένα πρό-

βληµα το οποίο δυστυχώς αντιµετωπίζουν τα ακριτικά νησιά του
Αιγαίου σχεδόν κάθε χρόνο. Δεν υπάρχουν εκπαιδευτικοί για να
διδάξουν τα παιδιά µας, τα παιδιά των ακριτών νησιωτών, τα
στοιχειώδη, αυτά που διδάσκονται τα παιδιά σε όλη την υπόλοιπη
ηπειρωτική Ελλάδα. Αυτή είναι η πραγµατικότητα, δυστυχώς, και
την αντιµετωπίζουµε κάθε χρόνο. 

Θέλω να διευκρινίσω και το εξής: Αν και στην ερώτησή µου
αναφέροµαι στην Κάσο και στο Καστελόριζο, τα ίδια προβλήµατα
σε ελλείψεις εκπαιδευτικού προσωπικού υπάρχουν και αντιµετω-
πίζουν και οι συµπατριώτες µου και στη Νίσυρο και στους Λει-
ψούς και στην Αστυπάλαια και για να µην µακρηγορώ και σε όλα
τα µικρά νησιά της Δωδεκανήσου. 

Το πρόβληµα, κύριε Πρόεδρε, είναι ότι τα εκπαιδευτικά κενά
που παρατηρούνται σε αυτά τα νησιά αφορούν βασικά µαθήµατα
τα φιλολογικά, τα µαθηµατικά –ενώ, όπως και ο κύριος Υπουργός
γνωρίζει και στην πληροφορική, µε αποτέλεσµα µαθητής της Γ’
Λυκείου στο Καστελόριζο να µην έχει τις ίδιες πιθανότητες –και
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συγκεκριµένα να µην έχει καµµία πιθανότητα- αλλά κυρίως ίσα
δικαιώµατα στην εκπαίδευση, προκειµένου να µπορέσει να γρά-
ψει καλά στο µάθηµα αυτό. Στερείται, δηλαδή, το αυτονόητο δι-
καίωµα να έχει ίσες πιθανότητες επιτυχίας µε τους υπόλοιπους
µαθητές στην υπόλοιπη Ελλάδα. 

Κύριε Πρόεδρε, πέρα από τα εκπαιδευτικά κενά στα σχολεία
του Καστελόριζου και της Κάσου υπάρχουν σηµαντικές ελλείψεις
και σε υλικοτεχνικές υποδοµές, οι οποίες καθιστούν δυσχερέ-
στερη ακόµα και τη λειτουργία τους. Το αποτέλεσµα είναι προ-
φανές και είναι εδώ µπροστά µας. Οι γονείς δυστυχώς σκέφτο-
νται να εγκαταλείψουν τα ακριτικά νησιά µας, προκειµένου να
µπορούν να παρέχουν καλύτερο µέλλον στα παιδιά τους, µετα-
ναστεύοντας είτε σε άλλες περιοχές εντός Ελλάδας, κυρίως
όµως, σε χώρες του εξωτερικού. 

Δεν θα ήθελα να πιστεύω ότι µε αυτόν τον τρόπο η Κυβέρνηση
αυτή προσπαθεί εµµέσως να εφαρµόσει αυτό, το οποίο οι τεχνο-
κράτες της τρόικα είπαν µε πολύ προσχηµατικό τρόπο, να εκκε-
νωθούν τα νησιά κάτω των εκατόν πενήντα κατοίκων. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας της κυρίας Βουλευτού)

Δυστυχώς, όµως, ακόµα και αυτό να µην ισχύει, µε την πολι-
τική αυτή που ακολουθείται όλο το προηγούµενο διάστηµα, δεν
έχει µείνει καµµία ουσιαστική νησιωτική πολιτική. Κι έτσι οδηγούν
υποχρεωτικά τους ακρίτες νησιώτες να ζητήσουν καλύτερο µέλ-
λον γι’ αυτούς και για τα παιδιά τους σε άλλες περιοχές ερηµώ-
νοντας τα νησιά τα δικά µας, τα νησιά του Αιγαίου.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Κύριε Υπουργέ,

έχετε το λόγο για τρία λεπτά.
ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΠΑΠΑΘΕΟΔΩΡΟΥ (Υφυπουργός Παιδείας και

Θρησκευµάτων, Πολιτισµού και Αθλητισµού): Ευχαριστώ, κύριε
Πρόεδρε.

Στη δευτεροβάθµια εκπαίδευση Δωδεκανήσου διορίστηκαν
επτά µόνιµοι εκπαιδευτικοί, ενώ στους συµπληρωµατικούς διο-
ρισµούς µονίµων στην περιοχή Δ’ Δωδεκανήσου που ανήκει η
Κάσος και το Καστελόριζο, διορίστηκαν τρεις εκπαιδευτικοί, εκ
των οποίων ένας φιλόλογος, ένας µαθηµατικός και ένας ηλε-
κτρολόγος. 

Ξεκινώ από αυτή τη διευκρίνιση διότι, κ. Ιατρίδη, σύµφωνα µε
το κείµενο της ερώτησής σας προς το Υπουργείο σχετικά µε το
δικαίωµα των ακριτικών νησιών στην παιδεία, οφείλω να σας δια-
βεβαιώσω ότι το Υπουργείο αντιµετωπίζει το δικαίωµα της παι-
δείας ως ένα ισότιµο και καθολικό δικαίωµα για κάθε πολίτη και
σε καµµία περίπτωση δεν υπάρχουν γεωγραφικές ή άλλου τύπου
διακρίσεις ως προς τη διασφάλιση και την παροχή αυτού του δι-
καιώµατος. 

Αντίθετα, πρέπει να σας πω ότι λαµβάνουµε ιδιαίτερη µέριµνα
για τη νησιωτική Ελλάδα, υποστηρίζουµε τη νησιωτικότητα σε
σχέση µε τις επιλογές που κάνουµε στην εκπαίδευση και παρα-
κολουθούµε στενά όλα τα κενά.

Σας το λέω αυτό, γιατί πέρα από τα λειτουργικά κενά που προ-
κύπτουν λόγω εκπαιδευτικών αδειών, αναρρωτικών αδειών,
αδειών κύησης, αποσπάσεων εκπαιδευτικών και γενικά έκτακτων
αναγκών λειτουργίας των σχολείων αυτών, τα οποία σαφώς πρέ-
πει να καλυφθούν, µέχρι και σήµερα παρακολουθούµε την εξέ-
λιξη των κενών, διότι σε πάρα πολλές περιπτώσεις ανακύπτουν
απροειδοποίητα.

Για την κάλυψη, λοιπόν, αυτών των κενών για την περιοχή της
Δ’ Δωδεκανήσου προσλήφθηκαν µόνο για τη δευτεροβάθµια εκ-
παίδευση ογδόντα πέντε αναπληρωτές εκπαιδευτικοί διαφόρων
ειδικοτήτων. 

Ειδικότερα, για να έρθω στην ουσία της ερώτησής σας, θα πω
ότι ίσως πληροφορηθήκατε ότι από την ηµέρα κατάθεσης της
ερώτησης έχουν αλλάξει κάποια δεδοµένα. Ειδικότερα, όσον
αφορά στην περίπτωση της Κάσου, για το κενό φιλολόγου σας
ενηµερώνω ότι ήδη σήµερα καλύφθηκε και το τελευταίο κενό φι-
λολόγου από τον πίνακα των αναπληρωτών µετά την τελευταία
φάση πρόσληψης αναπληρωτών εκπαιδευτικών που πραγµατο-
ποίησε το Υπουργείο Παιδείας.

Άρα, δεν υπάρχει κανένα κενό στη συγκεκριµένη ειδικότητα.
Το κενό οικονοµολόγου που υπάρχει, έχει προκύψει γιατί ο εκ-

παιδευτικός που είχε τοποθετηθεί κάνει χρήση του νοµίµου δι-
καιώµατός του για την άδεια ανατροφής τέκνων. Θα καλυφθεί
λοιπόν, και αυτό το κενό. 

Όσον αφορά το Καστελόριζο, σήµερα έγιναν οι τελευταίες το-
ποθετήσεις φιλολόγων. Άρα, δεν υπάρχει κανένα απολύτως κενό
ως προς τη συγκεκριµένη ειδικότητα και είµαστε απόλυτα ικανο-
ποιηµένοι µ’ αυτήν την εξέλιξη. Το ουσιαστικό κενό που υπάρχει
στο συγκεκριµένο σχολείο είναι κενό πληροφορικής, το οποίο θα
καλυφθεί στην αµέσως επόµενη φάση πρόσληψης. 

Σας ευχαριστώ πολύ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Και εµείς σας ευχα-

ριστούµε, κύριε Υπουργέ. 
Το λόγο έχει για τρία λεπτά η κ. Ιατρίδη. 
ΤΣΑΜΠΙΚΑ ΙΑΤΡΙΔΗ: Θα ήθελα να πω πως αν πραγµατικά η

Κυβέρνηση διά µέσω του Υπουργού Παιδείας πιστεύει ότι όλα
τα ζητήµατα είναι λυµένα στη νησιωτική Ελλάδα, τότε δεν έχουµε
παρά να σας προσκαλέσουµε να ζήσετε εσείς και στο ακριτικό
Καστελόριζο και στην Κάσο. Αφού πιστεύετε ότι όλα τα θέµατα
και κυρίως τα θέµατα της παιδείας είναι λυµένα –όπου η παιδεία
είναι πραγµατικά το µεγαλύτερο κεφάλαιο στο οποίο πρέπει να
επενδύσει η πατρίδα µας- και εφόσον θεωρείτε ότι εφαρµόζεται
ουσιαστική νησιωτική πολιτική, τότε ελάτε να ζήσετε εσείς εκεί. 

Λυπάµαι που θα το πω, αλλά είµαι βεβαία ότι αυτήν τη στιγµή
οι συµπατριώτες µου από την Κάσο, το Καστελόριζο, τους Λει-
ψούς, την Αστυπαλιά και τους Αρκιούς που µας ακούνε, προφα-
νώς και θα θεωρούν ότι δεν µιλάτε για το Νοµό Δωδεκανήσου,
αλλά για ένα διαφορετικό νοµό. 

Μέχρι και χθες, 31 Οκτωβρίου 2012, τα φιλολογικά µαθήµατα
στην Κάσο διδάσκονταν είκοσι µία από τις ογδόντα µία ώρες. Στο
Καστελόριζο λόγω έλλειψης φιλολόγου, δεν διδάσκεται καν η ελ-
ληνική γλώσσα, γεγονός που δεν συνιστά ούτε λαϊκισµό ούτε
υπερβολή, αλλά προσβολή για τους ακρίτες νησιώτες που αυτήν
τη στιγµή προσπαθούν να ζήσουν στον τόπο τους µε αξιοπρέ-
πεια. Και αν ανατρέξουµε στα Πρακτικά της Βουλής, θα δούµε
ότι, δυστυχώς, παρόµοιες απαντήσεις έδιναν όλοι οι αρµόδιοι
Υπουργοί για τα προβλήµατα τα οποία παρουσιάζονταν κάθε
χρόνο και κατά καιρούς στην ακριτική νησιωτική Ελλάδα. 

Εγώ θέλω να πιστεύω ότι ο παριστάµενος Υπουργός είναι κα-
λόπιστος και ότι προσπαθεί να δει καλοπροαίρετα αυτά τα προ-
βλήµατα. Όµως, ας µην παρουσιάζουµε έτσι την κατάσταση
ώστε να φαίνεται ότι εµείς οι Δωδεκανήσιοι θα πρέπει να πούµε
τελικά και «ευχαριστώ» που µας έχετε καλύψει όλα τα κενά και
στην παιδεία, αλλά και στην υγεία, παρά το γεγονός ότι αυτό δεν
είναι δική σας αρµοδιότητα. Ακόµα και σήµερα που συζητάµε,
δεν ξέρουµε αν θα έχουµε ένα καράβι για να πάµε στο διπλανό
νησί. Έχουν αποκλειστεί να νησιά µας. Δεν συνδεόµαστε µε γέ-
φυρες, κάτι που επιτέλους θα πρέπει να γίνει αντιληπτό. 

Και θα ήθελα να σας πω και κάτι άλλο. Σίγουρα υπάρχει και
κενό οικονοµολόγου στο Καστελόριζο. Όµως, µέχρι τέλος Δε-
κεµβρίου η τοπική κοινωνία ξέρει, όπως µε ενηµέρωσαν πριν από
λίγο, ότι θα δηµιουργηθεί και κενό χηµικού. Τι γίνεται; Ξέρουµε
ότι είναι ένα πρόβληµα το οποίο δεν µπορεί να λυθεί εύκολα. 

Επίσης, θα ήθελα να σας πω και επιπλέον κάτι. Η πολιτική του
µνηµονίου εκεί µας οδηγεί. Οδηγεί στην εκκένωση των νησιών και
στο να νιώθουν οι ακρίτες νησιώτες ότι µόνο για τους τύπους «κρα-
τάνε Θερµοπύλες», χωρίς ουσιαστικά να γυρνάµε να τους υποστη-
ρίξουµε. Η πολιτεία τους έχει γυρίσει την πλάτη. Και αυτή είναι η
αλήθεια. Και θα πρέπει να πάτε -σύσσωµο το Υπουργικό Συµβού-
λιο και όλη η Κυβέρνηση- να ζήσετε δύο µέρες εκεί µαζί τους, προ-
κειµένου να αντιληφθείτε ποια είναι η πραγµατικότητα. Από εκεί
και πέρα, όµως, η πολιτική του µνηµονίου εκεί µας οδηγεί. 

Και θα ήθελα να πω, πως ξέρουµε πολύ καλά ότι, δυστυχώς,
ένας αναπληρωτής εκπαιδευτικός που πηγαίνει στις ακριτικές
περιοχές όλης της Ελλάδας, δεν µπορεί να ζήσει µε τα 600 και
800 ευρώ, διότι υπάρχουν πολλά προβλήµατα. Μήπως, λοιπόν,
θα πρέπει να δώσουµε ξανά κάποια επιπλέον –σε εισαγωγικά-
προνόµια, προκειµένου να µπορούν να ζήσουν αυτές οι ακριτικές
περιοχές; Δεν είναι λίγες οι περιπτώσεις που εκπαιδευτικοί το-
πικά, από τα ίδια τα νησιά δεν µπορούν να καλύψουν τα κενά και
το αρµόδιο Υπουργείο τους στέλνει σε άλλες περιοχές, µε απο-
τέλεσµα να παραµένουν αυτά τα κενά.
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(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας της κυρίας Βουλευτού)

Κύριε Πρόεδρε, ζητώ την κατανόησή σας για µισό λεπτό. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Συνεχίστε, κυρία συ-

νάδελφε. 
ΤΣΑΜΠΙΚΑ ΙΑΤΡΙΔΗ: Και θα ήθελα να κλείσω λέγοντας ότι

επειδή πραγµατικά οι νησιώτες έχουµε εγκαταλειφθεί στην τύχη
µας και αυτό το ζούµε καθηµερινά, θα ήθελα να διαβάσω την επι-
στολή που έστειλαν οι συµπατριώτες µου από την Κάσο για το
πρόβληµα το οποίο έχει προκύψει και το οποίο η Κυβέρνηση
σαφώς θεωρεί ότι είναι λυµένο και πως έχει βρει όλες τις λύσεις
για τη νησιωτική πολιτική. 

Διαβάζω, λοιπόν, ακριβώς την επιστολή: «Το γεγονός ότι η ελ-
ληνική πολιτεία έµπρακτα γυρνάει την πλάτη στη µόρφωση των
παιδιών των ακριτών επιλέγοντας να δίνει χρήµατα στους δανει-
στές, δεν µας πτοεί, αλλά αντίθετα µας συσπειρώνει να διεκδι-
κούµε το αυτονόητο δικαίωµά µας για ίσες ευκαιρίες µόρφωσης
για τα παιδιά µας σε ασφαλή κτήρια µε το προβλεπόµενο εκπαι-
δευτικό προσωπικό». 

Σας ευχαριστώ πολύ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Και εµείς σας ευχα-

ριστούµε. 
Κύριε Υπουργέ, έχετε το λόγο. 
ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΠΑΠΑΘΕΟΔΩΡΟΥ (Υφυπουργός Παιδείας  και

Θρησκευµάτων, Πολιτισµού και Αθλητισµού): Ευχαριστώ,
κύριε Πρόεδρε. 

Κυρία Ιατρίδη, πριν πάµε στο µνηµόνιο, ας σταθούµε λίγο στην
εκπαίδευση, διότι όταν σας είπα προηγουµένως ότι παρακολου-
θούµε τα κενά ιδιαίτερα στη νησιωτική Ελλάδα, θα ήθελα να σας
πω ότι αυτή είναι η πραγµατικότητα. 

ΤΣΑΜΠΙΚΑ ΙΑΤΡΙΔΗ: Θέλω να µου δώσετε…
ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΠΑΠΑΘΕΟΔΩΡΟΥ (Υφυπουργός Παιδείας και

Θρησκευµάτων, Πολιτισµού και Αθλητισµού): Θα σας δώσω κά-
ποια στοιχεία τα οποία θα δείτε ότι διαµορφώνουν µια άλλη
πραγµατικότητα.

Η αλήθεια είναι ότι από τους εκπαιδευτικούς οι οποίοι τοπο-
θετήθηκαν στα νησιά -και θα µιλήσω ιδιαίτερα για τη Δ’ Δωδεκα-
νήσου- απεδέχθη µόνο το 40% τον διορισµό του. Το 60% των
εκπαιδευτικών που τοποθετήθηκαν δεν αποδέχθηκε το διορισµό
του.

Θέσατε το ζήτηµα της απόδοσης κινήτρων. Είναι κάτι το οποίο
το εξετάζουµε και το εξετάζουµε σοβαρά. Επειδή γνωρίζω πολύ
καλά την κατάσταση, όχι επειδή παρακολουθούµε το θέµα στο
Υπουργείο, αλλά έχοντας µιλήσει µε καθηγητές στη Νίσυρο και
σε άλλα νησιά, να σας πω ότι η πραγµατικότητα, όπως διαµορ-
φώνεται δεν έχει να κάνει µόνο µε την εξάντληση του πίνακα.
Έχει να κάνει και µε τη δυνατότητα των εκπαιδευτικών να ζήσουν
στα συγκεκριµένα νησιά και την κινητροδότηση και όχι µέσω µο-
ρίων µόνο, διότι πολλοί δεν δέχονται ή αδιαφορούν αν θα αυξή-
σουµε κατά δύο ή τρία τα µόρια σε ορισµένα νησιά. 

Πολλές φορές από τους εκπαιδευτικούς που προσλαµβάνον-
ται ως αναπληρωτές έχουµε το φαινόµενο να µην εµφανίζονται
καν, παρ’ ότι έχουν δηλώσει τη συγκεκριµένη περιοχή στις αιτή-
σεις τους. Δηλαδή, η περιοχή της Δ’ Δωδεκανήσου είναι στις επι-
λογές των υποψηφίων µε ό,τι αυτό συνεπάγεται -γνωρίζουν πού
θα πάνε- και όταν τοποθετούνται, δεν αποδέχονται το διορισµό.
Άλλες φορές συµβαίνει να αναλαµβάνουν και να παραιτούνται
µε συνέπεια την αδυναµία σε πολλές περιπτώσεις κάλυψης των
κενών. Και όπως και εσείς θίξατε, κάποιοι ανέλαβαν, µετά παραι-
τήθηκαν και δηµιουργήθηκαν κενά, γι’ αυτό πρέπει να ξανατρέ-
ξουµε το σύστηµα ώστε να επανατοποθετηθούν. Αυτό δηλαδή,
έχει να κάνει µε το χρόνο κάλυψης µιας θέσης. Όµως, όπως κα-
ταλαβαίνετε, η αντίδραση από πλευράς Υπουργείου είναι άµεση.

Πρέπει να διευκρινίσω και κάτι άλλο. Η κατανοµή των περιορι-
σµένων σε αριθµό σε σχέση µε τα προηγούµενα έτη, εγκεκριµέ-
νων θέσεων για διορισµό έγινε σε κλάδους στους οποίους όχι
µόνο υπάρχει µεγάλος αριθµός οργανικών κενών αλλά σύµφωνα
µε τις πιστώσεις που είχε στη διάθεσή του το Υπουργείο δόθηκε
µεγαλύτερη έµφαση για την κάλυψη των πανελλαδικώς εξεταζό-
µενων µαθηµάτων, µε δεδοµένο ότι στους κλάδους αυτούς οι
ανάγκες των µαθητών είναι µεγαλύτερες µε βάση το ωρολόγιο

πρόγραµµα.
Εποµένως, όταν είπα προηγουµένως ότι παρακολουθούµε τα

κενά και φροντίζουµε να διορίζουµε συνεχώς αναπληρωτές έτσι
ώστε να µην υπάρξει κενό –γι’ αυτό σας είπα και για την Κάσο
και για το Καστελόριζο- είναι πραγµατικότητα. Στις προθέσεις
του Υπουργείου είναι σύµφωνα πάντα µε τις υπάρχουσες πιστώ-
σεις, η κάλυψη όλων και όχι µόνο των βασικών ειδικοτήτων για
την εύρυθµη λειτουργία των σχολείων, δεδοµένου ότι δεν έχουν
γίνει προσλήψεις κάποιων ειδικοτήτων κυρίως τεχνικών.

Εµείς θα συνεχίσουµε την προσπάθεια να καλύπτουµε αυτά
τα κενά µέχρι να πληρωθούν οι συγκεκριµένες θέσεις σύµφωνα
µε την κείµενη νοµοθεσία.

Πιστεύουµε ότι όποιο πρόβληµα υπάρχει σε επίπεδο κενών -
γι’ αυτό βρισκόµαστε σε επαφή µε τον περιφερειακό διευθυντή
καθηµερινά- θα καλυφθεί και θα καλυφθεί άµεσα.

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Κυρίες και κύριοι συ-

νάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω στο Σώµα ότι τη συνε-
δρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω δυτικά θεωρεία, αφού
προηγουµένως ενηµερώθηκαν για την ιστορία του κτηρίου και
τον τρόπο οργάνωσης και λειτουργίας της Βουλής, δεκατρείς
µαθητές και µαθήτριες και ένας εκπαιδευτικός από το 17ο Δη-
µοτικό Σχολείο Αγίου Δηµητρίου. 

Η Βουλή τούς καλωσορίζει.
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Η έκτη µε αριθµό 519/29-10-2012 επίκαιρη ερώτηση πρώτου
κύκλου του Βουλευτή Νοµού Αττικής της Δηµοκρατικής Αριστε-
ράς κ. Βασίλη Οικονόµου προς τον Υπουργό Υγείας, σχετικά µε
τη συνέχιση της λειτουργίας του Πρότυπου Ειδικού Οικοτρο-
φείου «Οι Άγιοι Ανάργυροι» στην Κάντζα Παλλήνης, διαγράφεται
λόγω κωλύµατος του κυρίου Υπουργού.

Θα συζητηθεί η έβδοµη µε αριθµό 527/29-10-2012 επίκαιρη
ερώτηση πρώτου κύκλου του Βουλευτή Β’ Αθηνών του Κοµµου-
νιστικού Κόµµατος Ελλάδας κ. Σπυρίδωνος Χαλβατζή προς τον
Υπουργό Παιδείας και Θρησκευµάτων, Πολιτισµού και Αθλητι-
σµού σχετικά µε τα ερευνητικά κέντρα της χώρας.

Ο κ. Χαλβατζής έχει το λόγο για να αναπτύξει την επίκαιρη
ερώτηση.

ΣΠΥΡΙΔΩΝ ΧΑΛΒΑΤΖΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, παρακολουθούµε καθηµερινά τη συρρίκνωση

της δηµόσιας ερευνητικής δραστηριότητας και αυτό βεβαίως,
είναι αποτέλεσµα της εφαρµοζόµενης αντιλαϊκής πολιτικής όλων
των προηγούµενων κυβερνήσεων, της πολιτικής της Ευρωπαϊκής
Ένωσης των µονοπωλίων. Έτσι, ύστερα από τη συγχώνευση των
πενήντα έξι ινστιτούτων σε τριάντα ένα µε το ν. 4051, έχουµε τις
συγχωνεύσεις του ΕΚΚΕ µε το Εθνικό Ίδρυµα Ερευνών και του
ΚΕΤΕΑΘ µε το ΕΚΕΤΑ, σύµφωνα µε τα άρθρα 7 και 9 του σχεδίου
νόµου για κατάργηση και συγχώνευση νοµικών προσώπων κ.λπ..

Θεωρούµε ότι οι συγχωνεύσεις ερευνητικών ιδρυµάτων, όπως
και άλλων δηµόσιων φορέων, είναι απόρροια αυτής της σκληρής
ταξικής πολιτικής που εφαρµόζει και η συγκυβέρνηση. Είναι
απόρροια όλης αυτής της πολιτικής και των κατευθύνσεων των
ιµπεριαλιστικών επιτελείων για το ξεπούληµα της δηµόσιας πε-
ριουσίας, για την παραπέρα εµπορευµατοποίηση της παιδείας,
της υγείας και της έρευνας, αλλά και για το σάρωµα των εργα-
σιακών σχέσεων. Αυτή η διαδικασία σηµαίνει απολύσεις ακόµα
και ερευνητών, αλλά και µετατροπή σε συµβασιούχους του συ-
νόλου σχεδόν του ερευνητικού δυναµικού, τη στιγµή µάλιστα
που υπάρχουν µεγάλα κενά και λόγω συνταξιοδοτήσεων, αλλά
και εξαιτίας της κατάργησης οργανικών θέσεων. Τα κενά που δη-
µιουργούνται είναι πολλά. Ο στόχος είναι σαφής: Παραπέρα
ιδιωτικοποίηση και της ερευνητικής δραστηριότητας και πλήρης
υποταγή των φορέων της στους κανόνες της αγοράς.

Εµείς σας ξαναρωτάµε τι µέτρα προτίθεστε να πάρετε για να
µην προχωρήσουν οι αντιδραστικού χαρακτήρα συγχωνεύσεις
του ΕΚΚΕ µε το Εθνικό Ίδρυµα Ερευνών και του ΚΕΤΕΑΘ µε το
ΕΚΕΤΑ. Θεωρούµε ότι πρέπει να εξασφαλιστούν οι εργαζόµενοι
των ερευνητικών κέντρων και να εξασφαλιστούν τα παραπέρα
κονδύλια από τον κρατικό προϋπολογισµό για την πρόσληψη
ερευνητών και λοιπού προσωπικού µε µόνιµη, πλήρη και σταθερή
σχέση εργασίας. Θεωρούµε ότι πρέπει να ενισχυθούν οι υποδο-
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µές των ερευνητικών κέντρων και να καταργηθούν όλες οι µορ-
φές ιδιωτικοποίησης της έρευνας. Τι έχετε να µας πείτε για όλα
αυτά;

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Ο κύριος Υπουργός

έχει το λόγο, για τρία λεπτά.
ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΠΑΠΑΘΕΟΔΩΡΟΥ (Υφυπουργός Παιδείας και

Θρησκευµάτων, Πολιτισµού και Αθλητισµού): Ευχαριστώ, κύριε
Πρόεδρε.

Κύριοι συνάδελφοι, από την πρώτη στιγµή που αναλάβαµε την
ευθύνη του Υπουργείου καταστήσαµε γνωστή την πρόθεση αλλά
και την επιθυµία του Υπουργείου να επανέλθει ο τοµέας έρευνας
και τεχνολογίας στο Υπουργείο Παιδείας. Η επιθυµία αυτή είχε
να κάνει στην πραγµατικότητα µε την πίστη µας ότι η ερευνητική
διαδικασία πρέπει να είναι άρρηκτα συνδεδεµένη µε την εκπαι-
δευτική διαδικασία. Η χώρα αυτή τη στιγµή διαθέτει και κατάλ-
ληλα εκπαιδευµένο επιστηµονικό δυναµικό αλλά και σύγχρονη
υποδοµή στα ερευνητικά της κέντρα µε εµπειρία συµµετοχής
στα ευρωπαϊκά προγράµµατα, όπως επίσης και εµπειρία στη
διεκδίκηση διεθνών προγραµµάτων, εποµένως αυτά τα κέντρα
βρίσκονται από πλευράς επιστηµονικής παραγωγής και διεθνούς
αναγνώρισης σ’ ένα πάρα πολύ καλό σηµείο.

Εν τούτοις, η επιστηµονική έρευνα στη χώρα µας –το αναγνω-
ρίζουµε όλοι αυτό- για πολλά χρόνια παρέµεινε ελλειµµατικά
χρηµατοδοτούµενη από το κράτος µε αποτέλεσµα να µη διαθέτει
τα µέσα για να ακολουθήσει τις σύγχρονες εξελίξεις σε ευρω-
παϊκό και διεθνές επίπεδο, πολλώ δε µάλλον σήµερα µε τις περι-
κοπές που προβλέπονται για όλο το δηµόσιο τοµέα βάσει του
προϋπολογισµού. Αυτή η πραγµατικότητα της έρευνας στη χώρα
µας οφείλεται στο γεγονός ότι σε πάρα πολλές περιπτώσεις εί-
χαµε φαινόµενα αποκοπής της έρευνας από τις βασικές ανάγκες
της οικονοµίας, αλλά επίσης πολλά ερευνητικά κέντρα που ήταν
κατακερµατισµένα δεν είχαν οργανική σύνδεση µεταξύ τους και
λειτουργούσαν το καθένα αυτόνοµα, χωρίς να αναπτύσσουν τις
απαραίτητες συνέργειες ώστε να αποκτούν µεγαλύτερη ερευνη-
τική οντότητα και µεγαλύτερη διεθνή ορατότητα.

Την εικόνα αυτή προσπαθούµε να αλλάξουµε µε διαρθρωτικές
αλλαγές, που να χτυπούν στον πυρήνα των προβληµάτων.

Προχωρούµε, λοιπόν, σε συγχωνεύσεις ερευνητικών κέντρων,
έχοντας ως στόχο να αντιµετωπίσουµε το φαινόµενο του κατα-
κερµατισµού και της πολυδιάσπασης των ερευνητικών δράσεων,
των υποδοµών, των λειτουργιών, αλλά και των οντοτήτων, τη
συγκέντρωση κρίσιµης µάζας του ερευνητικού δυναµικού σε
συγκεκριµένους τοµείς µε στόχο τον αποτελεσµατικότερο συν-
τονισµό και τη λειτουργία των ερευνητικών φορέων, καθώς και
την αποτελεσµατικότερη διαχείριση των διαθέσιµων οικονοµικών
πόρων.

Μπορώ, λοιπόν, να σας ενηµερώσω ότι η συγχώνευση του
Εθνικού Κέντρου Κοινωνικών Ερευνών µε το Εθνικό Ίδρυµα Κοι-
νωνικών Ερευνών και η συγχώνευση του Κέντρου Έρευνας, Τε-
χνολογίας και Ανάπτυξης Θεσσαλίας µε το Εθνικό Κέντρο
Έρευνας και Τεχνολογικής Ανάπτυξης κινείται σε αυτήν την προ-
οπτική.

Πρέπει, επίσης, να διαπιστώσουµε ότι η πλειονότητα των ερευ-
νητών είναι θετική για τη διαµόρφωση συνθηκών µεγαλύτερης
ερευνητικής οντότητας για τη δυνατότητα συνεργειών µεταξύ
των διαφόρων ερευνητικών κέντρων.

Εποµένως µε τις επιχειρούµενες συγχωνεύσεις, η έρευνα θα
ενισχυθεί λόγω της καλύτερης αξιοποίησης του ανθρώπινου δυ-
ναµικού και της ερευνητικής δράσης και θα συµβάλει στη µελέτη
των κοινωνικών προβληµάτων που αναδεικνύονται λόγω της κρί-
σης και στη συγκέντρωση και στην ενδυνάµωση κατακερµατι-
σµένων ερευνητικών οµάδων, ώστε να διεκδικούν, µε µεγαλύ-
τερη αποτελεσµατικότητα, αλλά και µε µεγαλύτερη επιτυχία, ευ-
ρωπαϊκά ή άλλα προγράµµατα για τη διεξαγωγή της έρευνας.

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Κι εµείς σας ευχαρι-

στούµε.
Ο κ. Χαλβατζής έχει το λόγο για τρία λεπτά.
ΣΠΥΡΙΔΩΝ ΧΑΛΒΑΤΖΗΣ: Κύριε Υπουργέ, επειδή συνεχώς κι

εσείς και η Κυβέρνηση µιλάτε για ανάπτυξη, έστω και στα λόγια

πώς θα γίνει αυτή η ανάπτυξη όταν υποβαθµίζονται και απαξιώ-
νονται τα ερευνητικά κέντρα, η δράση τους και οι άνθρωποι; 

Ήδη πολλοί ερευνητές αναζητούν την τύχη τους στο εξωτε-
ρικό. Αυτή η λογική των ιδιωτικοποιήσεων των πάντων, που ση-
µαίνει ότι και µέσα στα ερευνητικά κέντρα -µε την ευρύτερη
έννοια, όχι µόνο σε αυτά τα τέσσερα συγκεκριµένα ερευνητικά
κέντρα- θα µπουν ιδιώτες τι θα υπηρετεί; Θα υπηρετεί τις λαϊκές
ανάγκες ή θα συνδέετε πάντα τα ερευνητικά κέντρα µε οικονο-
µικά δεδοµένα, επιχειρηµατικά ή οτιδήποτε άλλο;

Εµείς θεωρούµε ότι τα ερευνητικά κέντρα µπορούν και πρέπει
να συµβάλουν στην ικανοποίηση λαϊκών αναγκών. Και θεωρούµε
ότι η όποια υποβάθµιση και απαξίωση ερευνητικών κέντρων και
ερευνητών, συνιστά µέγα κίνδυνο για τους εργαζόµενους, αλλά
και για τη χώρα.

Υπάρχει κίνδυνος –και αυτό επισηµαίνεται και στην επιστολή
που σας έστειλαν οι εκπρόσωποι των ερευνητικών κέντρων- όχι
µόνο για την υποβάθµιση, αλλά και για την εκποίηση των υποδο-
µών των ερευνητικών κέντρων, µία διαδικασία η οποία θα έχει
τραγικές επιπτώσεις στο ήδη παραγόµενο ερευνητικό έργο, που
κι εσείς οµολογήσατε ότι τα ερευνητικά κέντρα δεν είχαν µέχρι
τώρα ουσιαστική κρατική χρηµατοδότηση.

Οι φορείς και οι υποδοµές των ερευνητικών κέντρων, κατά την
άποψη του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας, πρέπει να πα-
ραµείνουν αποκλειστικά στο δηµόσιο τοµέα. Το ερευνητικό έργο
είναι απόλυτη ανάγκη να αναπτύσσεται και, φυσικά, αυτό το έργο
και τα αποτελέσµατά του, να αξιοποιούνται προς όφελος των λαϊ-
κών αναγκών και όχι για την κερδοφορία των επιχειρηµατικών
οµίλων, των µονοπωλίων και οποιασδήποτε άλλης ιδιωτικής δρα-
στηριότητας.

Θέλουµε να τονίσουµε, κύριε Υπουργέ, ότι η µέχρι τώρα πρα-
κτική των συγχωνεύσεων, καταργήσεων ινστιτούτων και άλλων
δηµόσιων Οργανισµών και φορέων, δείχνει ότι έχει άµεση συνέ-
πεια µε απολύσεις εργαζοµένων, και µε αλλαγή στις εργασιακές
σχέσεις. Έτσι, ένα ικανότατο, έµπειρο, επιστηµονικό, ερευνητικό
και άλλο δυναµικό, το οποίο σήµερα προσφέρει σηµαντικό επι-
στηµονικό έργο, φοβούµαστε ότι θα οδηγηθεί στην απόλυση.

Είµαστε κατηγορηµατικά αντίθετοι µε αυτήν την πολιτική. Και
επιµένουµε ότι πρέπει να γίνουν προσλήψεις, να καλυφθούν τα
κενά που υπάρχουν, να µην απολυθεί κανένας και να µην αλλά-
ξουν οι εργασιακές σχέσεις.

Το ξαναλέµε. Θέλουµε ερευνητικά κέντρα δηµόσια µε κάλυψη
των αναγκών τους από τον κρατικό προϋπολογισµό και τα απο-
τελέσµατά τους να αξιοποιούνται προς όφελος των λαϊκών αναγ-
κών και όχι προς όφελος των µονοπωλίων και της εξουσίας τους.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Ευχαριστούµε και

εµείς.
Κύριε Υπουργέ, έχετε το λόγο για τη δευτερολογία σας.
ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΠΑΠΑΘΕΟΔΩΡΟΥ (Υφυπουργός Παιδείας και

Θρησκευµάτων, Πολιτισµού και Αθλητισµού): Ευχαριστώ, κύριε
Πρόεδρε.

Κύριε Χαλβατζή, ξέρετε ότι εκτιµώ πολύ και την εµπειρία σας,
αλλά και την ευαισθησία σας για τα θέµατα της έρευνας και της
τεχνολογίας. Την ίδια ευαισθησία έχω και εγώ λόγω της ιδιότη-
τάς µου.

Αυτό το οποίο θα πρέπει να πούµε ξεκάθαρα και να συµφωνή-
σουµε όµως είναι το εξής: Όταν γνωρίζουµε και τη συγκρότηση
του ΕΚΚΕ, αλλά και τη συγκρότηση του Εθνικού Ιδρύµατος Ερευ-
νών, όταν γνωρίζουµε τη διεθνή αναγνώριση που έχουν, δεν
υπάρχει αυτήν τη στιγµή καλύτερη δυνατότητα από τη σύµπραξη
και τη συνέργεια µεταξύ αυτών των δύο µεγάλων ερευνητικών
κέντρων. 

Θα υπενθυµίσω, επίσης –νοµίζω ότι το γνωρίζετε πολύ καλά-
ότι µέχρι σήµερα τα δύο αυτά κέντρα –το καθένα ξεχωριστά-
έχουν διακριθεί για την παρουσία τους µέσω ανταγωνιστικών ευ-
ρωπαϊκών προγραµµάτων στην Ευρώπη, αλλά και διεθνώς. 

Από την άλλη πλευρά δεν υπάρχει ζήτηµα απολύσεων. Μπο-
ρείτε να µου πείτε ότι έχουµε ένα νοµικό πρόσωπο δηµοσίου δι-
καίου και από την άλλη πλευρά η µετεξέλιξη θα είναι ένα νοµικό
πρόσωπο ιδιωτικό δικαίου. Θα θύµιζα όµως, αµέσως σ’ αυτήν την
παρατήρηση ότι το πλαίσιο στο οποίο θα γίνει η συνέργεια, η
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συγκρότηση ενός µεγάλου ερευνητικού φορέα που θα περιλαµ-
βάνει και την κοινωνική έρευνα και την ιστορική έρευνα –θα έχει
µια οµπρέλα αυτός ο φορέας και θα µπορεί να δίνει µεγαλύτερες
δυνατότητες στην έρευνα- θα γίνει µε απόλυτη προστασία των
θέσεων εργασίας.

Αυτήν τη στιγµή οι ερευνητές, οι οποίοι υπηρετούν στα δύο
συγκεκριµένα ερευνητικά κέντρα θα ενταχθούν σε µια ενιαία
δοµή και γνωρίζουµε ότι υπάρχουν ιδιαίτερες ευαισθησίες, έτσι
ώστε να µην καµφθεί η ερευνητική δυνατότητα των δύο αυτών
κέντρων τη στιγµή που θα περάσει σε µια µεγαλύτερη ερευνη-
τική οντότητα.

Αυτό το οποίο επιδιώκουµε αυτήν τη στιγµή να πραγµατοποι-
ήσουµε είναι η αλλαγή δοµών και λειτουργιών στις οποίες βασί-
ζεται η έρευνα στη χώρα. Οι ερευνητικοί φορείς, όπως προείπα,
έχουν τη δυνατότητα λόγω του υψηλού επιπέδου του ερευνητι-
κού προσωπικού που διαθέτουν να διεκδικήσουν τις µεγαλύτε-
ρες δυνατές χρηµατοδοτήσεις, όπως ήδη το κάνουν, γιατί τα
τελευταία χρόνια µε αυτόν τον τρόπο δουλεύουν και τα δύο
ερευνητικά κέντρα, απλώς θα έχουν µεγαλύτερες δυνατότητες
έτσι ώστε να αναπτυχθούν.

Η αλλαγή φιλοσοφίας και λειτουργίας πιστεύουµε ότι θα κατα-
στήσει τους ερευνητικούς φορείς περισσότερο ανταγωνιστικούς
στο διεθνές ερευνητικό στερέωµα ενισχύοντας την ελληνική πα-
ρουσία, αλλά θα ενισχύσει και τη οικονοµική βιωσιµότητά τους
όχι µόνο για τη διατήρηση και τη δηµιουργία νέων θέσεων εργα-
σίας για τους Έλληνες ερευνητές, αλλά και για τη µεγαλύτερη
και καλύτερη παραγωγή του ερευνητικού προϊόντος.

Θα ήθελα στο σηµείο αυτό να αναφερθώ στο πρόγραµµα
«Κρηπίς», το οποίο έχει προσφάτως προκηρυχτεί από τη Γενική
Γραµµατεία Έρευνας και Τεχνολογίας και από το οποίο θα ενι-
σχύονται οι ερευνητικοί αναπτυξιακοί στόχοι των ερευνητικών
κέντρων: ενίσχυση σε ανθρώπινο δυναµικό, κάλυψη κόστους λει-
τουργίας, κάλυψη λειτουργικών δαπανών, κάλυψη µέρους της
δαπάνης των υποδοµών. Οι προτάσεις που υπεβλήθησαν από
τους ενδιαφερόµενους ερευνητικούς φορείς, πρόκειται να αξιο-
λογηθούν το αµέσως επόµενο χρονικό διάστηµα µε δυνατότητα
χρηµατοδότησης µέχρι 1,5 εκατοµµύριο ευρώ ανά ερευνητικό
ινστιτούτο. 

Θα ήθελα, επίσης, να τονίσω πως στο πλαίσιο της αλλαγής
δοµών και λειτουργιών στην έρευνα δίνεται σήµερα ιδιαίτερη έµ-
φαση όχι µόνο στη βασική έρευνα, αλλά και στη διεξαγωγή
εφηρµοσµένης έρευνας. Στόχος µας είναι να καταστήσουµε την
έρευνα βασικό πυλώνα της νέας οικονοµίας της χώρας και τα
ερευνητικά κέντρα φυτώρια από τα οποία θα αναδειχθούν νέες
επιστηµονικές εφαρµογές και νέες αναπτυξιακές ευκαιρίες για
τη χώρα και για το λαό.

Θα σας έλεγα καταλήγοντας ότι αυτήν τη στιγµή οι συζητήσεις
που έχουµε µε τους ερευνητές των δύο ερευνητικών κέντρων
αποδεικνύουν κάτι το οποίο νοµίζω πως θα πρέπει να το δούµε
και µε διαφορετικό µάτι. Επιθυµούν µε τη διασφάλιση των θέ-
σεων εργασίας να βρεθούν σε µεγαλύτερες, δυνατότερες ερευ-
νητικές οντότητες και σ’ αυτήν την κατεύθυνση και εµείς υπο-
στηρίζουµε τη συγκεκριµένη αλλαγή.

Σας ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Η δεύτερη µε αριθµό

522/29-10-2012 επίκαιρη ερώτηση δευτέρου κύκλου της Βουλευ-
τού Α’ Θεσσαλονίκης του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστε-
ράς-Ενωτικού Κοινωνικού Μετώπου κ. Δέσποινας Χαραλαµπίδου
προς τον Υπουργό Εργασίας, Κοινωνικής Ασφάλισης και Πρό-
νοιας, σχετικά µε τις απολύσεις εργαζοµένων στα έργα του
ΜΕΤΡΟ Θεσσαλονίκης, δεν θα συζητηθεί, λόγω κωλύµατος του
κυρίου Υπουργού και διαγράφεται.

Επόµενη είναι η τρίτη µε αριθµό 523/29-10-2012 επίκαιρη ερώ-
τηση δευτέρου κύκλου της Βουλευτού Νοµού Αττικής του Πα-
νελληνίου Σοσιαλιστικού Κινήµατος κ. Εύης Χριστοφιλοπούλου
προς τους Υπουργούς Δηµόσιας Τάξης και Προστασίας του Πο-
λίτη και Παιδείας και Θρησκευµάτων, Πολιτισµού και Αθλητι-
σµού, σχετικά µε τις καταλήψεις από εξωπανεπιστηµιακούς
παράγοντες σε χώρους των πανεπιστηµίων και ΤΕΙ.

Κυρία συνάδελφε, έχετε το λόγο για δυο λεπτά για να αναπτύ-
ξετε την επίκαιρη ερώτηση.

ΠΑΡΑΣΚΕΥΗ ΧΡΙΣΤΟΦΙΛΟΠΟΥΛΟΥ: Ευχαριστώ, κύριε Πρό-
εδρε.

Κύριε Υπουργέ, ζούµε µια θλιβερή πραγµατικότητα µέσα στην
Ελλάδα της κρίσης και αυτή είναι η σιωπηρή αποδοχή των φαι-
νοµένων ανοµίας. Είναι µια θλιβερή πραγµατικότητα που δεν είναι
σηµερινή. Είναι δυστυχώς, µια από τις αδυναµίες του µεταπολι-
τευτικού ελληνικού κράτους και εξηγείται συχνά από την έλλειψη
πολιτικής βούλησης είτε να θεσµοθετηθούν κανόνες δικαίου είτε
να επιβληθεί η εφαρµογή τους, έτσι ώστε οι πολίτες να αισθάνον-
ται ότι είναι σε ένα κράτος όπου επικρατεί η ευνοµία, η δικαιο-
σύνη και υπάρχει σεβασµός στον άλλον και στους θεσµούς.

Δυστυχώς, αυτό το πολιτικό θάρρος και το θάρρος να πάµε
κόντρα στο πολιτικό κόστος δεν το έχουµε επιδείξει ως πολιτικό
σύστηµα πολλές φορές. Ωστόσο, µια στιγµή όπου το πολιτικό
σύστηµα επέδειξε θάρρος πολιτικό, ήταν η στιγµή της θεσµοθέ-
τησης του ν.4009, του νόµου για τη µεταρρύθµιση των πανεπι-
στήµιων, όπου µεταξύ των άλλων είχαµε το θάρρος και την τόλµη
να καταργήσουµε αυτό που εφέρετο ως χθες ως άσυλο πανεπι-
στηµιακό. 

Και γνωρίζετε πολύ καλά, κύριε Υπουργέ, και ως της δικής σας
και δικής µου ιδιότητας ότι µόνο άσυλο δεν ήταν αυτό. Το πανε-
πιστηµιακό άσυλο ήταν τύποις άσυλο ιδεών, κατ’ ουσίαν όµως
ήταν άσυλο παρανοµίας, πράξεων βίας, παρεµπόδισης πανεπι-
στηµιακών λειτουργιών, παρεµπόδισης της ελεύθερης διακίνη-
σης των ιδεών και των ακαδηµαϊκών ελευθεριών µέσα στο πανε-
πιστήµιο, δηλαδή, στην ουσία ήταν καταστρατήγηση της ακαδη-
µαϊκής ελευθερίας το άσυλο έτσι όπως ασκούνταν τότε. 

Τώρα, λοιπόν, έχουµε έναν καινούργιο νόµο, που αποτελεί ένα
θεσµικό κεκτηµένο, που πρέπει να γίνει, κατά τη γνώµη µου,
εφαλτήριο νέων κατακτήσεων, έτσι ώστε δηµιουργικές δυνάµεις
να απελευθερωθούν, γιατί υπάρχουν πολλές καινοτόµες δηµι-
ουργικές δυνάµεις στα ελληνικά πανεπιστήµια, στο χώρο των πα-
νεπιστηµιακών δασκάλων και στο χώρο των φοιτητών. 

Δυστυχώς, συνεχιζόµενα φαινόµενα καταλήψεων πανεπιστη-
µιακών χώρων, φθοράς της δηµόσιας περιουσίας, που είναι πε-
ριουσία του πανεπιστηµίου, παρακώλυσης των ακαδηµαϊκών και
διοικητικών λειτουργιών των ιδρυµάτων είναι καθηµερινά και αν-
τιµετωπίζονται ή απειλούνται ότι θα αντιµετωπιστούν από τα πο-
λιτικά άκρα και δυστυχώς, και από τις φασίζουσες µορφές και
µορφώµατα των πολιτικών άκρων, κύριε Υπουργέ.

Μέσα σε αυτήν την πραγµατικότητα νοµίζω ότι πρέπει να επι-
δείξουµε το θάρρος και την τόλµη να εφαρµοστεί η διάταξη που
καταργεί εκείνο το πολιτικό άσυλο προς χάριν της πραγµατικής
ακαδηµαϊκής ελευθερίας και δηµιουργίας µέσα στα πανεπιστή-
µια.

Και θέλω να σας ρωτήσω ευθαρσώς: Υπήρχαν φαινόµενα
µέχρι πρότινος και εν όψει της εφαρµογής των Συµβουλίων Δι-
οίκησης, που είναι ένα µέρος του ν.4009 από το οποίο επίσης,
παρεµποδίζεται παρανόµως να εφαρµοστεί. Με ποιο τρόπο αν-
τιµετωπίζονται αυτά τα φαινόµενα βίας από τη συντεταγµένη πο-
λιτεία; Με ποιες πράξεις στο µέλλον -και στο άµεσο µέλλον- θα
διευκολύνετε τις εκλογές των Συµβουλίων Διοίκησης στα πανε-
πιστήµια και µε ποιες πράξεις; 

Είµαστε εδώ για να συµβάλλουµε ως Κοινοβούλιο και ως δυ-
νάµεις µέσα στο Κοινοβούλιο έτσι, ώστε να αποτραπούν και πε-
ραιτέρω φαινόµενα µη εφαρµογής των νόµων και ανοµίας. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Ευχαριστούµε.
Κύριε Υπουργέ, έχετε το λόγο.
ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΠΑΠΑΘΕΟΔΩΡΟΥ (Υφυπουργός Παιδείας και

Θρησκευµάτων, Πολιτισµού και Αθλητισµού): Ευχαριστώ, κύριε
Πρόεδρε.

Όπως είπατε, κ. Χριστοφιλοπούλου, ο νοµοθέτης του ν.4009/
2011 επέλεξε να καταργήσει ρητά την έννοια του ασύλου και να
ορίσει στο άρθρο 3 ότι στα ΑΕΙ κατοχυρώνεται η ακαδηµαϊκή
ελευθερία στην έρευνα, στη διδασκαλία, καθώς και η ελεύθερη
έκφραση και διακίνηση των ιδεών. 

Σε περιπτώσεις αξιόποινης πράξης, λέει πάντα το άρθρο 3,
που τελείται εντός των χώρων των ΑΕΙ, εφαρµόζεται η κοινή νο-
µοθεσία. 

Η εν λόγω διάταξη έχει ως βασική συνέπεια, ότι πλέον δεν
απαιτείται προηγούµενη άδεια από καµµία αρχή -και δη, από
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καµµία πανεπιστηµιακή αρχή- για την επέµβαση της δηµόσιας
δύναµης στους πανεπιστηµιακούς χώρους ούτε προσδιορίζονται
ειδικότερα τα αδικήµατα για τα οποία δικαιολογείται µια τέτοια
επέµβαση. 

Αντίθετα η αυθεντική αλλά και απλή γραµµατική ερµηνεία του
άρθρου 3 οδηγεί στο συµπέρασµα ότι εφαρµόζεται η κοινή ποι-
νική νοµοθεσία για αξιόποινες πράξεις που τελούνται εντός πα-
νεπιστηµιακών χώρων. 

Θα απαντήσω αργότερα ότι, όχι µόνο δεν υπάρχει σιωπηρή
ανοχή πράξεων βίας, αλλά όποτε αυτές εµφανίζονται, τυγχάνουν
καθολικής καταδίκης. Στην ουσία όµως ο νοµοθέτης του 2011
ακυρώνει την οποιαδήποτε ύπαρξη ασύλου. Αυτό που δεν ακυ-
ρώνει στην πραγµατικότητα είναι τη συλλογική ευθύνη και λει-
τουργία της πανεπιστηµιακής κοινότητας για τα τεκταινόµενα
εντός των πανεπιστηµιακών χώρων. 

Είναι γνωστό ότι τα εκλεγµένα όργανα των πανεπιστηµίων που
έχουν την ευθύνη διοίκησης των ιδρυµάτων έχουν εξ αντικειµέ-
νου την ευθύνη για την προστασία της ακαδηµαϊκής ελευθερίας,
της ελεύθερης έκφρασης, της διακίνησης των ιδεών στο πανε-
πιστήµιο, της προστασίας προσώπων και εγκαταστάσεων. Η ευ-
θύνη αυτή πλέον δεν προκύπτει από κάποια ρητή εντολή ή
νοµοθετική ρύθµιση, αλλά από την εντολή και την εµπιστοσύνη
της ίδιας της πανεπιστηµιακής κοινότητας που νοµιµοποιεί τις
πράξεις της διοίκησης. 

Στο πλαίσιο αυτό και σε πολλές περιπτώσεις, οι διοικήσεις των
ιδρυµάτων έχουν παρέµβει στην κατεύθυνση της αποκατάστα-
σης της οµαλής πανεπιστηµιακής λειτουργίας, έχουν ενηµερώ-
σει τη δηµόσια δύναµη σε περιπτώσεις τέλεσης αδικηµάτων,
έχουν προστατεύσει πανεπιστηµιακές εγκαταστάσεις και έχουν
παρέµβει προληπτικά για την αποτροπή τέτοιων φαινοµένων κα-
ταλήψεων. 

Βεβαίως στις περιπτώσεις που έχουµε την ενηµέρωση της δη-
µόσιας δύναµης δεν προεξοφλείται –τουλάχιστον από το Υπουρ-
γείο Παιδείας ή από τα πανεπιστήµια- και η αντίδραση της
δηµόσιας δύναµης ή η παρέµβασή της. 

Από την άλλη πλευρά, γνωρίζετε ότι απέναντι στα φαινόµενα
βίας εντός των πανεπιστηµιακών χώρων το Υπουργείο, ο κύριος
Υπουργός, εγώ προσωπικά, έχουµε µια σταθερή θέση: Καταδι-
κάζουµε, όχι µόνο εκφυλιστικά φαινόµενα της πανεπιστηµιακής
λειτουργίας, αλλά και τις εκδηλώσεις βίας από εκεί που προέρ-
χονται κάθε φορά. 

Δεν είµαι θιασώτης της εξίσωσης ή της θεωρίας των πολιτικών
άκρων. Αυτό το οποίο πιστεύω είναι το εξής: Κάθε φορά που
έχουµε µια έκφραση βίας µέσα στο πανεπιστήµιο, όπως η ίδια η
πανεπιστηµιακή κοινότητα το καταδικάζει, χρειάζεται να το κα-
ταδικάζει η πολιτική ηγεσία του Υπουργείου, η πολιτική τάξη στο
σύνολό της, όχι µόνο γιατί είναι εκφυλιστικά τα φαινόµενα αυτά
για τη λειτουργία της δηµοκρατίας εντός του πανεπιστηµίου,
αλλά γιατί πιστεύουµε ότι παραβιάζουν βασικές δηµοκρατικές
αρχές µέσα στην πανεπιστηµιακή κοινότητα. 

Σχετικά µε την ουσία της ερώτησής σας, σηµειώνω ότι ο ν.
4076 το καλοκαίρι που µας πέρασε, σε περίπτωση που δεν καθί-
σταται δυνατή -για οποιοδήποτε λόγο- η διενέργεια εκλογών µε
κάλπη προέβλεψε τη δυνατότητα προσφυγής σε εκλογές µε ηλε-
κτρονική ψήφο.

Μέχρι σήµερα, τα αποτελέσµατα νοµίζω ότι είναι πάρα πολύ
ενθαρρυντικά. Έχουν ολοκληρωθεί µε µεγάλη συµµετοχή –γιατί
αυτό ενδιαφέρει περισσότερο από το αποτέλεσµα- οι εκλογές
συµβουλίων στο Ιόνιο Πανεπιστήµιο, στο Χαροκόπειο Πανεπιστή-
µιο, στο Πάντειο Πανεπιστήµιο, στο Δηµοκρίτειο Πανεπιστήµιο
και στο Πανεπιστήµιο Θεσσαλίας, χθες. Η διαδικασία εξελίσσεται
οµαλά µε αυτόν τον τρόπο, όταν παρατηρούνται προβλήµατα για
τη διενέργεια εκλογών µε κάλπη. 

Θα µου πείτε: «Και γιατί να παρατηρούνται προβλήµατα;».
Διότι η ένταση που ενδεχοµένως είχε δηµιουργηθεί παλαιότερα,
αρχίζει µεν, να εξοµαλύνεται και δηµιουργείται µια νέα κουλ-
τούρα. Θεωρώ ότι σε πολλές περιπτώσεις τα αποτελέσµατα είναι
ενθαρρυντικά. Βρισκόµαστε σε µια εξελικτική περίοδο. Όταν
βλέπετε σε µεγάλα πανεπιστήµια συµµετοχή του 80%, του 85%
και του 87% σε διαδικασίες ανάδειξης των συµβουλίων, νοµίζω
ότι αυτό αρχίζει και µπολιάζει µέσα στις πανεπιστηµιακές λει-

τουργίες.
Άρα, επειδή υπήρξαν τα εργαλεία λειτουργίας του νόµου, νο-

µίζω ότι σιγά-σιγά αποκλιµακώνονται και οι οποιεσδήποτε εντά-
σεις.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Υφυπουργού)

Θα συνεχίσω στη δευτερολογία µου, για να µην καταχραστώ
το χρόνο. 

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Σας ευχαριστούµε. 
Το λόγο έχει η κ. Χριστοφιλοπούλου.
ΠΑΡΑΣΚΕΥΗ ΧΡΙΣΤΟΦΙΛΟΠΟΥΛΟΥ: Κύριε Υπουργέ, σας

άκουσα προσεκτικά και δεν θα διαφωνήσουµε στο ότι προφανώς
ο ν.4009 δεν ακυρώνει τη συλλογική ευθύνη. Προφανώς ο ν.4009
δεν ήθελε µε τίποτα να ακυρώσει το αυτοδιοίκητο των πανεπι-
στηµίων. Άλλωστε θα ήταν αντισυνταγµατικό. 

Ωστόσο σηµείωσα µε πολύ ενδιαφέρον τα όσα είπατε για πε-
ριπτώσεις που είχαµε πραγµατικά το σταµάτηµα ή την επιβολή,
κατά κάποιον τρόπο. Όσο πιο ήπια βέβαια τόσο καλύτερα, γιατί
κανείς δεν θέλει τη βία ούτε καν τη νόµιµη βία. Δεν εύχεται κανείς
να υπάρχει άσκηση νόµιµης βίας µέσα στους πανεπιστηµιακούς
χώρους, πόσω µάλλον οι ίδιοι οι εκπαιδευτικοί και οι ίδιοι οι φοι-
τητές. Κανείς δεν το θέλει αυτό. Όµως, όταν σε ακραίες περι-
πτώσεις πρέπει να εξασφαλιστεί η ελευθερία των ιδεών, η
ακαδηµαϊκή και διοικητική λειτουργία, δυστυχώς πρέπει να συµ-
βαίνει και αυτό. Δεν το επιθυµούµε, αλλά πρέπει να υπάρχει ως
δύναµη, η οποία θα επιβάλλει το νόµο και την ελευθερία των
ιδεών, διότι ο νόµος κατοχυρώνει την ελευθερία, περιορίζοντας
τις πράξεις βίας και ανοµίας. Κατοχυρώνει την ελευθερία, διότι
κάποιοι στο όνοµα της ελευθερίας εκτελούν πράξεις βίας, ανο-
µίας και ανυπακοής. Το κάνουν στο όνοµα της ελευθερίας και
παραγνωρίζουν αυτό που όλοι ξέρουµε: ότι ο νόµος κατοχυρώνει
τις ελευθερίες, περιορίζοντας την ανοµία. 

Κύριε Υπουργέ, εάν έχετε την καλοσύνη, θα ήθελα στη δευτε-
ρολογία σας, να µου δώσετε αυτά τα στοιχεία, για να γνωρίζει
και η Βουλή σε ποιες περιπτώσεις, ήπια και µε σωστό τρόπο, επε-
βλήθη µέσα στα ιδρύµατα η νόµιµη λειτουργία, που δεν υπήρχε.
Αυτό θα ήταν πάρα πολύ καλό. Αλλιώς µπορώ να καταθέσω ερώ-
τηση γι’ αυτό το θέµα και να µου καταθέσετε τα έγγραφα, για να
το γνωρίζουµε.

Δεύτερον, αναφερθήκατε στο νόµο που ψηφίσαµε το καλο-
καίρι. Πράγµατι το καλοκαίρι ψήφισα και εγώ για την επιστολική
ψήφο και θεωρώ πολύ σηµαντικό το γεγονός ότι έστω µέσω της
επιστολικής ψήφου υπάρχουν αυτήν τη στιγµή και εκλέγονται
συµβούλια διοίκησης. 

ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΑΛΕΞΟΠΟΥΛΟΣ: Ηλεκτρονικής ψήφου. 
ΠΑΡΑΣΚΕΥΗ ΧΡΙΣΤΟΦΙΛΟΠΟΥΛΟΥ: Ναι, µε συγχωρείτε, ηλε-

κτρονικής ψήφου. 
ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΑΛΕΞΟΠΟΥΛΟΣ: Εναλλακτικό είναι. 
ΠΑΡΑΣΚΕΥΗ ΧΡΙΣΤΟΦΙΛΟΠΟΥΛΟΥ: Ναι, είναι εναλλακτικό. 
Όµως η ουσία είναι, να δούµε ιδρύµατα να εκλέγουν, χωρίς

να παρεµποδίζουν. Γνωρίζετε, όπως γνωρίζω και εγώ, και στο
Μετσόβιο Πολυτεχνείο εδώ στην Αθήνα και σε άλλα πανεπιστη-
µιακά ιδρύµατα ότι υπάρχουν πράξεις εκφοβισµού πανεπιστη-
µιακών δασκάλων που θέλουν να βάλουν υποψηφιότητα και που
βάζουν. Υπάρχουν περιπτώσεις εκφοβισµού, βίας, απειλών παν-
τός είδους, όπως λεκτικής βίας και άλλων. Έχω παραδείγµατα
πάνω σ’ αυτό. 

Υπάρχουν και άλλες ρυθµίσεις που ψηφίσαµε, όπως οι πρυτα-
νικές αρχές να είναι υπεύθυνες για την εφαρµογή του νόµου.
Αυτό το ψηφίσαµε, για να έχουν την ευθύνη. Ευθύνη σηµαίνει ότι
έχει κανείς πιθανότητα και πειθαρχικών κυρώσεων και οποιων-
δήποτε άλλων κυρώσεων οι νόµοι της χώρας επιβάλλουν. Θα
πρέπει λοιπόν όλοι να συµµορφωθούν προς αυτό που τους εν-
τέλλεται η πολιτεία. Θα πρέπει οι πρυτάνεις οι οποίοι είπαν ότι
δεν εφαρµόζουν το νόµο γιατί είναι αντισυνταγµατικός, να εφαρ-
µόσουν το νόµο, διότι είναι αρχές πανεπιστηµιακές και έχουν ευ-
θύνη να εφαρµόσουν το νόµο. Όποιος έχει την ευθύνη, θα
πρέπει να υφίσταται και τις συνέπειες αυτής της ευθύνης. 

Θέλω λοιπόν, κύριε Υπουργέ, να σας ερωτήσω ευθαρσώς: Με
ποιον τρόπο θα αντιµετωπίσετε και εκείνα τα πανεπιστήµια, τα
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οποία επιµένουν να µην εφαρµόζουν το νόµο και εκείνους τους
πρυτάνεις που επιµένουν να διακηρύσσουν ότι δεν θα εφαρµό-
σουν το νόµο; 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Το λόγο έχει ο Υφυ-
πουργός Παιδείας και Θρησκευµάτων, Πολιτισµού και Αθλητι-
σµού κ. Παπαθεοδώρου, προκειµένου να δευτερολογήσει.

ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΠΑΠΑΘΕΟΔΩΡΟΥ (Υφυπουργός Παιδείας και
Θρησκευµάτων, Πολιτισµού και Αθλητισµού): Ευχαριστώ, κύριε
Πρόεδρε.

Θα ήθελα να επισηµάνω κάτι. Ενδεχοµένως, χρειάζεται αυτή
η επισήµανση, για να αποσαφηνιστεί και η θέση µας. Οι πρυτα-
νικές αρχές, κατά το νόµο, δεν είναι υπεύθυνες πλέον για τη δια-
φύλαξη των χώρων και το γνωρίζετε πάρα πολύ καλά. Άρα,
θέλετε να πείτε για την ευθύνη των πρυτανικών αρχών για την
εφαρµογή του ν.4076 και για τη διενέργεια των εκλογών. 

Θα σας δώσω λοιπόν τα στοιχεία που σας είπα προηγουµέ-
νως. 

Ας ξεκινήσουµε από µία βασική παραδοχή. Οι εκλογές έχουν
προκηρυχθεί σε όλα τα πανεπιστήµια. Συµφωνείτε –νοµίζω- σ’
αυτό. Εποµένως αυτό στο οποίο βρισκόµαστε σήµερα, είναι στην
εξέλιξη της διαδικασίας.

Κατά τη διάρκεια λοιπόν της συγκεκριµένης εξέλιξης δεν υπήρ-
ξαν –και το επαναλαµβάνω- φαινόµενα βίας εντός των πανεπιστη-
µίων. Αυτό δεν σηµαίνει ότι δεν είχαµε καταγγελίες από
καθηγητές, οι οποίοι ήθελαν να είναι υποψήφιοι, όπως δηλώνουν
οι ίδιοι και είτε έπεσαν θύµατα εκφοβισµών είτε θύµατα λεκτικής,
αν θέλετε, βίας. Αυτό που ενδιαφέρει είναι, ότι αυτά τα φαινόµενα
στο πλαίσιο του αυτοδιοίκητου τα χειρίζονται οι πανεπιστηµιακές
κοινότητες και οι πρυτανικές αρχές. Η ευθύνη των πρυτανικών
αρχών λοιπόν έχει να κάνει µε την εκκίνηση, την παρακολούθηση,
την υποστήριξη της διαδικασίας εκλογής των συµβουλίων. Και
µέχρι τώρα δεν υπάρχει καµµία τουλάχιστον καταγγελία που να
έχει έρθει σε γνώση µας ή δεν υπάρχει πανεπιστήµιο που να έχει
καταγγείλει ότι δεν εφαρµόζεται η διαδικασία αυτή.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει προειδοποιητικά το κουδούνι λή-
ξεως του χρόνου οµιλίας του κυρίου Υφυπουργού)

Από την άλλη πλευρά, σας δίνω τα στοιχεία τα οποία έχουν
σηµασία: Το 97% στο Χαροκόπειο Πανεπιστήµιο συµµετείχε στις
εκλογές ανάδειξης του συµβουλίου. Έχει ολοκληρωθεί η διαδι-
κασία. Στο Ιόνιο τα ποσοστά ήταν τα ίδια. Στο Δηµοκρίτειο Πα-
νεπιστήµιο Θράκης ήταν 85%. Χθες έγιναν οι εκλογές στο
Πάντειο και στο Πανεπιστήµιο Θεσσαλίας. Η διαδικασία λειτουρ-
γεί και λειτουργεί µε οµαλότητα. 

Από την άλλη πλευρά, µε ρωτήσατε τι θα γίνει σε περίπτωση
που ακραίες οµάδες –το λέτε στην ερώτησή σας- οι οποίες θα
θεωρήσουν ότι διασαλεύεται η τάξη εντός των πανεπιστηµίων,
θα θελήσουν να αυτοδικήσουν και να αποδώσουν µόνες τους δι-
καιοσύνη, όπως σε ορισµένες περιπτώσεις έχει γίνει. 

Ξέρετε ότι αν είµαστε ενάντια και καταδικάζουµε κάθε φορά
τους αυτόκλητους τιµωρούς, όχι από όπου και αν προέρχονται,
από εκεί που προέρχονται, δεν θα έχουµε κανένα πρόβληµα να
καταδικάσουµε τις συγκεκριµένες ενέργειες, αλλά η καταδίκη
δεν είναι λύση.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Υφυπουργού)

Θεωρώ ότι θα συµφωνήσετε µαζί µου ότι η πανεπιστηµιακή
κοινότητα έχει και την παράδοση και τη συναίσθηση και την αυ-
τορρυθµιστική δυνατότητα, ώστε να προστατεύσει τη δηµοκρα-
τική νοµιµότητα στα πανεπιστήµια απέναντι σε οποιονδήποτε
επιχειρήσει είτε να υποκαταστήσει θεσµούς είτε να υποκαταστή-
σει αρµόδια όργανα της πολιτείας ή ακόµα και αρχές, επιδιώκον-
τας στην πραγµατικότητα να επιφέρει το χάος όχι µέσα στο
πανεπιστήµιο, κυρία Χριστοφιλοπούλου, αλλά το χάος µέσα στην
κοινωνία και απέναντι σε αυτήν την επιχείρηση εµείς είµαστε αν-
τίθετοι και έµπρακτα αντίθετοι. Νοµίζω ότι σε αυτό θα συµφω-
νήσουµε και πάλι. 

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΑΡΑΣΚΕΥΗ ΧΡΙΣΤΟΦΙΛΟΠΟΥΛΟΥ: Θα το παρακολουθή-

σουµε πάντως.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Ευχαριστούµε και

εµείς.

Η τέταρτη µε αριθµό 513/29-10-2012 επίκαιρη ερώτηση δεύ-
τερου κύκλου του Βουλευτή Νοµού Αττικής των Ανεξάρτητων
Ελλήνων κ. Παύλου Χαϊκάλη προς τον Υπουργό Οικονοµικών,
σχετικά µε τις αρµοδιότητες της Τράπεζας της Ελλάδος στην πε-
ρίπτωση του Επικουρικού Κεφαλαίου, δεν συζητείται λόγω κω-
λύµατος του κυρίου Υπουργού και διαγράφεται.

Επίσης, η έβδοµη µε αριθµό 528/29-10-2012 επίκαιρη ερώτηση
δεύτερου κύκλου του Βουλευτή Αιτωλοακαρνανίας του Κοµµου-
νιστικού Κόµµατος Ελλάδας κ. Νικόλαου Μωραΐτη προς τους
Υπουργούς Οικονοµικών και Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων,
σχετικά µε την ιδιωτικοποίηση της γαλακτοβιοµηχανίας «ΔΩ-
ΔΩΝΗ», δεν συζητείται λόγω κωλύµατος του κυρίου Υπουργού
και διαγράφεται.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΜΩΡΑΪΤΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, το λόγο παρακαλώ,
για µισό λεπτό.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Βεβαίως. 
Ο συνάδελφος κ. Μωραΐτης έχει το λόγο.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΜΩΡΑΪΤΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, ένα µήνα προσπα-

θούµε να γίνει η συζήτηση της επίκαιρης αυτής ερώτησης. Ο κύ-
ριος Υπουργός δηλώνει κωλύµατα. Εµείς όµως θεωρούµε ότι δεν
είναι αυτός ο λόγος. Πρόκειται πραγµατικά για µία σκανδαλώδη
πώληση λαϊκής περιουσίας και εν προκειµένω της περιουσίας
των κτηνοτρόφων της Ηπείρου, τη «ΔΩΔΩΝΗ» και γι’ αυτό ο κύ-
ριος Υπουργός δεν έρχεται να απαντήσει. Καταφεύγει συστηµα-
τικά σε αυτήν την τακτική, επικαλούµενος φόρτο εργασίας.
Υπάρχει και Αναπληρωτής Υπουργός που θα µπορούσε να έρθει
και να γίνει η συζήτηση της σχετικής ερώτησης. Εµείς καταγγέλ-
λουµε αυτήν τη στάση. Την καταγγέλλουµε στους φτωχοµεσαί-
ους κτηνοτρόφους της Ηπείρου και όλης της χώρας, για να
βγάλουν συµπεράσµατα από τη στάση της συγκυβέρνησης πάνω
στο συγκεκριµένο ζήτηµα. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Επειδή πληροφο-
ρούµαι ότι όντως έχει κατατεθεί ξανά η επίκαιρη ερώτηση, θα
ενηµερώσουµε και τη Διάσκεψη των Προέδρων.

Παρακαλώ, καταθέστε τη ξανά, ελπίζοντας ότι θα έρθει ο
Υπουργός, ή όπως είπατε, ο Αναπληρωτής Υπουργός να απαν-
τήσει.

Θα συζητηθεί η έκτη µε αριθµό 520/29-10-2012 επίκαιρη ερώ-
τηση δεύτερου κύκλου του Βουλευτή Α’ Αθήνας της Δηµοκρατι-
κής Αριστεράς κ. Ιωάννη Πανούση προς τον Υπουργό Διοικητικής
Μεταρρύθµισης και Ηλεκτρονικής Διακυβέρνησης, σχετικά µε
την αξιοποίηση των αποφοίτων των Εθνικών Σχολών Δηµόσιας
Διοίκησης και Τοπικής Αυτοδιοίκησης. 

Θα απαντήσει ο Υπουργός Διοικητικής Μεταρρύθµισης και
Ηλεκτρονικής Διακυβέρνησης κ. Μανιτάκης.

Ο συνάδελφος κ. Ιωάννης Πανούσης έχει το λόγο, για να ανα-
πτύξει την επίκαιρη ερώτησή του.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΠΑΝΟΥΣΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, ως γνωστόν η διοικητική µεταρρύθµιση είναι

µία συνεχής διαδικασία, µία διαδικασία αναζήτησης οργανωτικών
δοµών, διοικητικών µεθόδων, αξιοποίησης της ηλεκτρονικής δια-
κυβέρνησης και βέβαια αναβάθµιση της ποιότητας του προσω-
πικού.

Όλα τα παραπάνω στοιχεία οφείλουν να εξυπηρετούν ταχύ-
τερα και καλύτερα τόσο το δηµόσιο συµφέρον όσο και τα αιτή-
µατα κάθε πολίτη. Υπάρχει µία γοητεία στη µεταρρύθµιση και σε
αυτούς που την αναλαµβάνουν εν είδει αποστόλων και αυτή η
γοητεία έγκειται στο ότι πάντα συνδέεται µε έναν ευγενή σκοπό,
τη βελτίωση της κατάστασης, τη θεραπεία των δεινών του πα-
ρελθόντος. Κρίσιµος παράγοντας όµως της µεταρρύθµισης είναι
η αναβάθµιση των προσόντων των λειτουργών της, δηλαδή
αυτών που θα εφαρµόσουν το θεσµικό πλαίσιο χωρίς αυθαίρετες
απολύσεις και χωρίς αναποτελεσµατικές εφεδρείες.

Σε αυτό το πλαίσιο η Ένωση Αποφοίτων Εθνικών Σχολών Δη-
µόσιας Διοίκησης και Τοπικής Αυτοδιοίκησης παρουσίασε µία
πολύ ενδιαφέρουσα σειρά προτάσεων για ένα κράτος επιτελικό,
ευέλικτο και κοινωνικά αποτελεσµατικό, για ένα διακριτό σώµα
ικανών δηµοσίων υπαλλήλων, που θα λειτουργήσει ως εγγυητής
της συνέχειας του κράτους, θα µειώσει το κόστος διακυβέρνη-
σης, µονάδες δηλαδή, υποστήριξης πολιτικών και συντονισµού
των δηµοσίων πολιτικών σε κρίσιµους τοµείς και µονάδες συν-
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τονισµού των µεταρρυθµίσεων, για να τις παρακολουθούν και να
τις αξιολογούν.

Επιπλέον, προτείνεται η συγκρότηση ενός διυπουργικού κλά-
δου διοίκησης για τον οριζόντιο συντονισµό των δηµοσίων πολι-
τικών και υπηρεσιών, που θα στελεχωθεί ακριβώς από
αποφοίτους αυτής της σχολής, που την κάναµε εν είδει ΕΝΑΠ
αλλά την αφήσαµε, και άλλους υπαλλήλους αυξηµένων ειδικών
προσόντων, καταρτισµένους από το Εθνικό Κέντρο Δηµόσιας Δι-
οίκησης και απευθείας εντασσόµενους στο Υπουργείο σας. Οι
υπάλληλοι λοιπόν αυτοί του διυπουργικού κλάδου θα στελεχώ-
νουν τις παραπάνω µονάδες υποστήριξης πολιτικών και συντο-
νισµού των µεταρρυθµίσεων.

Ποιος είναι λοιπόν ο σχεδιασµός του Υπουργείου σας εν προ-
κειµένω; 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Ο κύριος Υπουργός
έχει το λόγο.

ΑΝΤΩΝΙΟΣ ΜΑΝΙΤΑΚΗΣ (Υπουργός Διοικητικής Μεταρρύθ-
µισης και Ηλεκτρονικής Διακυβέρνησης): Ευχαριστώ, κύριε
Πρόεδρε.

Κατ’ αρχάς, θα ήθελα να ευχαριστήσω το συνάδελφο στην Αί-
θουσα αυτή, στην κυβερνητική πλειοψηφία και εν πανεπιστηµίοις
για την καίρια και επίκαιρη ερώτησή του. Συµµερίζοµαι τις από-
ψεις του και ιδίως χαίροµαι και εκφράζω και εγώ την ικανοποίησή
µου, γιατί υπέβαλε µία επίκαιρη ερώτηση, υιοθετώντας αξιοπρό-
σεκτες, αξιόλογες προτάσεις της Ένωσης Αποφοίτων Εθνικής
Σχολής Δηµόσιας Διοίκησης και Αυτοδιοίκησης.

Η επίκαιρη ερώτησή σας έχει δύο σκέλη: Στο πρώτο σκέλος,
υιοθετώντας την πρόταση της Ένωσης Αποφοίτων υποστηρίζετε
και εσείς ότι πρέπει να συσταθεί ένας διυπουργικός κλάδος επι-
τελικών στελεχών. Η πρόταση αυτή πρέπει να γίνει αντικείµενο
εξέτασης, για να δούµε εάν πράγµατι θα πρέπει να είναι µόνιµος
αυτός ο κλάδος, µε σταθερές δοµές, µε οριζόντια διάχυση, αλλά
µε µία λειτουργία που θα είναι προκαθορισµένη και η οποία εξει-
δικεύεται στις δύο επιµέρους µονάδες που υποδεικνύονται στην
πρόταση και τις οποίες αναφέρετε και εσείς. Μία µονάδα υπο-
στήριξης πολιτικών και µία µονάδα συντονισµού µεταρρυθµί-
σεων, που θα υπάγεται στη Γενική Γραµµατεία της Κυβέρνησης. 

Αυτή η πρόταση νοµίζω υποστηρίζεται από ένα πολύ σηµαν-
τικό θεωρητικό υπόβαθρο και το οποίο πρέπει να έχουµε υπ’ όψιν
µας. Ο τόπος µας έχει ανάγκη, κυρίως στο πλαίσιο της διοικητι-
κής µεταρρύθµισης που αναφέρετε, να εξασφαλίσει πριν απ’ όλα
την κρατική συνέχεια και τη θεσµική µνήµη. Για να διασφαλι-
στούν όµως η κρατική συνέχεια και η θεσµική µνήµη πρέπει να
δηµιουργηθεί αυτός ο κλάδος.

Το ερώτηµα που τίθεται είναι το εξής: Εάν αυτός ο κλάδος
χρειάζεται καινούργια νοµοθετική ρύθµιση, όπως προτείνεται
από την Ένωση Αποφοίτων ή αν µπορεί να γίνει µε προεδρικό
διάταγµα. Η άποψή µου είναι, κύριε συνάδελφε, ότι είναι πολύ
πιο εφικτό και πιο σωστό να γίνει µε προεδρικό διάταγµα και να
αξιοποιήσουµε το άρθρο 79 του ν.3528/2005 που προβλέπει τη
σύσταση τέτοιου διυπουργικού κλάδου. Και στη συνέχεια αυτού,
µπορούµε να αξιοποιήσουµε όλες τις δυνατότητες της νοµοθε-
σίας, αλλά κυρίως να αξιοποιήσουµε στη διαδικασία της µεταρ-
ρύθµισης τους υπηρετούντες ήδη και γνωστούς –θα έλεγα ότι
έχουν επιδείξει σε όλα τα Υπουργεία τις ικανότητές τους- απο-
φοίτους της σχολής, που είναι δηµόσιοι υπάλληλοι. Τους αξιο-
ποιούµε ήδη στο πλαίσιο της επιτροπής του άρθρου 35 και
µπορούµε θαυµάσια να τους αξιοποιήσουµε και τους αξιοποι-
ούµε, τουλάχιστον στο δικό µου Υπουργείο, στο πλαίσιο του γρα-
φείου των µετακλητών υπαλλήλων.

Το θέµα όµως του δευτέρου σκέλους της επίκαιρης ερώτησής
σας, το αφήνω για τη δευτερολογία µου, γιατί είναι πολύ σηµαν-
τικό.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Ευχαριστούµε, κύριε
Υπουργέ.

Κύριε Πανούση, έχετε το λόγο για τη δευτερολογία σας.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΠΑΝΟΥΣΗΣ: Κύριε Υπουργέ, θα αφήσω στο πλάι

τα ζητήµατα της διάτρητης από πελατειακές σχέσεις κρατικής
µηχανής και βέβαια τα ζητήµατα της διαφθοράς. Έχουµε ένα
πρόβληµα συνέχειας. Έχουµε µια αδυναµία συντονισµού του
έργου της Κυβέρνησης και των υπηρεσιών και κυρίως αυτό που

πρέπει να πολεµήσετε –και αναρωτιέµαι αν δεν το πολεµήσετε
εσείς ποιος θα το πολεµήσει;- είναι µια διοικητική κουλτούρα που
αντιστέκεται στην εισαγωγή µεταρρυθµιστικών παρεµβάσεων.
Δεν θέλει να αλλάξει, δηλαδή. Το ονοµάζει κανείς µανδαρινάτο,
το ονοµάζει αδράνεια, όπως και να το ονοµάσετε, δεν θέλει να
αλλάξει. 

Έτσι λοιπόν πρέπει να βρούµε ισοδύναµα δηµοσιονοµικά
µέτρα και κατάργηση θεσµών –που είναι και δαπανηροί- των µε-
τακλητών υπαλλήλων, που τελικά αναπαράγουν παλιές αµαρτω-
λές συνήθειες του πελατειακού κράτους και να µπορέσουµε να
αξιοποιήσουµε ακριβώς αυτούς που σπουδάσαµε ως πολιτεία,
τους δώσαµε τα προσόντα και ήταν αυτή η σύλληψη: να πάρουν
τη θέση αυτών που µπαίνουν µέσα στην ιεραρχική πυραµίδα και
είναι µια κρυφή εξουσία πλάι στην εξουσία –µιλάω για τους µε-
τακλητούς- χωρίς να διαθέτουν τις εγγυήσεις των υπόλοιπων δη-
µοσίων υπαλλήλων. 

Και σε αυτήν τη φάση µάλιστα, προκαλείται και το δηµόσιο αί-
σθηµα και απονοµιµοποιούνται οι δηµοκρατικοί θεσµοί και οι
κρατικοί θεσµοί µε πλήγµατα σε σχέση µε τη δυσπιστία των πο-
λιτών ότι στη Δηµόσια Διοίκηση που αναφερόµαστε, τελικά δεν
είναι ακριβώς Δηµόσια Διοίκηση ούτε καν κρατική, είναι µια κοµ-
µατική παραµηχανή που έχει λειτουργήσει στο παρελθόν.

Άρα από κάθε πλευρά, µας ενδιαφέρει να γίνει αυτός ο διυ-
πουργικός κλάδος, µε τον τρόπο που το λέτε και το ξέρετε κα-
λύτερα από εµένα, και να επιλέγονται άνθρωποι µε βάση τα αξιο-
κρατικά τους κριτήρια και προσόντα και όχι µε βάση τις αυθαί-
ρετες επιλογές του κάθε πολιτικού συστήµατος, του κάθε πολι-
τικού φορέα.

Κύριε Υπουργέ, η Δηµοκρατική Αριστερά στηρίζει τόσο τη δι-
οικητική µεταρρύθµιση όσο και την αναβάθµιση του ρόλου των
αποφοίτων της Εθνικής Σχολής και κυρίως, για να σας βάλω
βάρος, στηρίζει εσάς, γιατί νοµίζουµε ότι ο επιτελικός χαρακτή-
ρας της δικής σας δράσης –ο επιτελικός χαρακτήρας και όχι ο
διαχειριστικός- θα επιτρέψει να δηµιουργηθεί ένα κλίµα εµπιστο-
σύνης και µέσα στη Δηµόσια Διοίκηση: ότι δεν πάµε να δηµιουρ-
γήσουµε µια νέα σαλάτα πελατειακών σχέσεων, αλλά πάµε να
δηµιουργήσουµε µόνιµες εγγυήσεις εκσυγχρονισµού του κρά-
τους και όπως σας είπα, εδραίωσης της εµπιστοσύνης των πολι-
τών σε αυτό.

Χρειάζεστε και χρειαζόµαστε µεταρρυθµιστικό χρόνο. Χρει-
άζεστε και χρειαζόµαστε κοινωνική συναίνεση και κυρίως νέα δι-
οικητική κουλτούρα αποδέσµευσης της Δηµόσιας Διοίκησης από
τον κοµµατικό και κρατικό εναγκαλισµό και πελατειασµό. 

Και αναρωτιέµαι: Το Υπουργείο σας, όχι εσείς, είναι έτοιµο για
ένα τέτοιο άλµα πάνω από την πολυνοµία και πάνω από την κα-
κονοµία, όπως είχατε υπογραµµίσει στις προγραµµατικές σας
δηλώσεις;

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Κύριε Υπουργέ,
έχετε το λόγο.

ΑΝΤΩΝΙΟΣ ΜΑΝΙΤΑΚΗΣ (Υπουργός Διοικητικής Μεταρρύθ-
µισης και Ηλεκτρονικής Διακυβέρνησης): Σας απαντώ ευθέως:
Ο Υπουργός και το Υπουργείο αισθανόµαστε πανέτοιµοι και του-
λάχιστον µπορώ να σας δηλώσω ότι είµαστε αποφασισµένοι να
αντιµετωπίσουµε και το κοµµατικό κράτος και τον κοµµατισµό. 

Μπορώ επίσης να σας διαβεβαιώσω και είχα την ευκαιρία να
σας το εκθέσω και προσωπικά σε συνάντησή µας και ήδη έχουµε
και συγκεκριµένα έργα, ότι η διοικητική µεταρρύθµιση έχει ξεκι-
νήσει. Η αναδιάρθρωση των δοµών και οι νέοι οργανισµοί τελει-
ώνουν. Μέχρι το τέλος του έτους θα έχουµε τους πρώτους
οργανισµούς και οι οργανισµοί αυτοί έχουν γίνει µε τα κριτήρια
που έχουµε εξαγγείλει. 

Σε ό,τι αφορά τον οίστρο της µεταρρύθµισης, από τον οποίο
διακατεχόµαστε –και συµµερίζοµαι κι εγώ και τη δική σας αγω-
νία, αλλά και επιθυµία να πραγµατοποιήσουµε µια µεταρρύθµιση
πέρα από τις αγκυλώσεις του παρελθόντος, τις γραφειοκρατικές
και τις κοµµατικές- µπορώ να σας πω σε ό,τι αφορά το σηµείο
που έχετε θίξει για τη σχέση των µετακλητών υπαλλήλων και το
ρόλο που παίζουν, ότι στο Υπουργείο Διοικητικής Μεταρρύθµι-
σης σχεδόν η πλειοψηφία του γραφείου του Υπουργού αποτε-
λείται από αποφοίτους της Σχολής Δηµόσιας Διοίκησης, που
είναι δηµόσιοι υπάλληλοι.
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Δεύτερον, σε όλες τις επιτροπές αξιολόγησης, αυτές δηλαδή
που φτιάχνουν τους νέους κανονισµούς και την έκθεση αξιολό-
γησης όλων των Υπουργείων, µετέχουν απόφοιτοι της Σχολής
Δηµόσιας Διοίκησης, δηλαδή στελέχη της Δηµόσιας Διοίκησης
που έχουν τα εχέγγυα εκείνα της αντικειµενικότητας και του
υπερκοµµατισµού, αν θέλετε, της αποστολής τους ως δηµόσιοι
υπάλληλοι.

Προσωπικά, καταβάλλω κάθε προσπάθεια, αλλά και όλοι οι συ-
νεργάτες, όλο το Υπουργείο καταβάλλουν κάθε προσπάθεια, για
να ανταποκριθούµε στις απαιτήσεις της χώρας και στο γιγάντιο
αυτό έργο που αναλάβαµε –και ξέρετε καλύτερα από εµένα
πόσο δύσκολο είναι- να θέσουµε τις βάσεις απλώς για µια διοί-
κηση ακοµµάτιστη και πολιτικά ουδέτερη, που θα αξιοποιεί και
τους µόνιµους δηµοσίους υπαλλήλους και τα ικανότερα στελέχη
σε επιτελικό έργο. Και αυτός είναι ο σκοπός µας, η επιτελική λει-
τουργία να επιτελείται κυρίως από ικανά στελέχη της Δηµόσιας
Διοίκησης και να περιοριστεί, να συρρικνωθεί ο ρόλος των µετα-
κλητών υπαλλήλων, που αυτήν τη στιγµή εργάζονται στα Υπουρ-
γεία. 

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Κυρίες και κύριοι συ-

νάδελφοι, ολοκληρώθηκε η συζήτηση των επικαίρων ερωτήσεων. 
Κύριοι συνάδελφοι έχω την τιµή να ανακοινώσω στο Σώµα το

δελτίο επικαίρων ερωτήσεων της Παρασκευής 2 Νοεµβρίου
2012.

Α. ΕΠΙΚΑΙΡΕΣ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ Πρώτου Κύκλου (Άρθρο 130 παρά-
γραφοι 2 και 3 του Κανονισµού της Βουλής) 

1. Η µε αριθµό 531/30-10-2012 επίκαιρη ερώτηση του Βου-
λευτή Α’ Αθηνών της Νέας Δηµοκρατίας κ. Νικήτα Κακλαµάνη
προς τον Υπουργό Οικονοµικών, σχετικά µε την οφειλή 555 εκα-
τοµµυρίων ευρώ ορισµένων τραπεζών στο κράτος.

2. Η µε αριθµό 543/30-10-2012 επίκαιρη ερώτηση του Βου-
λευτή Α’ Πειραιώς του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς –
Ενωτικού Κοινωνικού Μετώπου κ. Θεόδωρου Δρίτσα προς τον
Υπουργό Εθνικής Άµυνας, σχετικά µε την ανάθεση αστυνοµικών
καθηκόντων σε στρατιωτικούς στην παρέλαση της 28ης Οκτω-
βρίου στη Θεσσαλονίκη.

3. Η µε αριθµό 539/30-10-2012 επίκαιρη ερώτηση της Βουλευ-
τού Κέρκυρας του Πανελλήνιου Σοσιαλιστικού Κινήµατος κ. Αγ-
γελικής Γκερέκου προς τον Υπουργό Ναυτιλίας και Αιγαίου,
σχετικά µε την ιδιωτικοποίηση του Οργανισµού Λιµένος Κέρκυ-
ρας.

4. Η µε αριθµό 535/30-12-2012 επίκαιρη ερώτηση της Βουλευ-
τού Κοζάνης των Ανεξάρτητων Ελλήνων κ. Ραχήλ Μακρή προς
τον Υπουργό Περιβάλλοντος, Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλαγής,
σχετικά µε την πώληση λιγνιτικών και υδροηλεκτρικών µονάδων
της ΔΕΗ και την ιδιωτικοποίηση των δικτύων µεταφοράς.

5. Η µε αριθµό 549/30-12-2012 επίκαιρη ερώτηση του Βου-
λευτή Β’ Πειραιά του Λαϊκού Συνδέσµου – Χρυσή Αυγή κ. Ιωάννη
Λαγού προς τον Υπουργό Δηµόσιας Τάξης και Προστασίας του
Πολίτη, σχετικά µε την αίτηση των δόκιµων αστυφυλάκων Διδυ-
µοτείχου. 

6.Η µε αριθµό 541/30-12-2012 επίκαιρη ερώτηση της Βουλευ-
τού Α’ Θεσσαλονίκης της Δηµοκρατικής Αριστεράς κ. Ασηµίνας
Ξηροτύρη-Αικατερινάρη προς τον Υπουργό Ανάπτυξης, Ανταγω-
νιστικότητας, Υποδοµών, Μεταφορών και Δικτύων, σχετικά µε
την πορεία υλοποίησης του ΕΣΠΑ.

7. Η µε αριθµό 553/30-12-2012 επίκαιρη ερώτηση του Βου-
λευτή Αχαΐας του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας κ. Νικό-
λαου Καραθανασόπουλου προς τους Υπουργούς Οικονοµικών
και Ανάπτυξης, Ανταγωνιστικότητας, Υποδοµών, Μεταφορών και
Δικτύων, σχετικά µε την αποκατάσταση των σεισµοπλήκτων
στους Νοµούς Αχαΐας, Αιτωλοακαρνανίας και Ηλείας. 

Β. ΕΠΙΚΑΙΡΕΣ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ Δεύτερου Κύκλου (Άρθρο 130 πα-
ράγραφοι 2 και 3 του Κανονισµού της Βουλής)

1. Η µε αριθµό 532/30-10-2012 επίκαιρη ερώτηση της Βουλευ-
τού Φθιώτιδας της Νέας Δηµοκρατίας κ. Ελένης Μακρή-Θεοδώ-
ρου προς τον Υπουργό Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων,
σχετικά µε τη νοµιµοποίηση των κτηνοτροφικών εγκαταστάσεων. 

2. Η µε αριθµό 540/30-10-2012 επίκαιρη ερώτηση του Βου-
λευτή Ευβοίας του Πανελλήνιου Σοσιαλιστικού Κινήµατος κ. Συ-
µεών Κεδίκογλου προς τον Υπουργό Εργασίας, Κοινωνικής
Ασφάλισης και Πρόνοιας, σχετικά µε το πρόγραµµα «ΑΡΙΑΔΝΗ».

3. Η µε αριθµό 536/30-12-2012 επίκαιρη ερώτηση του Βου-
λευτή Β’ Αθηνών των Ανεξάρτητων Ελλήνων κ. Βασιλείου Καπερ-
νάρου προς τους Υπουργούς Οικονοµικών και Εργασίας,
Κοινωνικής Ασφάλισης και Πρόνοιας, σχετικά µε τον υποσιτισµό
µαθητών Δηµοτικών Σχολείων της Ξάνθης.

4. Η µε αριθµό 550/30-12-2012 επίκαιρη ερώτηση του Βου-
λευτή Α’ Θεσσαλονίκης του Λαϊκού Συνδέσµου – Χρυσή Αυγή κ.
Αντωνίου Γρέγου προς τους Υπουργούς Παιδείας και Θρησκευ-
µάτων, Πολιτισµού και Αθλητισµού και Δικαιοσύνης, Διαφάνειας
και Ανθρωπίνων Δικαιωµάτων, σχετικά µε τους βανδαλισµούς σε
σχολεία της δευτεροβάθµιας εκπαίδευσης από καταληψίες. 

5. Η µε αριθµό 542/30-12-2012 επίκαιρη ερώτηση του Βου-
λευτή Ευβοίας της Δηµοκρατικής Αριστεράς κ. Δηµητρίου Ανα-
γνωστάκη προς τον Υπουργό Οικονοµικών, σχετικά µε την
αύξηση των συνεδριάσεων της επιτροπής του άρθρου 70Α για
επίλυση φορολογικών υποθέσεων άνω των 300.000 ευρώ.

6. Η µε αριθµό 554/30-12-2012 επίκαιρη ερώτηση του Βου-
λευτή Αιτωλοακαρνανίας του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας
κ. Νικόλαου Μωραΐτη προς τον Υπουργό Παιδείας και Θρησκευ-
µάτων, Πολιτισµού και Αθλητισµού, σχετικά µε την αναστολή της
λειτουργίας του Μουσείου Θυρρείου. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, δέχεστε στο σηµείο αυτό να λύ-
σουµε τη συνεδρίαση;

ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
Με τη συναίνεση του Σώµατος και ώρα 12.00’ λύεται η συνε-

δρίαση για αύριο, ηµέρα Παρασκευή 2 Νοεµβρίου 2012 και ώρα
10.00’, µε αντικείµενο εργασιών του Σώµατος, κοινοβουλευτικό
έλεγχο: α) συζήτηση επικαίρων ερωτήσεων και β) συζήτηση της
υπ’ αριθµόν 16/11/17-10-2012 επίκαιρης επερώτησης σύµφωνα
µε την ηµερήσια διάταξη που έχει διανεµηθεί. 
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